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خبر

سفیر اسبق ایران در ترکیه گفت: ما در آینده نزدیک در میادین 
اضافه  را  گاز  تولید  ظرفیت  تا  می کنیم  سرمایه گذاری  گازی 
گاز  خریدار  ایران  که  است  این  منطقی  نگاه  بنابراین  کنیم، 

ترکمن ها و خود فروشنده باشد. 
چشم اندازهای  بررسی  هدف  با  ترکمنستان  گاز  امور  وزیر 
همکاری مشترک با عراق و آماده شدن برای امضای یادداشت 
تفاهمی برای صادرات گاز به عراق سفر کرده است. اما اینکه 
آیا عشق آباد امکان اجرای این پروژه بدون حضور و استفاده از 
مسیر ایران را خواهند داشت؟ آیا ایران اجازه استفاده ترانزیتی 
از خاک سرزمینی را خواهد داد یا اینکه در نهایت و لاجرم 
این قرارداد باید سه جانبه یعنی عراق-ترکمنستان باضافه ایران 

به سرانجام برسد؟
در همین ارتباط فیروز دولت آبادی در گفت وگو با ایلنا درباره 
غیر  عراق  به  ترکمنستان  گاز  صادرات  پروژه  اجرای  امکان 
برای  ترکمنستان  اینکه  امر  واقع  اظهار داشت:  ایران  از مسیر 
صادرات گاز به عراق مسیری غیر از ایران ندارد، اکنون تمام 
خطوط در ایران موجود است و ترکمنستان می تواند از نقطه ای 
که ما خودمان به کشور عراق گاز ارسال می کنیم، گاز خود 

را به عراق تحویل دهد. یعنی از لحاظ تکنیکی هیچ محدویتی 
انتقال  هزینه  چقدر  ایران  اینکه  موضوع  و  ندارد  وجود 
درخواست کند و چه حجمی را اجازه عبور دهد و اینکه آیا 
اجازه می دهد یک رقیب برای صادرات در بازار عراق بتراشد 

و مجوز صادرات صادر شود، باید مورد بررسی قرار گیرد.
این  فعلی  شرایط  در  ما  حال  هر  در  کرد:  تصریح  وی 
تصمیم گیری را ارزیابی می کنیم یعنی ایران در شرایطی است 
که گاز تولید داخل کفاف مصرف داخلی را نمی دهد و حتی 
ارمنستان  و  ترکیه  عراق،  به  را  صادرات  حساس  شرایط  در 
متوقف می کند، در این شرایط اجازه انتقال گاز ترکمنستان از 
ایران امری طبیعی است. اما منطقی تر این است که ایران گاز 
ترکمنستان را بخرد و خودش به عراق صادر کند تا در آینده 
از مسیر  بخواهند  نشود که  فراهم  این کشورها  نزد  انگیزه ای 
ترانزیتی ایران استفاده کنند، زیرا به هرحال ما در آینده نزدیک 
در میادین گازی سرمایه گذاری می کنیم تا ظرفیت تولید گاز 
را اضافه کنیم بنابراین نگاه منطقی این است که ایران خریدار 

گاز ترکمن ها و خود فروشنده باشد.
و  امکان  عراق  اینکه  یادآوری  با  ترکیه  در  ایران  اسبق  سفیر 

از مسیر  لوله و  بالای گاز غیر از خط  شرایط دریافت حجم 
عراق؛  برای  مانده  باقی  مسیر  تنها  گفت:  ندارد،  را  ال ان جی 
اما  ندارد.  مشکلی  هم  تکنیکی  لحاظ  به  و  است  ایران  مسیر 
شرط این است که ایران گاز را خریداری کرده و در مناطق 
شمالی و شمال شرق کشور مصرف کند و از ذخایر خود به 
عراق بفروشد و به این ترتیب ایران مجبور نیست هزینه بالای 
انتقال گاز از جنوب به شمال را متحمل شود، ضمن اینکه هم 
عراق و هم ترکمنستان نیز از این موضوع منتفع خواهند شد و 
در واقع هر سه کشور نقش برنده را خواهند داشت. اما در عین 
حال این نکته را نیز باید در نظر گرفت که شاید  ما به خاطر 
روابطی که با عراق داریم بخواهیم اجازه ترانزیت هم بدهیم 
در این صورت باید دو کشور ترکمنستان و عراق به چارچوب 
قراردادی تهران-بغداد در زمینه قیمت گذاری و میزان تحویل 
تمکین کرده و درواقع یک تصمیم سه جانبه بین ایران-عراق-

ترکمنستان اتخاذ شود.
قرارداد  ایران  این است که  تاکید کرد: مهمترین تصمیم  وی 
خود با عراق را بازنگری و احیا کند و نیازی به این نباشد که 
بیشتری  ایران می تواند میزان  با ترکمنستان توافق کند،  عراق 
گاز را از ترکمنستان خریداری کند و از ذخایر گازی خودش 

به کشور عراق ارسال کند.
این کارشناس ارشد حوزه انرژی درباره امکان صادرات گاز 
منتقل  گاز  لوله  خط  به  را  گاز  قطر  گفت:  نیز  عراق  به  قطر 
ایجاد  بیشتری  افزوده  ارزش  ال ان جی  تولید   با  و  نمی کند 
می کند ضمن اینکه به لحاظ تکنیکال شرایط برای عبور خط 
لوله از قطر به عراق وجود ندارد و اگر بنا بر اجرا باشد هم 
حداقل ۵ سال زمان می برد و یا باید از مسیر دریا عبور کند. 
اگر هم تصمیم بر انتقال از مسیر خشکی است باید از عربستان 
هم  عراق  مطلوب  شاید  و  نیست  قطر  مطلوب  که  کند  عبور 

نباشد که کشور ثالثی برای تصمیم گیری حضور داشته باشد.
و  است  کم  ایران  گاز  اکنون  داشت:  بیان  ادامه  در  وی 
برنامه های  فرصت  از  می توانیم  ما  داریم.  انرژی  ناترازی 
ترکمن ها  گاز  یعنی  کنیم  استفاده  عراق  و  ترکمنستان  گازی 
را خریداری و به عراق بفروشیم و اجازه ندهیم قرارداد ما با 
عراق متوقف شود و یا اینکه کشور مقصد و بازار ما دنبال راه 
حل و تامین پایدار انرژی باشد، در واقع ما بعنوان یک کشور 
گاز  اگر  یعنی  باشیم،  داشته  سی  و  بی  پلن  باید  صادرکننده 
کم داریم خودمان به فکر پاسخگویی به نیاز مشتری و بازار 

خودمان باشیم.

مختلف،  دولت های  آمدن  کار  روی  و  دهه  چند  گذشت  با 
مشخص نیست که سرانجام سهم ایران از دریای خزر مشخصا 

چند درصد است. 
مجلس  اقتصادی  کمیسیون  رئیس  نایب  مرحبا،  غلامرضا 
در  که  خزر  دریای  حقوقی  رژیم  بخواهیم  »اگر  می گوید: 
دولت روحانی امضا شد را بپذیریم همان ۱۳ درصد هم به ما 
نمی رسد. شاید هم کمتر از ۱۱ درصد به ما برسد. ما قدرت 
سیاسی و نظامی داریم. اگر اراده کنیم می توانیم ۲۰ درصد را 
جدا کنیم. اما نظرمان این است که بر اساس گفت وگو پیش 
برویم و کار به آنجا به نکشد.« سهم ایران از دریای خزر چقدر 
مقامات  اظهارات  گرفتن  نظر  در  با  سوال  این  پاسخ  است؟ 
رسمی در طول سال های گذشته چندان دقیق و شفاف نیست. 
برخی سهم ایران را ۲۰ درصد می دانند و برخی دیگر از سهم 

۱۱ درصدی می گویند.
پس از فروپاشی شوروی، پای کشورهای ترکمنستان، قزاقستان 
و جمهوری آذربایجان به پرونده سهم خواهی از دریای خزر 
باز شد. طولی نکشید که این کشورها با توافقات دوجانبه ای 
به تقسیم سهم از این دریا پرداختند. اظهارات مختلفی درباره 
سهم ایران از خزر در دولت های مختلف ایران مطرح شد، اما 
با امضای رژیم حقوقی دریای خزر از سوی پنج کشور حاشیه 
این دریا در سال ۱۳۹۷ موجی دیگری از اختلافات و ابهامات 

درباره این مسئله شکل گرفت.
کمیسیون  رئیس  نایب  مرحبا،  غلامرضا  با  گفت وگو  در 
اقتصادی مجلس به بررسی اهمیت دریای خزر برای ایران و 
مشکلات آن پرداختیم. در بخشی از این گفت وگو نیز موضوع 

سهم ایران از دریای خزر بررسی شد.
نیاز به یک ضمانت اجرایی داریم

اخیرا برخی از مقامات رسمی گفتند که ورودی رود ولگا بسته 
شده است و حق آبه خزر پرداخت نمی شود. به همین دلیل تراز 

آب دریای خزر کاهش یافته است.
نایب رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس در این مورد می گوید: 
یعنی  کنند.  نگاه  آبی  پهنه  این  به  نسبت  متعهدانه  باید  »همه 
جایی که  تا  می ریزد  خزر  به  رودخانه ها  از  که  حق آبه ای 

اگر  شود.  رعایت  باید  نیندازد  خطر  به  را  خزر  اکوسیستم 
اگر  که  بداند  باید  کند  احداث  را  سدی  می خواهد  کشوری 
خزر نباشد، آن کشور هم نیست. فرقی نمی کند کدام کشور 

باشد.«
را  کشوری  که  نداریم  وسیله ای  هیچ  »ما  می دهد:  ادامه  او 
مجبور کنیم سد بسازد یا نسازد. اگر می شد عراق یا سوریه 

نمی گذاشتند که ترکیه این سدها را بسازد.«
»معمولا  می گوید:  مجلس  اقتصادی  کمیسیون  رئیس  نایب 
خواسته  کشورها  از  ندارند.  اجرایی  ضمانت  کنوانسیون ها 
می شود که اقداماتی داشته باشند. یعنی اینطور نیست که اگر 
ترک فعلی انجام شد، در مقابل مجازات شود. کشورها مستقل 
عمل می کنند. ما نیاز به یک ضمانت اجرایی داریم که روسیه 
را مجبور کنیم به تعهد خود عمل کند و ورودی رود ولگا را 

تا جایی که به دریا صدمه نزند، رعایت کند.«
رژیم حقوقی دریای خزر در داخل ایران اعتبار ندارد

مرحبا می گوید: »رژیم حقوقی که در دولت قبلی امضا شد را 
اصلا قبول نداریم. معتقد هستیم که دولت امتیازاتی را داده که 
اجازه نداشته است. این رژیم حقوقی در مجلس اعلام وصول 
و تائید نشده است. بنابراین هیچ اعتباری در داخل کشور ما 

ندارد و موضع کشور ما نیست.«
محوریت  با  کشور  چهار  حاضر  حال  »در  می دهد:  ادامه  او 
روسیه تعدادی رژیم های حقوقی دوجانبه ای را امضا کرده اند 

و  دوجانبه  رژیم های  این  ما  می کنند.  عمل  آن  اساس  بر  و 
سه جانبه را نپذیرفتیم و نمی پذیریم. چون معتقدیم منافع کشور 

ما را تضمین نمی کند.«
به  بستر  ذخایر  که  است  این  روش  »بهترین  می گوید:  مرحبا 
به  دریا  پهنه  از  و  تقسیم شود  پنج کشور  بین  اندازه مساوی 
و  سهم  خود  برای  آن ها  اما  کنیم.  استفاده  مشترک  صورت 
درصد تعیین کردند و ما این را قبول نداریم. با این وضعیت 
اگر آنچه که آقای روحانی امضا کرده است به مجلس بیاید، 

حداقل این مجلس آن را نمی پذیرد.«
سهم ایران از دریای خزر کمتر از ۱۱ درصد

سهم ایران از دریای خزر چقدر است؟ مرحبا در پاسخ به این 
که  زمانی  تا  است  درصد   ۲۰ روی  ما  »نظر  می گوید:  سوال 

تعیین تکلیف شود.«
کنوانسیون رژیم حقوقی دریای خزر ۱۲ آگوست ۲۰۱۸یعنی 
۲۱ مرداد ۱۳۹۷ در شهر آکتائو قزاقستان به امضای پنج کشور 
حاشیه این دریا امضا رسید. حالا سوال این است که بعد از 

امضای این رژیم حقوقی، سهم ایران چقدر شد؟
نایب رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس در این مورد می گوید: 
»اگر بخواهیم آن رژیم حقوقی که در دولت روحانی امضا شد 
را بپذیریم همان ۱۳ درصد هم به ما نمی رسد. شاید هم کمتر 
در  که  آنچه  می گویم  همین  برای  برسد.  ما  به  درصد   ۱۱ از 
رژیم حقوقی دریای خزر امضا شد، موضع جمهوری اسلامی 

ایران نیست.«
برای جدا کردن سهم ایران قدرت نظامی داریم

قدرت  اینقدر  »ما  می گوید:  تجارت نیوز  به  مرحبا  غلامرضا 
ما  کنیم.  و حراست  را جدا  درصد سهم خود   ۲۰ که  داریم 
نیروی دریایی قوی در منطقه داریم. قدرت سیاسی و نظامی 
اراده کنیم می توانیم ۲۰ درصد را جدا کنیم.  اگر  داریم.  هم 
بر اساس گفت وگو و رعایت اصل  این است که  اما نظرمان 

همسایگی و دوستی پیش برویم و کار به آنجا به نکشد.«
او ادامه می دهد: »بنابراین فعلا مذاکرات در حال انجام است. 
مجلس  به  را  شده  امضا  قبلا  که  آنچه  هم  خارجه  وزارت 

نیاورده است. ما هم موافق آن نیستیم.«

شاه کلید توافق گازی ترکمنستان-عراق در دست ایران است 
آیا تهران از فرصت استفاده می کند؟ 

اظهارات مرحبا درباره سهم ایران از دریای خزر:

رژیم حقوقی در داخل ایران اعتبار ندارد

رئیس ستاد کل نیروهای مسلح در پیامی در خصوص عملیات 
حماس در برابر رژیم اشغالگر اسراییل یادآورشد که نمایش 
مضحک روند عادی سازی، قادر نخواهد بود روند رو به افول 

و فروپاشی خانه عنکبوت را کُند کند یا به تأخیر بیندازد. 
به گزارش ایسنا، در پیام سرلشکر پاسدار محمد باقری رئیس 
ستادکل نیروهای مسلح آمده است: » وَأُخْرَیٰ تحُِبوُّنهََا ۖ نصَْرٌ 
رِ المُْؤْمنِیِنَ .و ]رحمتی [ دیگر که آن  منَِ الَلّ وَفَتحٌْ قَریِبٌ ۖ وَبشَِّ
را دوست دارید، یاری و پیروزی نزدیکی از جانب خداست. 

و مؤمنان را ]بدان [ بشارت ده.
عملیات ترکیبی و غرور آفرین گروه های مبارز فلسطینی تحت 
عنوان »طوفان الاقصی« علیه مواضع و استحکامات رژیم تا بن 
بار دیگر  دندان مسلح صهیونیستی در سرزمین های اشغالی، 
هیبت دروغین و قدرت پوشالی این رژیم اشغالگر را به اثبات 

رساند.
رزمندگان مقاومت فلسطینی در این عملیات غافلگیرانه که از 
هوا، دریا و زمین علیه مواضع ارتش رژیم صهیونیستی تدارک 
دیده بودند، صحنه های درخشانی از مقاومت و ایستادگی یک 

ملت رنج دیده و تحت ستم را به منصه ظهور نشاندند.
ملتی که پس از چند دهه ظلم و ستم تحمیلی، اکنون به پشتوانه 
به  اعتماد  در سایه  و  اسلام  بر  متکی  و  انگیزه  با  نسل جوان 
الهی، به چنان قدرتی دست یافته است که تحلیلگران  وعدهٔ 

و استراتژیست های نظامی جهان را به حیرت واداشته است.
دفاع  بی  ملت  دفاعی  ابزار  تنها  سنگ  انتفاضه ی  روزی  اگر 
و  توانمندی  به  فلسطینی  مبارزان  اما  امروز  بود،  فلسطین 
رشدی رسیده اند که قادرند در یک عملیات ترکیبی پیچیده، 
با شلیک هزاران راکت و موشک، ضربات سهمگینی به دشمن 

صهیونیستی وارد سازند و توان پدافندی و گنبد آهنین او را 
به تمسخر بگیرند.

این جنگ افزارهای دفاعی آنگاه که با روحیه شهادت طلبی 
جوانان باانگیزه فلسطینی همراه می شود، چنان قدرتی تولید 
می کند که همچون سیلی بنیان کن، هیمنه رژیم صهیونیستی 

را فرو می پاشد.
حرکت توفنده طوفان الاقصی، محصول خشم مقدسی است 
ستم  تحت  ملت  در  خود  به  نسبت  صهیونیستی  دشمن  که 

فلسطین کاشته و اکنون باید درو کند.
برای  را  صهیونیستی  رژیم  فروپاشی  کابوس  الاقصی  طوفان 
سران این رژیم به یقین تبدیل و ثابت کرد برخی تلاش های 
قادر  سازی،  عادی  روند  مضحک  نمایش  مانند  مذبوحانه 
را  عنکبوت  خانه  فروپاشی  و  افول  به  رو  روند  بود  نخواهد 

کُند یا به تأخیر بیندازد.
ضمن تبریک این پیروزی غرور آفرین به مبارزان و مجاهدان 
فلسطینی، رجاء واثق دارم، دیر نخواهد بود روزی که جوانان 
صهیونیستی  دشمن  اسارت  از  را  الاقصی  مسجد  فلسطینی، 
آزاد خواهند کرد.این وعده الهی است که ظلم پایدار نخواهد 
خواهد  پیروز  ظالمان  بر  فلسطین  مظلوم  مردم  اراده  و  ماند 
شد. بشارت قرآنی »الیس الصبح بقریب« افق روشنی به روی 

مجاهدان گشوده است.

سرلشکر باقری:

به زودی جوانان فلسطینی، مسجد الاقصی را آزاد می کنند

رئیس مجلس شورای اسلامی با بیان اینکه ما با پدیده وطن 
گزینی مواجه هستیم نه وطن گریزی، اظهارداشت: نتوانستیم 
ارائه  نخبگان  و  جوانان  به  را  روشنی  و  درست  انداز  چشم 

کنیم.
شورای  مجلس  رئیس  قالیباف،  محمدباقر  مهر،  گزارش  به 
اسلامی در اولین همایش »دانشگاه و حکمرانی« با بیان اینکه 
ما با پدیده وطن گزینی مواجه هستیم نه وطن گریزی، اظهار 
داشت: خیلی ها نمی خواهند و نمی توانند از ایران دل بکنند اما 

دنبال شرایط زیستی بهتر و پایدارتر هستند.
یک  در  که  است  این  عمده  اشکال  گفت:  مجلس  رئیس 
تأثیر  تحت  ما  کشور  حکمرانی  عاقله  قوه  تقریباً  اخیر  دهه 
تهدیدهای سخت و نرم خارجی و داخلی بیشتر به طرح بقا 
بنابراین  و ماندگاری پرداخته تا به طرح پیشرفت و توسعه؛ 
سند چشم انداز ۱۴۰۴ و الگوی اسلامی ایرانی پیشرفت عملًا 

رها شده است.
چشم  نتوانستیم  که  است  شده  موجب  امر  این  افزود:  وی 
انداز درست و روشنی را به جوانان و نخبگان ارائه کنیم. در 

حقیقت چشم انداز درست و روشنی را ارائه نکردیم.

مقاومت  نیروهای  حملات  دنبال  به  صهیونیست  هزاران 
فلسطین برای فرار از اراضی اشغالی در فرودگاه صهیونیستی 

»بن گوریون« در تل آویو تجمع کردند. 
رسانه های صهیونیستی، ظهر روز گذشته  )یکشنبه(، تصاویری 
فرودگاه  در  شهرک نشینان  می دهد  نشان  که  کردند  منتشر 
اشغالی  اراضی  از  خروج  برای  گوریون«  »بن  صهیونیستی 

فلسطین تجمع کرده اند.
شرکت های  از  بسیاری  دادند  گزارش  همچنین  خبری  منابع 
هواپیمایی سفر خود را به فرودگاه بن گوریون لغو کرده اند. 
شبکه »سی ان ان« خبر داد که شرکت های هواپیمایی آمریکایی 
از جمله شرکت هایی بوده اند که سفرهای برنامه ریزی شده به 

اراضی اشغالی را لغو کرده اند.
خبرگزاری فرانسه نیز گزارش داد شرکت آلمانی »لوفت هانزا« 
و  هواپیمایی »الامارات« و شرکت یونانی »اجین ایرلاینز« نیز 

سفر به تل آویو را لغو کرده اند.
برخی از شرکت های فرانسوی، لهستانی، اسپانیایی، ایتالیایی 
اشغالی  اراضی  به  سفر  با  ارتباط  در  مشابهی  تصمیم  نیز 

فلسطین اتخاذ کرده اند.
خبر  گزارش-  این  انتشار  لحظه  -تا  صهیونیستی  رسانه های 
رزمندگان  حمله  در  صهیونیست   ۴۰۰ دست کم  که  داده اند 
 ۱۸۶۴ به  مجروحان  شمار  و  رسیده اند  هلاکت  به  مقاومت 

نفر رسیده است.
نیروهای مقاومت همچنین ده ها صهیونیست را اسیر گرفته اند 
اسلامی  مقاومت  جنبش  نظامی  شاخه  القسام«  »کتائب  که 
خواهد  اعلام  را  آن ها  دقیق  آمار  آینده  ساعات  در  فلسطین 

کرد.

مرکز امور حقوقی بین المللی معاونت حقوقی رئیس جمهور 
 - ایران  دعاوی  داوری  ۶۰۴دیوان  شماره  رای  اجرای  از 
آمریکا )پرونده الف-۱۵( و واریز ۴۳ میلیون دلار به حساب 

جمهوری اسلامی ایران در بانک هلندی در لاهه خبر داد. 
آمده  بین المللی  حقوقی  امور  مرکز  اطلاعیه  از  بخشی  در   
دولت  تعهدات  نقض  موضوع  با  الف-۱۵  پرونده  در  است: 
با  ایران مطابق  انتقال اقلام غیرنظامی  بر ترتیب  آمریکا مبنی 
بیانیه الجزایر، دیوان داوری دعاوی ایران- آمریکا رأی شماره 
به  محکوم  را  آمریکا  دولت  و  صادر  ایران  نفع  به  را   ۶۰۴
پرداخت خسارت وارد شده به دولت جمهوری اسلامی ایران 

کرده است.
پیگیری  متعاقب  است:  آمده  بیانیه  این  از  دیگری  بخش  در 
های مکرر و مصرانه صورت گرفته توسط مرکز امور حقوقی 
احقاق  جهت  در  جمهور  رئیس  حقوقی  معاونت  بین المللی 
از  دلار  میلیون   ۴۳ مبلغ  رأی صادره،  براساس  ایران  حقوق 
سوی دولت آمریکا بابت اصل محکوم به و بهره آن تا زمان 
بانک  نزد  ایران  اسلامی  جمهوری  حساب  به  رای  اجرای 

هلندی در لاهه  واریز شد.
گفتنی است در سال جاری آمریکا در عرصه حقوق بین الملل 
که  است  شده  پی درپی  شکست های  متوجه  ایران  برابر  در 
بین المللی  تاریخی آمریکا در دیوان  مهمترین آن محکومیت 

دادگستری در پرونده بعضی اموال ایران بود.

در همایـش دانشــگاه و حکمـرانی؛
قالیباف: با پدیده وطن گزینی 
مواجه هستیم نه وطن گریزی

ازدحام صهیونیست ها در فرودگاه 
»بن گوریون« برای فرار

 از اراضی اشغالی 

آمریکا مجبور به واریز ۴۳ میلیون 
دلار به حساب ایران شد 

میلیارد دلار  از کنگره ۱۰۰  بایدن  تلگراف:  دیلی 
برای کمک به اوکراین می خواهد 

روزنامه تلگراف از درخواست رئیس جمهور آمریکا از کنگره برای 
اختصاص ۱۰۰ میلیارد دلار بودجه برای کمک به اوکراین خبر داد.   
دیلی تلگراف گزارش داد که »جو بایدن«، رئیس جمهور آمریکا از 
کنگره درخواست خواهد کرد تا بزرگ ترین بسته کمک های نظامی 
و انسانی به اوکراین را که باید تا ابتدای سال ۲۰۲۵ کفایت کند، 
کمک ها  این  حجم  اینکه  به  اشاره  با  روزنامه  دهد.این  اختصاص 
ممکن است به صد میلیارد دلار برسد، نوشت:  » دولت دموکرات به 
دنبال پرهیز از اختلافات جدید با حزب جمهوری خواه تا پس از 

انتخابات ریاست جمهوری در نوامبر ۲۰۲۴ است«.
حمایت  نیازمند  فلسطینی ها  عمر:  ایلهان 

بین المللی هستند
رژیم  حملات  از  انتقاد  با  آمریکا  نمایندگان  مجلس  عضو 
فلسطین  مردم  که  کرد  اعلام  غزه  در  غیرنظامیان  به  صهیونیستی 
همیشه در محاصره بوده اند و نیازمند حمایت های بین المللی هستند.

ایلهان عمر، عضو دموکرات مجلس نمایندگان آمریکا در واکنش به 
حملات پی درپی جنگنده های رژیم صهیونیستی علیه غیرنظامیان در 
غزه و حمایت دولت آمریکا از این حملات وحشیانه اعلام کرد که 
مردم فلسطین نیازه به حمایت بین المللی دارند.وی با انتشار پیامی 
در شبکه اجتماعی ایکس نوشت: فراموش نکنیم که غزه پناهگاه یا 

گنبد آهنی ندارد و لطفاً برای آنها دعا کنید. 
قدیروف: انتخابات روسیه به تعویق بیفتد 

جمهوری  ریاست  آتی  انتخابات  که  کرد  پیشنهاد  چچن  رئیس 
روسیه تنها با حضور »ولادیمیر پوتین«، رئیس کاخ کرملین برگزار 
»انتخابات  گفت:  چچن  منطقه  رئیس  قدیروف«،  شود.»رمضان 
در  جنگ  دلیل  به  باید  یا  آینده  مارس  ماه  در  جمهوری  ریاست 
اوکراین به تعویق بیفتد یا به یک نامزد محدود شود.«وی گفت: »بنا 
به وضعیت موجود، پوتین تنها کسی است که می تواند نامزد شود. 

بنابراین انتخابات باید صرفا با نامزدی او برگزار شود.« 
به  کمک  برای  خود  شرکای  با  سوناک:  ریشی 

اسرائیل همکاری می کنیم 
»ریشی سوناک«، نخست وزیر بریتانیا اعلام کرد که لندن با شرکای 
در  وی  می کند.  همکاری  صهیونیستی  رژیم  به  کمک  برای  خود 
با  آینده  ساعت   ۲۴ طی  بریتانیا  »مقامات  گفت:  توئیتری  پیامی 
از  حمایت  منظور  به  لازم  اقدامات  هماهنگی  برای  خود  شرکای 
خواهند  تلاش  فلسطین  با  درگیری ها  تشدید  بحبوحه  در  اسرائیل 
کرد.«سوناک افزود: » ما همبستگی کامل خود را با  بنیامین نتانیاهو ، 
برای  بین المللی  شرکای  با  و  می کنیم  اعلام  اسرائیل  نخست وزیر 
هماهنگی اقدامات حمایتی طی ۲۴ ساعت آتی تلاش خواهیم کرد.«

در  داریم درگیری ها  تلاش  ایتالیا:   وزیر  خارجه 
نوار غزه را آرام کنیم 

آرام  برای  متحدان خود  با  ایتالیا  گفت که کشورش  وزیر  خارجه 
»آنتونیو  می کند.  همکاری  اسرائیل  و  فلسطین  درگیری  کردن 
تاجانی«،  وزیر  خارجه ایتالیا  گفت که کشورش با متحدان خود برای 
آرام کردن درگیری فلسطین و اسرائیل همکاری می کند.وی افزود: 
»همین الان با آنتونی بلینکن، وزیر  خارجه آمریکا و دیگر همکارانم 
از آلمان، فرانسه، بریتانیا و اتحادیه اروپا درباره این موضوع صحبت 
کردم.«این وزیر ایتالیایی تاکید کرد که دولت کشورش با نگرانی 

اوضاع خاورمیانه را زیر نظر دارد.
رئیس سابق موساد: شلیک هزاران موشک از غزه 

فراتر از تصور است
رئیس سابق سرویس موساد رژیم صهیونیستی اعلام کرد، هیچ نوع 
هشداری دریافت نشده است و عملیات طوفان الاقصی در غلاف 
غزه یک غافلگیری تمام عیار بود. افرایم هالوی، رئیس سابق موساد 
به شبکه سی ان ان گفت: ما نمی دانستیم که آنها این تعداد موشک 
دارند و انتظار نداشتیم به اندازه امروز موثر باشند.وی گفت، تاکنون 
فراتر  این  نوار غزه شلیک شده است و  از  از ۳۰۰۰ موشک  بیش 

از خیال است.
ترامپ: فقط من می توانم مانع جنگ  جهانی سوم 

شوم
نزدیک تر  سوم  جهانی  جنگ  »به  اینکه  بیان  ضمن  ترامپ  دونالد 
اگر رئیس جمهور آمریکا می شد، درگیری های  می شویم« گفت که 
ترامپ،  دونالد  نمی داد.  رخ  کی یف  و  تل آویو  در  بین المللی 
آیووا  ایالت  در  هوادارانش  آمریکا در جمع  رئیس جمهوری سابق 
با اشاره به حملات حماس علیه رژیم صهیونیستی گفت: اگر من 
رئیس جمهور بودم، این حملات رخ نمی داد. این »اقدام وحشیانه« 
اظهارات  به  مجددا  ادامه  در  شد.او  خواهد  و  شود  سرکوب  باید 
پیشین خود اشاره کرد و افزود: اگر من رئیس جمهور آمریکا بودم، 
ولادیمیر پوتین، رئیس جمهوری روسیه به اوکراین حمله نمی کرد. 

حماس  نزد  خود  اسرای  آزادی  برای  اسرائیل 
دست به دامن مصر شد

اسرای  تعداد  به  اشاره  با  ژورنال  وال استریت  آمریکایی  روزنامه 
مصر  از  »اسرائیل  نوشت:  هستند،  غزه  نوار  در  که  صهیونیستی 
کمک  درخواست  خود،  اسرای  فوری  آزادی  جهت  مذاکره  برای 
کرد.«وال استریت ژورنال در ادامه به نقل از برخی مقامات مصری 
آزادسازی  برای  میانجیگری  در  مصر  از  »اسرائیل  داد:  گزارش 
کمک  درآورده،  اسارت  به  حماس  جنبش  که  صهیونیست هایی 
ارزیابی های  کردند،  اعلام  صهیونیستی  رژیم  خواست.«رسانه های 
هنوز  است که حدود ۷۵۰ صهیونیست  این  از  غیر رسمی حاکی 

مفقود هستند.
دامنه دار  پیامدهای  اسرائیل  اطلاعاتی  شکست 

خواهد داشت
وزیر دفاع اسبق آمریکا عملیات برق آسای فلسطینی ها علیه رژیم 
صهیونیستی را یک شکست اطلاعاتی خوانده و پیش بینی کرد که 
این اتفاق پیامدهای دامنه دار پایداری خواهد داشت. مارک اسپر، 
اسرائیلی ها  کاملا  که  بود  کننده  غافلگیر  اتفاق  یک  »این  گفت: 
یک  این  اما  بگویید  نمی توانید  چیز  هیچ  غافلگیر ساخت. شما  را 
در  می کنم  »فکر  کرد:  اضافه  اسپر  بود.«مارک  اطلاعاتی  شکست 
شهروندان  برای  هم  که  تاکتیکی  وضعیت  یک  با  میدانی  عرصه 
است  وحشتناک  و  انگیز  غم  اسرائیل  ارتش  برای  هم  و  اسرائیلی 

سر و کار داریم. 
و  اسرائیل  بین  راه حل  هرگونه  روس:  دیپلمات 

فلسطین بعید است
الاقصی  طوفان  عملیات  درباره  اشغالی  اراضی  در  روسیه  سفیر 
ظرف  راه حلی  گونه  هر  و  بوده  بی سابقه  اخیر  تنش  کرد،  اظهار 
آناتولی ویکتوروف، سفیر روسیه در  بعید است.   آینده  چند روز 
اراضی اشغالی تاکید کرد: »تشدید درگیری میان دو طرف فلسطینی 
و اسرائیلی در چند دهه گذشته بی سابقه است امیدی به هیچ گونه 
راه حلی در چند روز آینده وجود ندارد چراکه تشدید تنش بی مانند 
هیچ  لحظه  این  تا  کرد:  اظهار  ادامه  در  است.«ویکتوروف  بوده 
گزارشی از آسیب دیدن شهروندان مان در این تنش دریافت نکردیم.

اعلام حالت آماده باش کامل در سفارتخانه های 
رژیم صهیونیستی 

همزمان با ادامه نبرد مبارزان فلسطینی با اشغالگران در شهرک های 
اطراف غزه، تل آویو به سفیران خود در مناطق مختلف دنیا درباره 
خروج از منزل هشدار داد.منابع عبری از دستوراتی خبر دادند که 
به سفارتخانه های این رژیم در سراسر دنیا داده شده است.رسانه 
حالت  اشغالگران  که  کرد  اعلام  آحارونت  یدیعوت  صهیونیستی 
اند. کرده  اعلام  رژیم صهیونیستی  سفارتخانه  همه  در  باش  آماده 
این تصمیم به دنبال حوادث کنونی در اطراف غزه صادر شده است.
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مدیرعامل آبفای گیلان خبر داد
توسعه بیش از ۷ کیلومتر شبکه 

آبرسانی لنگرود

شهردار رشت :
سرمایه انسانی، مهم ترین عامل 

موفقیت شهرداری است

ویژه  نگاه  به  اشاره  با  گیلان  استان  در  دولت  عالی  نماینده 
برای  کرد:  نشان  خاطر  مسکن  و  اشتغال  به  سیزدهم  دولت 
ساخت مسکن روستایی نباید سخت گیری شود؛ ضمن اینکه 

مردم نباید گرفتار دریافت سند روستایی شوند .
اسدالله عباسی در مراسم روز ملی روستا و عشایر در روستای 
کُلشِ طالشان بخش مرکزی شهرستان رشت از مدیران گیلان 
خواست تا نیازهای روستاها را متناسب با ماموریت اداری و 
اجرایی خود اعلام کنند که برای تامین آنها و رفع مسائل در 

این مناطق اقدامات لازم صورت گیرد.
به  سیزدهم  انقلابی  دولت  اینکه  بیان  با  گیلان  استاندار 
سرمایه گذاری در روستاها نگاه ویژه ای دارد، اضافه کرد: این 
مهم باید مورد توجه دست اندرکاران مربوطه در استان قرار 

گیرد.
به  بیشتر به روستاها،  با تاکید بر توجه و توسعه هر چه  وی 
موضوع مهاجرت به شهرها اشاره کرد و ادامه داد: در گذشته 
۶۵ درصد جمعیت استان روستایی و ۳۵ درصد شهری بود اما 

اکنون این نسبت معکوس شده است و ضرورت کنونی برای 
حفظ تولید تقویت زیرساخت ها و امکانات روستاها و فراهم 

کردن زمینه مهاجرت معکوس به مناطق روستایی است.
برای ساخت مسکن روستایی نباید سخت گیری شود 

ویژه  نگاه  به  اشاره  با  گیلان  استان  در  دولت  عالی  نماینده 
برای  کرد:  نشان  خاطر  مسکن  و  اشتغال  به  سیزدهم  دولت 
اینکه  نباید سخت گیری شود ضمن  روستایی  مسکن  ساخت 
مردم نباید گرفتار دریافت سند روستایی شوند این سند باید با 

سهولت در اختیار روستاییان قرار گیرد.
اجرای طرح  و  کاربردی  تغییر  موضوع  در  اینکه  بیان  با  وی 
اضافه کرد: روستائیان در  با روستاییان است،  اولویت  هادی 
بخش های مختلف اعم از توسعه تولیدات کشاورزی و صنایع 

دستی مورد حمایت قرار می گیرند.
های کشاورزی و صنایع  به ظرفیت  اشاره  با  گیلان  استاندار 
دستی گیلان و با بیان اینکه هر منطقه استان در این بخش ها 
پتانسیل  کرد:  اظهار  است،  توجهی  قابل  های  ظرفیت  دارای 

مورد  باید  گیلان  منطقه  هر  دستی  صنایع  و  کشاورزی  های 
توجه دست اندرکاران مربوطه قرار گرفته و تقویت شود.

عباسی با تاکید بر ضرورت ایجاد بازارچه هایی برای فروش 
این محصولات اضافه کرد: پیش از این ایجاد بازارچه ها را 
به شهرداران گیلان تکلیف کرده ایم وباید عملکرد شان را در 

این ارتباط بیان کنند.
وی با اشاره به فروش محصولات کشاورزی اعم از برنج و 
خاطر  هفتگی  های  بازارچه  در  روستائیان  توسط  سبزیجات 
نشان کرد: اینکه یک کشاورز محصول تولیدی خود از جمله 
برنج را در این بازارچه ها به فروش برساند، ایرادی ندارد نباید 
در این ارتباط حاشیه سازی شود البته برای رساندن برنج به 

قیمت واقعی در تلاش هستیم.
نماینده عالی دولت در استان گیلان در ادامه سخنانش با تاکید 
کرد:  اظهار  روستاها  در  زباله  مدیریت  به  توجه  بر ضرورت 
دهیاران به موضوع تفکیک زباله توجه داشته باشند، پاکیزگی 

روستاها و محیط زیست بسیار مهم است.
و  عمرانی  های  حوزه  در  استاندار  معاونین  که  آئین  این  در 
اقتصادی و شماری از مدیران کل دستگاه های اجرایی استان 
سرپرست  همچنین  داشتند،  و شهرستان رشت حضور  گیلان 
شوراهای  امور  و  روستایی  دفتر  مدیرکل  رشت،  فرمانداری 
استانداری گیلان و رئیس سازمان جهاد کشاورزی استان در 
توسعه  در حوزه  عملکردها  و  ها  فعالیت  تشریح  به  سخنانی 

روستاها پرداختند.
*واحد بسته بندی و فرآوری قارچ در رشت بهره برداری 

شد
واحد بسته بندی و فرآوری قارچ به مناسبت روز ملی روستا 
و عشایر با حضور نماینده عالی دولت در گیلان و جمعی از 

مسئولان در روستای کُلشِ طالشان رشت افتتاح شد.
ظرفیت  با  زیربنا  مترمربع  هزار  سه  در  بندی  بسته  واحد  این 
سالانه ۹۵۰ تن و فرآوری ماده خام به میزان هزار و ۳۴۰ تن با 
سرمایه گذاری ۳۲۰ میلیارد ریال به بهره برداری رسیده است.

میلیارد  با ۲۵۰  تولیدی قارچ سال ۹۸  این واحد  فاز نخست 
ریال شامل ۷۰ میلیارد ریال تسهیلات بانکی بهره برداری شد 
که با ۵۵ نفر اشغال سالانه ۶۶۵ تن قارچ در این واحد تولید 

و به کشورهای امارات متحده عربی و عراق صادر می شود.
استاندار گیلان در حاشیه این همایش که با جمعی روستائیان 
بخش مرکزی حضور داشتند از نمایشگاه های دائر از سوی 

کارآفرینان روستایی استان دیدن کرد.

رئیس شورای اسلامی شهر رشت گفت: نقش نیروی انسانی در 
هر مجموعه و سازمانی بسیار تاثیرگذار است و باید افرادی در 
جایگاه های مدیریتی به کار گیری شوند که بالاترین کارآیی 
را در راستای بهبود وضعیت و تحقق اهداف آن سازمان دارا 

باشند.
»محمد حسین واثق کارگرنیا« در اجلاس کمیته مدیران سرمایه 
انسانی کلانشهرهای کشور که به میزبانی شهرداری رشت در 
ساختمان شهرداری مرکز برگزار شد، با گرامی داشت یاد و 
هفته  در  کرد:  اظهار  اسلامی  ایران  گرانقدر  شهدای  خاطره 
به  هفته  این  تبریک  و ضمن  بریم  می  سر  به  انتظامی  نیروی 
نیروی  شهدای  خاطره  و  یاد  ناجا،  خدوم  نیروهای  تمامی 
انتظامی که در دفاع از امنیت و استقلال کشور به درجه رفیع 

شهادت نائل آمدند را گرامی می داریم.
وی به برگزاری اجلاس کمیته مدیران سرمایه انسانی شهرداری 
اثر  بیشترین  انسانی  نیروی  گفت:  و  کرد  اشاره  کشور  های 
گذاری را در سازمان ها دارد و همه در تلاشند از کارآمدترین 

افراد با هدف نیل اهداف سازمان مربوطه استفاده کنند.
رئیس شورای اسلامی شهر رشت با بیان اینکه متاسفانه گاهی 
مدیریتی  های  جایگاه  در  افراد  برخی  حضور  شاهد  مواقع 

هستیم که تخصص و کارآیی لازم را ندارند، افزود: متاسفانه 
نیز  رشت  شهرداری  های  حوزه  از  برخی  در  دغدغه  این 

مشاهده می شود و باید در این باره چاره اندیشی شود.
کارگرنیا با تاکید به حضور افراد متخصص، با تجربه و کارآمد 
مجموعه  در  متاسفانه  کرد:  تصریح  شهرداری رشت  بدنه  در 
بسیار  افراد  که  هستیم  و  بوده  شاهد  بسیار  رشت  شهرداری 
سیاسی  یا  و  رانت  اهل  که  آن  دلیل  به  متخصص  و  توانمند 
با یک عنوان صرفا مشاوردر گوشه ای  نیستند  نبوده و  بازی 
این  و  فعالیتند  از مجموعه شهرداری مشغول گذران ساعات 
پیشتر در جایگاه های مدیریتی  افراد  این  در حالی است که 

فعالیت داشتند و با بهره مندی از علم و تجربیات آنان بسیاری 
از مشکلات این شهر به راحتی قابل برطرف شدن است.

در ساعت  کارکنان  از  برخی  از عدم حضور  انتقاد  با    وی 
اداری در محل خدمت در شهرداری رشت بیان کرد: برخی از 
افراد فقط ساعات ورود و خروج خود را ثبت می کنند و در 
زمانی که باید در محل خدمت خود حضور داشته باشند در 
دفاتر شخصی خود خارج از محیط شهرداری حضور دارند و 

معتقدم باید با این افراد متخلف برخورد شود.
رئیس شورای شهر رشت با اشاره به اینکه حتی اگر یک پاکبان 
شریف به درستی به وظایفش عمل نکند ، شهر و شهروندان 
آسیب می بینند، افزود: در دوران جنگ تحمیلی ، زمانی که 
بازگشایی می  از معابر مین گذاری شده خنثی و  باید برخی 
می  ها  مین  روی  بر  داوطلبانه  رزمندگان  از  برخی   ، شدند 
خوابیدند و با نثار جان خود راه را برای دیگر همرزمان خود 
باز می کردند و امروز باید برای خدمت به مردم همان طور 
عاشقانه و ایثارگرانه عمل کرد و یقینا وقتی از عالی ترین مقام 
واحد  یک هدف  که  بدانند  مجموعه  یک   رده  ترین  پایین  تا 
دارند ، بسیاری از کم کاری ها برطرف و یقینا اتفاقات خوبی 

در راستای توسعه و بالندگی رقم می خورد.

استان گیلان  بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی وضعیت  معاون 
از لحاظ چاقی و اضافه وزن را نگران کننده دانست و گفت: 
بالابودن میزان چاقی در گیلان، هشدار دهنده  بالا رفتن ابتلا به 
بیماری های قلبی- عروقی و دیابت در استان و به خطر افتادن 

سلامتی نسل جدید در سال های آینده است.
دکتر »سید محمود رضوانی« در کارگاه آموزشی پیشگیری و 
کنترل اضافه وزن و چاقی کودکان و نوجوانان )ایران اکو( که 
با اشاره به روند رو  به همت گروه بهبود تغذیه برگزار شد، 
به رشد میزان شیوع اضافه وزن و چاقی در دنیا و مقایسه این 
وضعیت در سطح کشور و استان اظهار کرد: بالابودن میزان 
چاقی در استان ، هشدار دهنده  بالا رفتن ابتلا به بیماری های 

قلبی- عروقی و دیابت در استان است.
سنی  گروه  و  ها  شهرستان  در  چاقی  وضعیت  تحلیل  با  وی 
کودک و نوجوان، بر اهمیت ارائه خدمت به افراد واجد شرایط 
بر اساس بسته خدمات جامع سلامت در حوزه تغذیه اشاره 

کرد و افزود: اگر در سنین کودکی مانع از بروز چاقی و اضافه 
وزن نشویم ، مطمئنا شاهد بروز بالای ابتلا به بیماری های غیر 

واگیر در آینده این کودکان خواهیم بود.
 دکتر رضوانی با تاکید بر تغییر رویکرد مقابله با چاقی تصریح 
کرد: وضعیت استان گیلان از لحاظ چاقی و اضافه وزن نگران 

کننده است و باید با تمرکز بر این موضوع، مانع از به خطر 
افتادن سلامتی نسل جدید در سال های آینده باشیم.

غدد  تخصص  فوق  دلیلی«  »ستیلا  دکتر  سوی  از  پایان  در   
مهدوی«  »مرجان  دکتر   ، علمی   هیات  عضو  و  کودکان 
متخصص تغذیه و عضو هیات علمی دانشگاه، دکتر »محمد 
عباسی« متخصص روانپزشکی و »مرسده رشیدی نژاد« رئیس 
پزشکی  علوم  دانشگاه  بهداشتی  معاونت  تغذیه  بهبود  گروه 
گیلان مطالبی در خصوص علل، عوارض و مراحل تشخیصی 
چاقی  کنترل  و  پیشگیری  در  تغذیه  نقش  و  چاقی  کنترل  و 
کودکان و نوجوانان، سلامت روان و پیشگیری و کنترل چاقی 

کودکان و نوجوانان و ... ارائه شد.
چاقی  و  وزن  اضافه  کنترل  و  پیشگیری  آموزشی  کارگاه   
بهداشتی  معاون  حضور  با  اکو(  )ایران  نوجوانان  و  کودکان 
استان،  دانشگاه، پزشکان و کارشناسان تغذیه شهرستان های 

در سالن اجتماعات معاونت بهداشتی دانشگاه برگزار شد.

نشست شورای عالی نخبگان حقوقی سازمان بسیج حقوقدانان 
استان گیلان  و اعضای شورای پایگاه شهید صدردادگستری 

گیلان با  رییس کل دادگستری استان گیلان برگزار شد.
رییس  نیارکی  صادقی  اسماعیل  المسلمین  و  الاسلام  حجت 
کل دادگستری استان گیلان با اشاره به اینکه بسیج حقوقدانان 
باشد  گذار  اثر  کشور  در  تواند  می  و  داشته  خوبی  ظرفیت 
ظرفیت،  این  از  استفاده  با  تا  کنیم  تلاش  باید  داشت:  اظهار 
جامعه را از آسیب ها مصون داشته مردم را از مخاطرات پیش 

رو حفظ نماییم.
های  دولت  پشتیبانی  با  معاند  های  رسانه  اینکه  بیان  با  وی 
متخاصم در صدد ضربه زدن به نظام جمهوری اسلامی ایران 
هستند گفت: همه باید در مقابل این پدیده مهاجم، پر قدرت 

بایستیم و بهنگام واکنش نشان دهیم.
رئیس شورای قضایی استان ارتقاء دانش حقوقی جامعه را از 

بسیج  افزود:  و  برشمرد  قضایی  دستگاه  عملیاتی  های  برنامه 
حقوقدانان می تواند نقش موثری در این راستا ایفا نماید.

و  ها  گرفتاری  مصادیق  باید  کرد:  نشان  خاطر  ادامه  در  وی 
مشکلات مردم در موضوعات حقوقی و کیفری را شناسایی 
کرده و با پژوهشها و تحقیقات میدانی و عملیات کارشناسی 

درجهت رفع آن اقدام کنیم.
این مقام ارشد قضایی مساجد را یکی از ظرفیت های مناسب 
کرد:  تصریح  و  دانست  مردم  حقوقی  دانش  ارتقاء  جهت 
برگزاری میزهای خدمت و جلسات آموزشی در مساجد می 

تواند در افزایش آگاهی های حقوقی آنان موثر باشد.
ارائه  جهت   1۲۹ سامانه  اندازی  راه  لزوم  بر  تاکید  با  وی 
مشاوره حقوقی به شهروندان گفت: بسیج حقوقدانان می تواند 
مردم  از  بسیاری  این طرح مشکلات حقوقی  در  با مشارکت 

را مرتفع سازد.
نیروهای  با قدردانی از  رئیس کل دادگستری استان در پایان 
بسیجی در شهرستان آستارا و امداد رسانی در سیل اخیر این 
شهرستان ابراز داشت: بخش زیادی از کمک رسانی ها توسط 
نیروهای داوطلب بسیجی صورت گرفت که موجب دلگرمی و 

کاهش آلام مردم گردید.

استاندار گیلان در همایش روز روستا و عشایر: 

برای ساخت مسکن روستایی نباید سخت گیری شود

رئیس شورای شهر رشت عنوان کرد

تصرف برخی از جایگاه های مدیریتی با حمایت های خاص و رانت در شهرداری ها

 شهردار رشت »نیروی انسانی« را جزو بیت المال سازمانها 
موفقیت  عامل  ترین  مهم  سرمایه،  این  گفت:  و  دانست 

شهرداری است.
انسانی  سرمایه  مدیران  کمیته  اجلاس  در  شوقی«  »رحیم 
برگزار  میزبانی شهرداری رشت  به  که  کلانشهرهای کشور 
شد، با اشاره به اینکه نیروی انسانی یکی از مولفه های مهم 
سازمانها است، اظهار داشت: نیروی انسانی جزو بیت المال 
محسوب می شود ؛ زیرا برای نیروی انسانی ای که به این 
مرحله کارایی رسیده ، هزینه های بسیاری برای تحصیل از 

دوران کودکی تا مقاطع بالاتر شده است.
شوقی  نوع نگاه در قالب بیت المال را سبب تلاش و دقت 
بیشتر در حفظ و حراست از کارکنان عنوان کرد و افزود : 
سلامت کارکنان اولویت،  برنامه های شهرداری رشت است. 
کارآیی  ارتقای  در  آموزش  اینکه  بیان  با  رشت  شهردار 
کارکنان اثرگذار است، تصریح کرد:  در چارچوب قوانین و 

مقررات، باید به حقوق و مزایای کارکنان توجه شود. 
انسانی را مهمترین عامل موفقیت شهرداری  شوقی سرمایه 
دانست و گفت: با یکپارچگی ،وحدت، همدلی و دلسوزی 

کارکنان ، می توان به اهداف توسعه شهری رسید. 
شهرداری  مقیاس  کلان  های  پروژه  آغاز  به  اشاره  با  وی 
همکاری  و  همراهی  با  کرد:  بیان  اخیر  های  ماه  در  رشت 
کارکنان شهرداری، می توانیم شاهد تحقق کامل طرح های 

شهری باشیم.

معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی گیلان عنوان کرد

وضعیت نگران کننده استان گیلان از لحاظ چاقی و اضافه وزن !

رئیس کل دادگستری گیلان در جمع نخبگان حقوقی : 

برگزاری میزهای خدمت و جلسات آموزشی در مساجد،
 در افزایش آگاهی های حقوقی مردم موثر است

خیابان  مسیر  بازگشایی  روند  از  بازدید  در  رشت  شهردار   
سعدی به سرگل گفت: بازگشایی معابر به منظور روان سازی 
و برطرف کردن گره ترافیکی خیابان های سطح شهر صورت 

می گیرد. 
اعضای شورای اسلامی شهر شهردار رشت از روند بازگشایی 
و تخریب املاک  مسیر خیابان سعدی به سرگل از پروژه های 

عمرانی طرح میثاق بازدید کردند.
بازگشایی  بر  تاکید  با  بازدید  این  جریان  در  رشت  شهردار 
کرد:  اظهار  شده،  ارائه  ریزی  برنامه  طبق  شهر  سطح  معابر 
بازگشایی معابر به منظور روان سازی و برطرف کردن گره 

ترافیکی خیابان های سطح شهر صورت می گیرد. 
رحیم شوقی به بازگشایی حدود ۸۰۰ متر مسیر خیابان سعدی 
به خیابان سرگل اشاره کرد و افزود: بازگشایی مسیر مذکور 

به صورت روزانه پیگیری می شود.

منطقه  سازمان  خزر  حوزه  و  بنادر  امور  معاونت  سرپرست 
آزاد انزلی از رشد ۵1 درصدی تناژ تخلیه و بارگیری کالا 
از  افزود:  و  امسال خبرداد  نیمه نخست  در  بندرکاسپین  در 
بندری  تاکنون ۳۸۹ هزار تن کالا در مجتمع  امسال  ابتدای 

کاسپین تخلیه و بارگیری شده است. 
میثم محمدی نژاد گفت: در نیمه نخست امسال 1۲۴ شناور 
به بندرکاسپین وارد شد که نسبت به سال قبل با ۸۲ فروند 

شناور در این شاخص ۵1 درصد رشد داشتیم.
فعال  اسکله  پست  پنج  بندرکاسپین  در  کرد:  تصریح  وی 
است که از ابتدای امسال تاپایان شهریورماه ۳۸۹ هزارتن در 
بارگیری شد  و  تخلیه  بندرکاسپین  پسکرانه  و  اسکله ها  این 
با توجه به روند پایانی ساخت اسکله چند منظوره رو -رو 
و افزایش تعداد اسکله های قابل بهره برداری به ۶ مورد و 
به  ریل  اتصال  نیز  و  بندری  تاسیسات  و  تجهیزات  افزایش 
بندر کاسپین در سال جاری تناژ تخلیه و بارگیری و امکان 

پهلودهی شناورهای در این بندر افزایش خواهد یافت.
ایران در سازمان همکاری های شانگهای  وی، به عضویت 
فعال سازی  بر  تمرکز  نیز  و  اوراسیا  اقتصادی  اتحادیه  و 
خصوص  به  انزلی  آزاد  منطقه  از  عبوری  کریدورهای 
آزاد  منطقه  گفت:  و  کرد  اشاره  جنوب،   - شمال  شاهراه 
و  تجار  توجه  کشور  شمال  در  بندری  مجتمع   ۲ با  انزلی 
بازرگانان کشورهای همسایه را جلب کرده است و بطوریکه 
نیز  و  گذاری  سرمایه  هدف  با  خارجی  تجاری  هیات های 
و  انزلی  بنادر  لجستیکی  زیرساختهای  از  تجارت  افزایش 

کاسپین بازدید می کنند.
و  جغرافیایی  قانون،  مزیت های   به  اشاره  با  محمدی نژاد 
لجستیکی بنادر منطقه آزاد انزلی گفت: این ویژگی ها موجب 
کالاهای  جذب  و  بارگیری  و  تخلیه  رشد  به  روندرو  شد 
دار  ادامه  انزلی  آزاد  منطقه  بندری  ۲ مجتمع  این  جدید در 

باشد.
مجتمع بندری کاسپین بزرگترین زیرساخت بندری ایران در 
دریای خزر است که با رویکرد صادراتی و با هدف توسعه 
راه اندازی  و  خزر  حاشیه  کشورهای  با  اقتصادی  روابط 
انزلی احداث شده  کریدور شمال - جنوب در منطقه آزاد 

است.
را دارد که  بنادر نسل سوم  بندری، مشخصات  این مجتمع 
پایانه های تجاری، کانتینری،  با پنج پست اسکله مشتمل بر 
چندمنظوره، محوطه عمومی، اسکله رو .. رو، پایانه غلات، 
سوخت و صنایع دریایی است که ظرفیت تخلیه و بارگیری 
در فاز نهایی تا 1۵ میلیون تن کالا را در سه نوبت کاری 

دارد.
منطقه آزاد انزلی تنها منطقه آزاد شمال کشور با ۲ بندر مهم 
کاسپین  بندرنوین  و  ساله   ۳۰۰ قدمت  با  انزلی  سابقه  با  و 

است که در مجموع با ۲۲ پست اسکله فعال هستند.

پروژه ای دیگر از طــرح میثــاق 
در مسیر اجرا

بازگشایی حدود ۸۰۰ متر از 
خیابان سعدی به سرگل 

رشد 51 درصدی تخلیه و بارگیری 
کالا در بندرکاسپین 

مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب گیلان گفت: طی شش ماه 
اول سال جاری شبکه آبرسانی شهرستان لنگرود ۷ هزار و 

۸۷1 متر افزایش یافت.
مازیار علی پور اظهار کرد: در راستای طرح توسعه شبکه 
آبرسانی طی شش ماه گذشته، عملیات توسعه شبکه توزیع و 
خط انتقال آب شرب به طول ۷ هزار و ۸۷1 متر با استفاده از 
لوله های پلی اتیلن به سایزهای مختلف در سطح شهرستان 

لنگرود اجرایی شد.
طول  به  آبرسانی  شبکه  اصلاح  همچنین  افزود:  پور  علی 
فقره  باب، ۳۸  تعداد ۲  به  پمپاژ  ایستگاه  متر، احداث   ۴۰۰
اصلاح انشعاب آب شرب، تعویض ۲۵۵ کنتور خراب، یک 
دستگاه   1۰ تعمیر  و  تعویض  مخزن خرید،  باب شستشوی 
شست  مترمربع؛   ۶۰۰ حجم  به  سیار  آبرسانی  الکتروپمپ، 
شو و لایروبی شبکه فاضلاب به طول ۵ هزار و ۴1۰ متر؛ 
تعویض دریچه های معیوب فاضلاب به تعداد ۲۰ مورد، هم 
سطح سازی ۸۵ دریچه فاضلاب و رفع ۹۸۲ حادثه در سطح 
شهرستان لنگرود احجام عملیاتی امور آبفای این شهرستان 

طی شش ماه اول سال جاری می باشد.
فاضلاب  و  امور آب  آبفای گیلان تصریح کرد:  مدیرعامل 
شهرستان لنگرود طی مدت مذکور ۹1۸ فقره انشعاب آب و 

۲۷۲ فقره انشعاب فاضلاب به فروش رسانده است.

فعالیت 1۴ واحد صنعتی  از  رئیس جهاد کشاورزی گیلان 
اضافه کرد: 1۳۰  و  داد  در گیلان خبر  قارچ  تولید  تبدیلی 
محصول  تن   ۴۸۰۰ سالانه  تولید  ظرفیت  با  تولیدی  واحد 

قارچ در گیلان فعال است. 
کرد:  عشایر  و  روستا  ملی  روز  مراسم  در  محمدی  صالح 
امنیت ملی در گرو امنیت غذایی و تولیدات کشاورزی است.

وی با اشاره به نقش ۵۰ درصدی کشاورزی در حوزه اقتصاد 
استان، افزود: گیلان جزو 1۰ استان مهم و اثرگذار در بخش 

کشاورزی کشور است.
لزوم  بر  تاکید  با  گیلان  کشاورزی  جهاد  سازمان  رئیس 
تقویت زنجیره ارزش در حوزه کشاورزی بیان کرد: تقویت 
صنایع تبدیلی در راستای ارتقای زنجیره ارزش و اقتصادی 

سازی محصول مورد تاکید است.
محمدی از فعالیت 1۴ واحد صنعتی تبدیلی تولید قارچ در 
گیلان خبر داد و اضافه کرد: 1۳۰ واحد تولیدی با ظرفیت 
تولید سالانه ۴۸۰۰ تن محصول قارچ در گیلان فعال است. 
این میزان محصول در سطحی نزدیک به ۳۰ هزار مترمربع 

در واحدهای استان تولید می شود.
افزود:  قارچ  تازه خوری  یک هفته ای  زمان  به  اشاره  با  وی 
آن  تبدیلی  صنایع  تقویت  و  فرآوری  به  قارچ  ماندگاری 

وابسته است.
فعالیت  رویکرد  گیلان  کشاورزی  جهاد  سازمان  رئیس 
یادآور شد: شاهد  و  دانست  محور  را صادرات  واحد  این 

صادرات قارچ به امارات و عراق خواهیم بود.
و  قارچ  تولیدی  محصول  بسته بندی  اهمیت  به  اشاره  با  او 
تنظیم  قارچ در  افراد خاطرنشان کرد:  نقش آن در سلامت 
فشار خون و کلسترول بسیار مفید بوده و با مصرفش می توان 
پروتئین بدون چربی را در اختیار بدن قرار داد که این مهم 
کمک کننده  بسیار  جسمانی  قوای  تقویت  و  سلامت  برای 

است.
مهاجرت  راستای  در  بسترسازی  لزوم  بر  تاکید  با  محمدی 
معکوس به روستاها بیان کرد: فرهنگ ماندگاری در روستا با 

ایجاد اشتغال پایدار در روستاها تحقق می پذیرد.

کارشناسی  مراحل  طی  از  پس  لنگرود  شهر  تفصیلی  طرح 
در شورایعالی شهرسازی و معماری ایران به تصویب رسید.

شهرسازی  و  راه  کل  اداره  سرپرست  فلاحتگر،  محمدرضا 
تفصیلی  اهمیت مصوب شدن طرح های  به  اشاره  با  گیلان 
شهرها، گفت: تدوین و تصویب طرح های جامع و تفصیلی 
برای شهرها یک ضرورت است که علاوه بر اجرای قانون، 

شرایط خدمات رسانی بهتر به شهروندان را فراهم می کند.
شهرها  برای  تفصیلی  طرح های  تصویب  در  افزود:  وی 
به  توجه  با  مکانی  مزیت های  و  شاخص ها  حفظ  به  توجه 
ویژگی های منحصر به فرد هر شهر و نحوه انعکاس کالبدی 
آن ها بسیار اهمیت دارد و هماهنگی و ایجاد تفاهم با مردم 
به ویژگی های  نسبت  ایجاد حساسیت  و  و مسئولان محلی 
نشست های  در  که  است  شهر ضروری  هر  فرد  به  منحصر 

کمیسیون ماده ۵ دنبال می شود.
برای شهر  اقدام خوبی  این طرح،  فلاحتگر گفت: تصویب 
این  برای  توسعه  منشاء خیر و  لنگرود محسوب می شود و 

شهر خواهد بود.
در  گفت:  گیلان  و شهرسازی  راه  هماهنگی  رئیس شورای 
راستای تقویت مزیت های مکانی و تبلور ظرفیت این شهرها 
و هویت بخشی به آن ها، تهیه نقشه منظومه های گردشگری 
در مقیاس شهرستان در انطباق با ساختار و جاذبه های شهر با 
هماهنگی دستگاهای عضوکمیسیون ماده ۵ مورد تاکید قرار 
گرفت تا نقشه فرهنگی با تاکید بر آیین ها، رویداد مکان ها و 

میراث فرهنگی ناملموس هر خطه تهیه شود.
برای  تفصیلی  بر ضرورت تصویب طرح های  تاکید  با  وی 
تمام شهرها افزود: با اجرای طرح تفصیلی و جامع شرایط 
برای برقراری عدالت شهری میان شهروندان فراهم شده و 
امکان تخلف و اعمال سلیقه شخصی توسط مدیران شهری 

از بین می رود.

تولید سالانه ۴۸۰۰ تنی قارچ در گیلان

سرپرست اداره کل راه و شهرسازی 
گیلان اعلام کرد 

طرح تفصیلی شهر لنگرود
 به تصویب رسید
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اثرات خوب و بد مصرف غذاهای تند و فلفلی بر بدن

بالاخره غذاهای تند و فلفلی 
بخوریم یا نه؟

با  بهداشت  وزارت  شنوایی  و  گوش  سلامت  اداره  رئیس 
 ۴ تا  برای کودکان  شنوایی  رایگان حلزون  کاشت  به  اشاره 
دارد؛  هزینه  تومان  میلیون   ۶۰ از  بیش  کار  این  گفت:  سال، 
اما از ۲ سال قبل تاکنون تمام هزینه های کاشت حلزون در 
گروه زیر ۴ سال توسط هیات امنای صرفه جویی ارزی انجام 
می شود و برای سایر گروه های سنی نیز تا ۸۰ درصد هزینه ها 

را پوشش می دهد.
دکتر سعید محمودیان  با اشاره به اینکه کم شنوایی به عنوان 
یک معضل جهانی شناخته می شود، گفت: بار بیماری و بار 
 ۲۰۲۳ سال  در  است.  بالا  بسیار  کم شنوایی  شیوع  از  ناشی 
بهداشت رسما اعلام کرده است که  میلادی سازمان جهانی 
به  جهان  سراسر  در  نفر  میلیارد   ۲.۵ حدود   ۲۰۵۰ سال  تا 

کم شنوایی مبتلا شده و با کم شنوایی زندگی می کنند.
آمار ۴۳۰ میلیون نفری معلولیت از ناحیه شنوایی

دارند،  سریع  رسیدگی  به  نیاز  که  تعداد  این  از  افزود:  وی 
حدود ۷۰۰ میلیون نفر نیاز به خدمات توانبخشی دارند؛ یعنی 
باید  که  می شوند  شنوایی  کم  دچار  افراد  این  از  درصدی 
برایشان هزینه شود و حدود ۴۳۰ میلیون نفر هم با درجات 
متوسط تا شدید در دنیا زندگی می کنند که به نوعی از ناحیه 
شنوایی معلول تلقی می شوند که نیاز به خدماتی مانند کاشت 
حلزون و سمعک دارند و اکثر این افراد هم در کشورهای با 
درآمد متوسط و پایین هستند که دسترسی به این مراقبت ها 

اغلب محدود است.
وضعیت بروز کم  شنوایی در کشور

رئیس اداره سلامت گوش و شنوایی وزارت بهداشت، ادامه 
انواع  همه  در  بیماری  بار  ما  در کشور  در حال حاضر  داد: 
کم شنوایی، در همه مردم و در هر سن و جنسی ۶.۸ درصد 
بدو تولد حدود ۳.۷ در هر ۱۰۰۰  این رقم در سنین  است. 
شنوایی  کم  به  مبتلا  نوزاد  تعداد  این  یعنی  که  است  تولد 
نفر  هزار   ۵ یعنی سالانه حدود  این  و  می آیند  دنیا  به  شدید 

به آمار کسانی که مشکلات ناشنوایی دارند اضافه می شود.
ادغام غربالگری شنوایی نوزادان در نظام سلامت پایه

زمینه  در  که  است  تنها کشوری  ایران  اکنون  کرد:  تاکید  او 
مراکز  تمام  در  نوزادان  شنوایی  کم  کنترل  و  مراقبت  برنامه 
و  می دهد  ارائه  خدمات  کشور  سراسر  درمانی  و  بهداشتی 
همه نوزادان در بدو تولد از این نظر در ابتدا تحت غربالگری 
 ۲۲ سطح  در  موضوع  این  می گیرند.  قرار  موقع  به  شنوایی 
ادغام  شکل  به  ایران  در  تنها  مدیترانه،  شرق  منطقه  کشور 
ایران جزء  پایه در حال اجرا است و  شده در نظام سلامت 

کشورهای پیشرو و صاحب برنامه است.
سطوح  به  کم شنوایی  دچار  نوزادان  ارجاع  پیگیری 

خدمتی بالاتر
 ۲۸ طی  بایستی  نوزادان  تمام  برنامه  این  طبق  افزود:  وی 
گیرند  قرار  شنوایی  غربالگری  تحت  تولد  از  پس  اول  روز 
با  همزمان  سالم  کودک  مشترک  برنامه  قالب  در  مهم  این  و 
می شود.  انجام  نوزادی  دوران  بیماری های  سایر  غربالگری 

به کم شنوایی  دلیلی مشکوک  به هر  در صورتی که کودک 
شناسایی شود و یا دارای عوامل خطر کم شنوایی باشد، برای 
تشخیص قطعی و به موقع و تعیین نوع، میزان و گوش دارای 
کم شنوایی به مراکز تشخیصی و درمانی سطح ۲ و ۳ ارجاع 
به  ترتیب عوارض کم شنوایی در کودک  این  به  و  می شود 
مراقبت های  تحت  و  شد  خواهد  پیشگیری  موقع  به  صورت 

مربوطه قرار خواهد گرفت؛ که این گامی رو به جلو است.
محمودیان ادامه داد: پس از شناسایی به موقع، باید درمان هم 
در زمان درست خود انجام شود تا زندگی این کودکان در 
کنار کودکان عادی هم سن و سال خود شکل گیرد و همانند 
در  مقرر  زمان  در  تحصیلی شان  آموزش های  کودکان  سایر 
مدارس عادی اتفاق افتد.او تاکید کرد: آمار بروز کم شنوایی 
در کودکانی که به سن مدرسه می رسند از ۳.۷ در هر هزار 
نفر به ۱.۵ درصد می رسد و تا ۱۸ سالگی وقوع و شیوع آن 
به حدود ۳ تا ۵ درصد هم افزایش می یابد؛ در واقع در سنین 
مدرسه آمار کم شنوایی به دلیل وقوع برخی از عوامل خطر 
با اجسام خارجی، وقوع عفونت ها و  مانند دستکاری گوش 
بیماری های گوشی، استفاده از هدفون ها و... افزایش می یابد. 
در صورتی که این مشکلات به موقع رسیدگی نشده و مورد 
در  جدی  افتادگی  عقب  سبب  می توانند  نشوند،  واقع  توجه 
افت  بروز  نتیجه  در  و  گفتار  رشد  و  زبانی  تکامل  مراحل 

تحصیلی دانش آموزان شوند.
وضعیت بروز کم شنوایی در سالمندان

سنین  در  شنوایی  اختلالات  بروز  اینکه  بر  تاکید  با  وی 
کرد:  تصریح  می دهد،  نشان  را  بالایی  افزایش  سالمندی 
شنوایی،  اختلالات  خطر  معرض  در  جمعیت های  از  یکی 
سالمندان هستند. در این گروه علاوه بر کم شنوایی، احتمال 
ابتلا به دمانس یا آلزایمر بالاتر از ۷ برابر می شود. با اجرای 
سلامت  از  مراقبت  و  شنوایی  کم  از  پیشگیری  برنامه های 
شنوایی در دوره های قبل از سالمندی و محافظت از گوش ها 
سواد  سطح  ارتقای  همچنین  و  غیرایمن  و  بلند  اصوات  از 
راهکارهای  و  شنوایی  کم  خطر  عوامل  از  مردم  سلامت 
خودمراقبتی از آسیب های شنوایی و گوش و همچنین زدودن 
افکار غلط و خطا مبنی بر عدم استفاده از سمعک و وسایل 
کمک شنوایی می توان گام های موثری در جهت از بین بردن 
رشد کم شنوایی در میان مردم و ارتقاء سلامتی آنها برداشت.

پیشگیری و کنترل کم  برنامه  اجرای  تاکید کرد: همچنین  او 
شنوایی در کشور در گروه های سنی مختلف، کمک بزرگی 
در  و  سالمندی  دوره  شنوایی  آسیب های  از  پیشگیری  به 
سایر  بروز  و  سالمندی  دوران  افسردگی  از  جلوگیری  نتیجه 

بیماری های وابسته به کم شنوایی خواهد کرد.
افزایش ۲ درصدی آمار کم شنوایان جهان طی ۱۰ سال

رئیس اداره سلامت گوش و شنوایی وزارت بهداشت، ادامه 
در  که  تحقیقاتی  در  جهانی  سلامت  داده های  براساس  داد: 
شاخص  که  شده  مشخص  است،  شده  انجام   ۲۰۱۹ سال 
 ۱۵ تا  صفر  کودکان  در  کم شنوایی  با  شده  سپری  سال های 

سال به میزان ۳.۱۳ درصد افزایش یافته است و این به معنای 
گذشته  سال   ۱۰ در  شنوایان  کم  آمار  درصدی   ۲ افزایش 
است که ناتوانی های ناشی از آن در نتیجه وقوع آن افزایش 

یافته است.
ناتوانی  و  شنوایی  کم  با  شده  سپری  سال  میلیون   ۴۳

ناشی از آن
کم  با  شده  سپری  سال های  که  می شود  گفته  افزود:  وی 
میلیون   ۴۳ در جهان حدود  آن،  از  ناشی  ناتوانی  و  شنوایی 
سال برآورد شده است و این عدد در حالی اعلام می شود که 
یافته  افزایش  این شاخص در ۱۰ سال گذشته تا ۱۸ درصد 
اجرای  با  تا  شدند  مجاب  کشورها  اساس  همین  بر  است. 

۷محور جلوی بروز کم شنوایی را بگیرند.
طرح آزمایشی غربالگری شنوایی کودکان مدرسه رو

محمودیان گفت: ما تنها کشوری هستیم که در سطح منطقه 
تربیت  منظر  از  خوبی  بسیار  پتانسیل های  از  مدیترانه  شرق 
پزشک خانواده تا متخصصین شنوایی شناسی، گفتاردرمانگر، 
متخصص گوش و حلق و بینی، فلوشیپ های فوق تخصصی 
کمک  با  تا  داریم  قصد  و  برخورداریم   ... و  گوش  جراحی 
در گروه سنی کودکان  را  غربالگری های شنوایی  افراد،  این 
و نوجوانان مدرسه رو ابتدا به شکل پایلوت و سپس به شکل 

کشوری دنبال کنیم.
وی با تاکید بر اینکه در این میان نیازسنجی هم صورت گرفته 
نداریم،  مشکلی  زمینه  این  در  هم  تجهیزات  نظر  از  و  است 
همکاری های  تقویت  دنبال  به  حاضر  حال  در  داد:  توضیح 
در  مسیر  یک  در  برنامه،  ذینفعان  همه  تا  هستیم  بخشی  بین 
مراقبت های  تا  غربالگری  از  برنامه  اجرای  تقویت  جهت 
سطوح بالاتر به منظور توانمندسازی افراد کم شنوا و بهبود 

ارتباطات آنها و استقلال کامل قدم برداشته شود.  
غربالگری شنوایی در محیط های شغلی خاص

اداره  بالای  اولویت  با  بعدی  برنامه های  از  کرد:  تاکید  او 
در  که  است  افرادی  از  مراقبت  شنوایی،  و  گوش  سلامت 
و  صنایع  مثل  خود  حرفه ای  و  شغلی  محیط های  غربالگری 
شده اند،  شناسایی  شنوایی  مشکلات  با  صنعتی  کارگاه های 
هستند،  شنوایی  آسیب های  خطر  معرض  در  که  کارگرانی 
و  هستند  صوتی  آلودگی های  خطر  معرض  در  که  مردمی 
مربوطه  خدمات  از  شنوایی  از  مراقبت  برنامه  در  بایستی 
آنها  در  ناتوانی  با  سال های  عوارض  از  تا  شوند  بهره مند 
جلوگیری شود.وی با اشاره به اینکه کاشت حلزون شنوایی 
سال  چهار  از  پایین تر  جمعیت  تمام  برای  گوش  یک  برای 
 ۶۰ از  بیش  کار  این  کرد:  اظهار  است،    رایگان  کشور  در 
که  است  مهم  خیلی  موضوع  این  دارد.  هزینه  تومان  میلیون 
جراحی  طلایی  سن  در  شنوایی  مشکلات  به  مبتلا  کودک 
شود. خوشبختانه بیش از ۱۶ مرکز کاشت حلزون در کشور 
وجود دارد و عمل کاشت حلزون از سال ۱۳۷۱ در کشور 

آغاز شده است.
ارائه ۱۷ هزار پروتز شنوایی طی ۳۱ سال گذشته

وی افزود: از سال ۱۳۷۱ تا سال گذشته حدود ۱۷ هزار پروتز 
شنوایی تامین شده است و رایگان در اختیار مردم قرار گرفته 
است. تنها در سال ۱۴۰۱ حدود ۱۹۰۰ پروتز شنوایی تحویل 

مردم شد و صف کاشت حلزون تقریبا به صفر رسید.
رئیس اداره سلامت گوش و شنوایی وزارت بهداشت درباره 
نیز،  اتباع  به  حلزون  کاشت  و  سمعک  ارائه  خدمات  ارائه 
برخورد  ایرانیان  مانند  قانونی  اتباع  با  زمینه  این  در  گفت: 
معرفی  مربوطه  مراکز  به  حلزون  کاشت  برای  و  می شود 
کاملی  اقدام  نتوان  غیرقانونی شاید  اتباع  مورد  در  می شوند. 
مراکز  به  دریافت خدمات  برای  وجود  این  با  اما  داد  انجام 
در  کم شنوایی  درصد   ۶۰ داد:  ادامه  می شوند.او  معرفی 
سواد  افزایش  با  کار  این  که  است  پیشگیری  قابل  کودکان 
با  کودکی  اگر  مثال  عنوان  به  است.  میسر  جامعه  سلامت 
مشاوره  باید خانواده تحت  متولد می شود  مشکلات شنوایی 
قرار گیرند تا بتوان از تولد نوزادان بعدی دچار کم شنوایی 

جلوگیری کرد.
علل بروز کم شنوایی چیست؟

صورت  این  به  را  ناشنوایی  و  شنوایی  کم  بروز  علل  وی 
از  بی رویه  استفاده  صوتی،  آلودگی های  کرد:  تصریح 
از  بی رویه  استفاده  و  عفونت ها،  بروز  و  آنتی بیوتیک ها 
تجهیزاتی که سر و صدا ایجاد می کنند از عوامل مهم ایجاد 

ناشنوایی و کم شنوایی است.

کشوری  بازنشستگی  صندوق  حقوق بگیران  حقوق  میانگین 
هزار   ۲۰۰ و  میلیون   ۱۱ معادل  امسال(  خردادماه  پایان  )در 
سال  خردادماه  پایان  در  که  حالیست  در  این  بوده،  تومان 
گذشته این رقم معادل ۷ میلیون و ۹۴۲ هزارتومان بوده است؛ 
به عبارتی میانگین حقوق این افراد نسبت به زمان مشابه سال 
ناشی  افزایش عمدتا  این  داشته که  افزایش  ۴۲ درصد  قبل، 
از اجرای طرح متناسب سازی حقوق بازنشستگان کشوری در 

پاییز ۱۳۹۹ و استمرار اجرای آن تا سال ۱۴۰۲ است.
بازنشستگی  صندوق  سوی  از  شده  منتشر  آمار  براساس   
خردادماه  پایان  در  صندوق  حقوق بگیران  تعداد  کشوری، 
سال جاری معادل یک میلیون و ۶۳۹ هزار و ۱۶۷ نفر است 

پایان  در  صندوق  حقوق بگیران  تعداد  که  درحالیست  این 
خردادماه سال گذشته معادل یک میلیون و ۵۸۳ هزار و ۲۷۵ 

نفر بوده است.
اما به تفکیک استانی و براساس آخرین گزارش دریافتی از 
تهران  استان  بازنشستگی کشوری،  اطلاعاتی صندوق  پایگاه 
با ۳۲۵ هزار و ۸۳ نفر بیشترین و استان ایلام با ۱۳ هزار و 

۹۲۴ نفر کمترین تعداد حقوق بگیر را داراست.
 ۹۸ و  کار  از  ناشی  ازکارافتادگی ها  درصد  دو  میان  این  در 
شاغل  حالت  در  است.  بوده  کار  از  ناشی  غیر  آنها  درصد 
متوفی نیز ۱۰ درصد فوت شاغلین ناشی از کار و ۹۰ درصد 

فوت ها غیر ناشی از کار بوده است.

آن  از  حاکی  نیز  جنسیت  تفکیک  به  حقوق بگیران  وضعیت 
درصد   ۳۴ و  مرد  حقوق بگیران  جامعه  درصد   ۶۶ که  است 

زن هستند.
در  حقوق بگیران  دستگاهی  توزیع  بررسی  دیگر  سوی  از 
پایان خردادماه سال ۱۴۰۲ نیز نشان می دهد که حقوق بگیران 
 ۵۳ ۲۲ هزار و  میلیون و  از یک  بیش  با  پرورش  و  آموزش 
نفر )۶۲.۳۸ درصد(  بیشترین تعداد حقوق بگیران این صندوق 
)یک میلیون و ۲۲ هزار و ۵۳ نفر( از یک ارگان را به خود 
 ۱۳.۱۸ با  بهداشت  وزارت  همچنین  و  داده اند  اختصاص 

درصد )۲۱۵ هزار و ۹۸۲ نفر( در رتبه بعدی قرار دارد.
امسال )کل  پایان خردادماه  در  میانگین حقوق حقوق بگیران 
برقراری ها( معادل ۱۱ میلیون و ۲۷۵ هزار تومان بوده و این 
در حالیست که در پایان خردادماه سال گذشته این رقم معادل 
۷ میلیون و ۹۴۲ هزارتومان بوده است و به عبارتی میانگین 
به  نسبت  پایان خردادماه سال ۱۴۰۲  تا  حقوق حقوق بگیران 
درصد   ۴۲ میزان  به  میانگین  طور  به  قبل  سال  مشابه  زمان 
افزایش داشته است. این افزایش عمدتا ناشی از اجرای طرح 
متناسب سازی حقوق بازنشستگان کشوری در پاییز ۱۳۹۹ و 

استمرار اجرای آن تا سال ۱۴۰۲ است.
همچنین بررسی میانگین حقوق حقوق بگیران در سال ۱۴۰۲ 
)برقراری های جدید( نشان می دهد که میانگین اولین حقوق 
بازنشستگی معادل ۱۴ میلیون و ۷۱۹ هزار تومان و میانگین 
تومان  ۴۲۱ هزار  میلیون و   ۱۵ معادل  اشتغال  آخرین حقوق 

بوده است.
پایان  در  تحصیلی  مدرک  تفکیک  به  حقوق بگیران  توزیع 
خردادماه سال ۱۴۰۲ نیز نشان می دهد که از میان یک میلیون 
و ۶۳۹ هزار و ۱۶۷ نفر، ۲۴ هزار و ۱۵۵ نفر دارای مدرک 
هزار   ۴۷۶ لیسانس،  فوق  دارای  نفر   ۳۹ و  هزار   ۸۳ دکترا، 
پایین تر  مدارک  دارای  مابقی  و  لیسانس  دارای  نفر   ۴۸۱ و 

تحصیلی بوده اند.

دلایل افزایش بروز کم شنوایی در سنین مدرسه 
 شرایط کاشت رایگان حلزون شنوایی

ایران در خط مقدم مبارزه با 
مواد مخدر قرار دارد

با توجه به  با مواد مخدر فراجا گفت:  رئیس پلیس مبارزه 
دارد  قرار  مخدر  مواد  با  مبارزه  مقدم  در خط  ایران  اینکه 
باید میزان حمایت از ایران متناسب با فعالیت ها در سطح 

منطقه و جهان باشد.
 سردار ایرج کاکاوند در دیدار با رئیس دفتر مقابله با مواد 
ضمن  تهران،  در   )UNODC( ملل  سازمان  جرم  و  مخدر 
ابراز خرسندی از حضور وی در مجموعه پلیس مبارزه با 
کرد: جمهوری  اظهار  ایران  اسلامی  مخدر جمهوری  مواد 
اسلامی ایران همواره به مبارزه جدی و قاطع با مواد مخدر 
در سطح منطقه و جهان پایبند بوده و تقدیم شهدا در این 
عرصه در سال جاری نشان از عزم جدی در مقابله با این 

بلای خانمان سوز است.
اقدامات  تشریح  به  انتظامی  هفته  شروع  به  اشاره  با  وی 
ضمن  و  پرداخت  مخدر  مواد  با  مقابله  در  ایران  پلیس 
قدردانی از حمایت های دفتر مقابله با مواد مخدر و جرم 
سازمان ملل )UNODC( تهران عنوان کرد: با توجه به اینکه 
جمهوری اسلامی ایران در خط مقدم مبارزه با مواد مخدر 
قرار دارد، می بایست میزان حمایت و پشتیبانی دفتر مذکور 
و  ها  فعالیت  با  متناسب  ایران  کشور  از  جهانی  جامعه  و 

اقدامات در سطح منطقه و جهان باشد.
مواد  قاچاقچیان  گیری  بهره  به  توجه  با  کرد:  تصریح  وی 
مخدر از روش های پیچیده قاچاق و ترانزیت مواد مخدر، 
ضرورت دارد پلیس مبارزه با مواد مخدر نیز به تجهیزات 
و ابزارهای نوین کشف مجهز شود؛ ناگفته نماند نقش دفتر 
مقابله با مواد مخدر و جرم سازمان ملل )UNODC( تهران 

در تامین برخی از این ابزارها بسیار پر رنگ است.
بر  ادامه  در  فراجا  مخدر  مواد  با  مبارزه  پلیس  رئیس 
تصریح  و  تاکید  منطقه ای  های  همکاری  ارتقای  ضرورت 
ایران  اسلامی  جمهوری  مخدر  مواد  با  مبارزه  پلیس  کرد: 
سطح  ارتقای  و  مشارکت  در  را  خود  آمادگی  همواره 
کن  ریشه  تا  جهان  و  منطقه  کشورهای  تمام  با  همکاری 
شدن مواد مخدر اعلام می دارد؛ برگزاری نشست هایی با 
پلیس مبارزه با موادمخدر کشورهای پاکستان و افغانستان 
گواه  قبل،  های  سال  در  جانبه  سه  ابتکار  برنامه  قالب  در 

محکمی بر این ادعاست.
تلاش پلیس ایران در مبارزه با قاچاق مواد مخدر

و جرم  مخدر  مواد  با  مقابله  دفتر  رئیس  فدلوف  الکساندر 
هفته  تبریک  نیز ضمن  تهران  در   )UNODC( ملل  سازمان 
انتظامی به اقدامات بسیار موثر جمهوری اسلامی ایران در 
مبارزه با قاچاق مواد مخدر اشاره و بیان کرد: با توجه به 
با  تعداد بالای شهدا و جانبازان، تلاش های پلیس مبارزه 
مواد مخدر ستودنی  با  مبارزه  در  ایران  مواد مخدر کشور 

است.
ملل  سازمان  جرم  و  مخدر  مواد  با  مقابله  دفتر  رئیس 
در  ایران  اسلامی  جمهوری  کرد:  خاطرنشان   )UNODC(
خط مقدم مبارزه با مواد مخدر هزینه های فراوانی را صرف 
کرده است؛ گذشته از هزینه های مادی بی شمار در این راه؛ 
تقدیم جان نیروهای مبارزه با مواد مخدر یک هزینه معنوی 
بسیار گرانبها است که بسیار ارزشمند و قابل تقدیر است.

براساس گزارش پایگاه خبری پلیس، در این دیدار هر دو 
فعالیت  استمرار  بر  بررسی موضوعات جاری  طرف ضمن 
و  منطقه  کشورهای  سایر  مشارکت  نیز  و  ای  مقابله  های 

جهان تاکید کردند.

ایجاد ۹۰ رشته جدید برای 
دانش آموزان استثنایی هنرستانی

 جذب 700 آموزگار استثنایی
بنا بر اعلام معاون وزیر آموزش و پرورش و رئیس سازمان 
رشته  امسال حدود ۹۰  استثنایی کشور،  پرورش  و  آموزش 
شده  ایجاد  سازمان  این  هنرستانی  دانش آموزان  برای  جدید 

است.
حمید طریفی حسینی با حضور در شبکه آموزش سیما اظهار 
هر  کردیم  اعلام  خود  هنرستان های  مدیران  به  امسال  کرد: 
مدیری که رشته جدید در هنرستان خود ایجاد کند ۷۰ تا ۱۰۰ 
میلیون تومان به حساب مدرسه او واریز می کنیم. حدود ۹۰ 
رشته جدید برای دانش آموزان فنی حرفه ای ایجاد شده است.

وی با بیان اینکه این سازمان حدود ۴۹۰ هنرستان دارد، افزود: 
این به آن معنا است که امسال حداقل در ۹۰ هنرستان ما یک 
رشته جدید ایجاد شده است. در تابستان سال قبل این رقم 
۴۰ عدد بود و امسال دو برابر شد.رئیس سازمان آموزش و 
پرورش استثنایی کشور ادامه داد: در کنکور سال قبل ۱۲ نفر 
از دانش آموزان آموزش و پرورش استثنایی رتبه زیر ۱۰۰۰ 
داشتند که عمدتا بچه های با آسیب بینایی بودند. امسال نیز 
این  حرکتی  جسمی  معلولیت  دارای  آموزان  دانش  از  یکی 

سازمان در کنکور انسانی رتبه ۲۵ کسب کرده است.
معاون وزیر آموزش و پرورش با بیان اینکه حدود ۱۰۵ هزار 
دانش آموز در شش گروه معلولیت با آسیب بینایی، شنوایی، 
اتیسم و کم توان دهنی،  معلولیت جسمی و حرکتی، طیف 
چند معلولیت و ۴ گروه اختلالات که عمدتا اختلالات عصبی 
سازمان  پوشش  تحت  ویژه  یادگیری  اختلال  مثل  تحولی 
با  آموزان  دانش  افزود:  استثنایی هستند،  پرورش  و  آموزش 
اختلال نقص توجه بیش فعالی و نیازمند توجه خاص آموزشی 
نیز از خدمات ما استفاده می کنند و تا الان به ۵۰ هزار نفر 
خدمات می دادیم.طریفی ایجاد یکپارچگی بین ارکان مختلف 
پرورش  و  آموزش  بخش  با  استثنایی  پرورش  و  آموزش 
عادی و شرکای کاری بیرونی آموزش و پرورش را از جمله 
ادامه داد:   این سازمان عنوان کرد و  بزرگترین دستاوردهای 
همکاری  با  ممکن  زمان  ترین  کوتاه  در  را  سازمان  ساختار 
سازمان اداری استخدامی تغییر دادیم و معاونت تشخیصی و 
بخشی  در سازمان هویت  را  هنگام  به  مداخله  و  توانبخشی 
کردیم. لایه های مدیریتی سازمان و کارشناسی سازمان تقویت 
شد.به گفته وی، سازمان آموزش و پرورش استثنایی کشور 
دارد  مدرسه   ۱۷۵۰ حدود  و  کادر  و  معلم  هزار   ۲۵ حدود 
نیروی  عنوان  به  سازمان  این  معلمان  از  نفر   ۶۵۰ حدود  و 
و  آموزش  سازمان  می کنند.رئیس  خدمت  ارائه  توانبخشی 
پرورش استثنایی توضیح داد: از ظرفیت ۲۸ هزار نفری آزمون 
استخدامی آموزگاری، ۲۳۳۲ نفر مربوط به آموزش و پرورش 
استثنایی بود که ۷۰۰ نفر را از طریق این آزمون جذب کردیم. 

خیلی از افراد طعم تند را دوست دارند و همراه غذا سس تند 
مصرف می کنند یا فلفل تند به غذا می زنند. اما آیا این عادت 

غذایی سالم است؟
 وقتی غذای تندی می خورید چه اتفاقی در بدنتان می افتد؟ آیا 
باشد،  مثبتی روی بدن داشته  اثرات  تند می تواند  واقعاً غذای 
در  بینی  گرفتگی  رفع  به  کمک  یا  سوخت وساز  افزایش  مثلًا 

زمان سرماخوردگی؟
علت تندی غذای فلفلی چیست؟

مزه  که  می شود  گفته  ترکیبات  از  طیفی  به  تند  ادویه های 
مثلًا  می کنند.  ایجاد  گرما  احساس  و  کرده  تند  را  غذاها 
دارد  وجود  خردل  و  کوهی  ترب  در  که  ناپایدار  ترکیبی 
خاصیت  و  تند  بوی  عامل  و  می شود  نامیده  ایزوتیوسیانات 
تند  غذای  درباره  مردم  وقتی  اما  سینوس هاست.  پاک کنندگی 
حرف می زنند منظورشان تندی و گرمایی است که از ترکیبی 
قرمز  و  تند  فلفل های  در  به وفور  و  می آید  کپسایسین  نام  به 

وجود دارد.
زبانتان  و  دهان  کنید  احساس  باعث شود  می تواند  کپسایسین 
در آتش می سوزد؛ اما آتشی که احساس می کنید مثل دمای بالا 
نمی سوزاند و از نوع دیگری است. وقتی چیز تندی می خورید 
که حاوی کپسایسین است، گیرنده های درد سیگنالی به مغزتان 
همین  می شود.  دریافت  سوختن  احساس  شبیه  که  می فرستند 
واقعاً  خورده اید  که  چیزی  کند  فکر  مغزتان  می شود  باعث 
داغ بوده، شما را سوزانده و وادارتان کرده از خوردن دست 
بکشید. این روشی است که گیاهان فلفلی و تند از خودشان در 
کپسایسین  نشوند.  تا خورده  برابر حیوانات محافظت می کنند 
پوست  با  تماس  در  می تواند  که  است  شیمیایی محرکی  ماده 

و چشم ها یا دست شما همان واکنش دفاعی را ایجاد کند.
که  می شود  سنجیده  اسکوویل  معیار  از  استفاده  با  کپسایسین 
مشخص  را  تندی  میزان  موجود،  کپسایسین  مقدار  اساس  بر 
از  کمتری  میزان  بزرگ ترها  با  مقایسه  در  بچه ها  می نماید. 
هنوز  بدنشان  چون  کنند.  تحمل  می توانند  را  کپسایسین 
نتواند غذاهای تند  درحال رشد و تکامل است و ممکن است 

را پردازش کند.
خبرهای خوب درمورد غذاهای تند

اما همیشه در تاریخ گفته شده که غذاهای تند و فلفلی برای 
سلامتی مفیدند. در واقع کپسایسین به چند دلیل می تواند برای 

سلامتی خوب باشد.
بر اساس یافته های تحقیقاتی غذاهای تند حتی می توانند طول 
عمرتان را افزایش دهد. نتایج نشان می دهند افرادی که بیشتر 
دارد  احتمال  بیشتر  تند می خورند، ۱۴ درصد  روزها غذاهای 
تند  غذاهای  هفته  در  یک بار  از  کمتر  که  افرادی  به  نسبت 
افرادی  داده اند  نشان  نتایج  همین  کنند.  عمر  بیشتر  می خورند 
اثر  در  است  ممکن  کمتر  می خورند  تند  غذاهای  مکرراً  که 
دست  از  را  خود  جان  تنفسی  و  قلبی  بیماری های  و  سرطان 

بدهند.
درد  تسکین دهنده  و  ضدالتهاب  خاصیت  می تواند  کپسایسین 
دارد که کپسایسین می تواند  باور وجود  این  باشد.  داشته  هم 
روی فرستنده های عصبی سیگنال های درد به مغز اثر بگذارد. 
بیشتر داروهای موضعی ضددرد کپسایسین  به همین دلیل در 

وجود دارد.
افزایش   ،  BMI نگه داشتن  پایین  در  می توانند  تند  غذاهای 
باشند.  داشته  نقش  نیز  روده  میکروبیوم  تقویت  و  متابولیسم 
تند  غذاهای  می دهد  نشان  شد  انجام  به تازگی  که  مطالعه ای 
البته  باشند.  داشته  خوبی  اثر  نیز  بالا  فشارخون  بر  می توانند 
یک سری از بررسی ها حاکی از این هستند که افرادی که زیاد 
غذاهای تند می خورند ممکن است سطح کلسترول بد خونشان 
بیشتر  باشند.  دارد چاق  احتمال  و همچنین  باشد  بالا   )LDL(
انجام  بدن  وزن  و  کپسایسین  ارتباط  مورد  در  که  تحقیقاتی 
شده اند شهودی اند و ارتباطی که نشان داده اند، علت و معلولی 
نبوده و گاهی نتایج متناقضی دارند؛ بنابراین هنوز به مطالعات 

گسترده تری نیاز است.
خبرهای بد درمورد غذاهای تند

هرچند برای تأیید اثرات بلندمدت مصرف منظم غذاهای تند 
تاکنون  اما شواهد  نیاز است؛  بیشتری  به تحقیقات  بر سلامتی 

نشان داده اند مصرف زیاد غذاهای تند بدون ضرر نیست.
هرچند خیلی از افراد می توانند بدون هیچ مشکلی از خوردن 
دچار  است  ممکن  دیگر  بعضی  اما  ببرند؛  لذت  تند  غذاهای 
شوند.  جدی تری  واکنش های  حتی  یا  گوارشی  ناراحتی های 
غذاهای خیلی تند می توانند باعث شکم درد، اسهال سوزش دار، 

درد در قفسه سینه، سردرد و استفراغ شوند.
اینکه غذاهای تند گوارش را ناراحت می کنند چند دلیل دارد. 
فشار  گوارش  به  می خورید  کپسایسین  زیاد  مقدار  به  وقتی 
وارد می کنید، زیرا این ماده در معده و روده های باریک بالایی 
دارد  که  تندی  دلیل  به  زیاد  کپسایسین  می شود.  بیشتر جذب 
می تواند تولید اسید معده را مهار کرده و باعث التهاب معده 

شده و در سد دفاعی روده نیز تغییرات ساختاری ایجاد کند.
یکی از دلایل اینکه غذاهای تند را در میان محرک های غذایی 
همین  نیز  کرده اند  فهرست  تحریک پذیر  روده  سندرم  برای 
می تواند باشد. غذاهای تند می توانند سندرم روده تحریک پذیر 
است  خوب  ضمناً  کنند.  تشدید  را  روده  التهابی  بیماری  و 
بدانید فلفل برای گلویتان هم زیاد خوب نیست. غذاهای خیلی 
تند می توانند یکی از علت های اصلی ازوفاژیت یا التهاب مری 
یافته های نشان می دهند کپسایسین در صورت مصرف  باشند. 
مکرر می تواند علائم بیماری ریفلاکس را ایجاد کند. خیلی از 
غذاهای  از خوردن  ناشی  می توانند  هم  معمول  بدهضمی های 
تند باشند.احساس سوزش دردناکی که از خوردن غذاهای تند 
بعضی  نیست.  معده تان  و  دهان  به  مربوط  فقط  می شود  ایجاد 
از افراد ممکن است در تماس مستقیم با مواد بسیار تند دچار 

احساس سوزش روی پوست خود شوند.
اگر ذرات فلفل یا باقیمانده های آن با چشم هایتان تماس پیدا 
کند می تواند بی نهایت دردناک و تحریک کننده باشد. به همین 
آشپزی  در  تند  فلفل های  از  استفاده  هنگام  است  بهتر  دلیل 
بسیار مراقب باشید. حتی استنشاق فلفل می تواند موجب حمله 
که  افرادی  در  می تواند  کپسایسین  بالی  دوزهای  شود.  آسم 
شبیه  آن  علائم  که  نماید  ایجاد  برونش  انسداد  دارند،  آسم 
از  کلًا  باید  افراد  از  می باشند.عده ای  آسم  شدید  حمله  یک 
و  بدن  دارای  کوچک  بچه های  کنند.  دوری  تند  فلفل های 
گوارش حساس تری هستند. هر چند نمی توان سنی را مشخص 
کرد که از آن به بعد کودکان بتوانند غذاهای تند بخورند؛ اما 
بچه ها معرفی  به  را تدریجی و کم کم  تند  بهتر است غذاهای 
در  آلرژیک  واکنش  و  حساسیت  گونه  هر  جهت  از  و  کنید 

کودک دقیق باشید.
بالاخره غذاهای تند بخوریم یا نه؟

ظاهراً غذاهای تند رایج در بیشتر افراد بزرگسال مشکلی ایجاد 
نمی کنند. اما لازم است یادتان باشد که بدن هر کسی متفاوت 
است. بعضی از افراد ممکن است از نظر ژنتیکی دارای تحمل 
کمتری  گیرنده های  چون  باشند؛  تند  غذاهای  برای  بیشتری 
است:  درست  هم  مسئله  این  دارند.برعکس  کپسایسین  برای 
متولد  بیشتر و حساس تری  پرزهای چشایی  با  افراد  از  برخی 
واکنش  هم  فلفل  از  کمی  مقدار  به  نسبت  طبیعتاً  و  شده اند 
بیشتری نشان می دهند. بدن خود را بشناسید و بدانید تحملش 
در برابر غذاهای تند چقدر است. اگر قبلًا غذاهای تند در شما 
کرده اند  ایجاد  گوارشی  ناخوشایند  عوارض  و  معده  سوزش 

پس بهتر است از خوردن آنها صرف نظر کنید.

۱۱ میلیون تومان؛ میانگین »حقوق« بازنشستگان کشوری با افزایش ۴۲ درصدی
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اتصال خودروسازان به سامانه جامع خدمات پس از فروش
 تا پایان مهر

از  اطمینان  منظور  به  فروش  از   سامانه جامع خدمات پس 
نمایندگی های رسمی  اعلام  و  کالاهای عرضه شده  اصالت 
زیر نظر وزارت صنعت، معدن و تجارت و سازمان حمایت 
است  شده  راه اندازی  تولیدکنندگان  و  مصرف کنندگان  از 
این  در  اتصال  به  ملزم  سازمان  قطعه  و  خودروسازان  و 

هستند. سامانه 
خدمات  یکپارچه سازی  هدف  با  گارانتی  جامع  سامانه   ،
قاچاق  کالاهای  عرضه  از  جلوگیری  و  فروش  از  پس 
راه اندازی شده است. این سامانه دارای بخش هایی از جمله 
برندها، گروه کالایی، مستندات  شرکت های گارانتی کننده، 
شکایات،  ثبت  گارانتی،  مجوز  تاییدیه  استعلام  قوانین،  و 
جامع  سامانه  کارشناسان  با  ارتباط  غیرمجاز،  گارنتی های 

خدمات پس از فروش است.
بر  است؛  رصد  قابل  سامانه  این  طریق  از  کالاها  اصالت 
یا شناسه رهگیری و کالاهای  این اساس کالاها دارای کد 
سیم کارت خور دارای )IMEI( هستند و مصرف کننده قبل 
این  استعلام  با  گارانتی  جامع  سامانه  در  می تواند  خرید  از 
اطمینان  خود  کالای  گارانتی  اصالت  از  رهگیری  کدهای 

کند. حاصل 
گارانتی،  مشمول  کالاهای  خرید  از  قبل  مصرف کنندگان 
بر  مندرج  رقمی   ۱۳ رهگیری  شناسه  استعلام  با  می توانند 
کننده،  گارانتی  شرکت  تعهدات  گارانتی،  اصالت  از  کالا، 
دسته دوم بودن کالا و همچنین لیست گارانتی های غیرمجاز 
شناسه  درج  کنند.  کالا  خرید  به  اقدام  سپس  و  شوند  آگاه 
رهگیری بر روی کالاهای مذکور الزامی است؛ لذا خریدان 
از کالاهایی که شناسه رهگیری ندارند باید جدا خودداری 

کنند که به احتمال زیاد کالا قاچاق است.
سامانه  این  در  نیز  کننده  گارانتی  شرکت های  همچنین 
آن ها  قرارداد  طرفین  که  گارانتی  شناسنامه های  می توانند 
آنها واگذار کرده است و  به  تولیدکننده  یعنی واردکننده و 
شناسنامه  و  سریال  هر  تفکیک  به  را  گارانتی شده  کالاهای 

گارانتی مشاهده کرده و مدیریت کنند.
اطلاعات  سامانه،  این  مختلف  بخش های  اساس  بر 
شرکت های گارانتی کننده معتبر و دارای مجوز مورد تأیید 
سازمان حمایت مصرف کنندگان و تولیدکنندگان در سامانه 
جامع گارانتی قابل جست وجو و مشاهده است، از این رو 
هر گارانتی کننده ای که اطلاعات آن در فهرست شرکت های 

نیست. اعتماد  قابل  نباشد،  سامانه گارانتی موجود 
که  به گونه ای  دارد  وجود  شکایات  ثبت  امکان  سامانه  در 
کنند،  ثبت  را  خود  شکایت  می توانند  مراجعه کنندگان 
کننده  گارانتی  شرکت  به  و  بررسی  سامانه  توسط  شکایت 
حل  روز  هفت  در  مشکل  که  صورتی  در  می شود.  ارسال 
بازرسی  سازمان  به  سیستمی  صورت  به  شکایت  نشود 

ارسال می شود.

گروه  فروش  از  پس  خدمات  گارانتی،  جامع  سامانه 
و  دیجیتال  اقلام  خانگی،  لوازم  موبایل،  مانند  کالاهایی 
ثبت  در سامانه  باطری  مانند  یدکی خودرو  لوازم  از  برخی 
این  به  نیز  قطعه سازان  و  و خدمات خودروسازان  شده اند 

سامانه اضافه شده و در حال اضافه شدن است.
اتصال خودروسازان داخلی تا پایان مهر به سامانه ملی 

گارانتی
مدیرکل دفتر خدمات فنی و مهندسی وزارت صنعت، معدن 
به  قطعه سازان  اتصال خودروسازان و  به  نسبت  و تجارت 
و  داد  خبر  فروش)گارانتی(  از  پس  خدمات  جامع  سامانه 
گفته است: خودروسازان داخلی در فرایند کار قرار گرفته 
اند و باید شبکه خود را معرفی کنند تا ارزیابی و تایید شده 
و در سامانه درج شود عدم حضور آنها در این سامانه نشانه 
تا  بلکه خودروهای داخلی  نیست،  نداشتن گارانتی خودرو 
۶۰ هزار کیلومتر یا سه سال خودروی داخلی گارانتی دارد.

به  خودروساز  ورود  فرآیند  محله ای،  حمید  گفته،  طبق 
سامانه انجام شده و در حال دریافت اطلاعات آنها هستیم. 
به  خودروساز  که  است  تعهداتی  مجموعه  گارانتی  سامانه 

مردم ارائه می کند.
 ( رهگیری  شناسه  یک  دارای  خودروها  اینکه  بیان  با  وی 
VINخودرو( منحصر به فرد هستند گفته است که خودروها 
اعم از تولیدی و وارداتی، زمانی که شناسنامه خدمات پس 

حقیقت  در  می شود،  درج  سامانه  در  آن ها  برای  فروش  از 
تضمین کننده خدمات و ارائه دهنده خدمت و همچنین شبکه 

مشخص خواهد بود.
فروش  از  پس  خدمات  تعهدات  ای،  محله  گفته  به 
خودروسازان در سامانه بارگذاری می شود؛ زمانی که اظهار 
یا واردات می شود همان شماره تک رقمی یا شناسه  تولید 
شناسنامه  به  و  می کند  پیدا  مرتبط  هم  خودرو  رهگیری 

خدمات پس از فروش پیوست می شود.
اضافه شدن شناسه  ثبت و  از زمان  این گزارش،  اساس  بر 
فروش،  از  پس  خدمات  شناسنامه  به  خودرو  رهگیری 
تمامی  پس،  آن  از  و  می شود  فعال  گارانتی  شناسنامه 
ضمن  است.  پیگیری  و  رصد  قابل  فروش  از  پس  خدمات 
اینکه اطلاعات از طریق پیامک برای خریدار و مصرف کننده 
نیز  خدمات  ارائه دهنده  برای  همچنین  شد.  خواهد  ارسال 
قرار  خدمات  تحت  خودروهایی  چه  که  می شود  مشخص 

داشته و بایستی برایشان خدمات ارائه کنند.
مراجعه کنندگان به سامانه خدمات پس از فروش می توانند 
در صورت  کنند  مشاهده  را  قطعات  و  ماشین آلات  تمامی 
شکایت می توانند خودرو ساز و خدمات دهنده را انتخاب 
وزارت  کارشناسان  سرعت  به  کنند  ارائه  را  توضیحات  و 
مستند  که  در صورتی  کنند  می  بررسی  را  شکایات  صمت 

باشد به خودروسازان و قطعه سازان ارائه می شود.

وزیر صنعت، معدن و تجارت گفت: از حدود ۵۰۰ واحد 
نیروهای  به  درصد   ۹۰ بلوچستان  و  سیستان  در  معدنی 
به  رو  و  بسیار خوب  این حرکت  که  واگذار شده  بومی 
اسلامی  جمهوری  دولت  و  نظام  توجه  از  نشان  توسعه 
ایران به این استان دارد.عباس علی آبادی در جلسه شورای 
تقویت  بر  کرد: علاوه  اظهار  بلوچستان  و  سیستان  معادن 
این روند باید برای واحدهای بزرگ و سرمایه گذاری های 
که  چرا  کرد  استفاده  بومی  متخصص  نیروهای  از  کلان 
و  سیستان  معدن  حوزه  در  زیادی  بومی  فارغ التحصیلان 
بلوچستان داریم که به کارهای تخصصی و فوق تخصصی 
اینکه سیستان و  به  توجه  با  داد:  ادامه  ورود کرده اند.وی 
بلوچستان با خشکسالی مواجه است باید مشارکت مردم به 
صورت سهام و غیره برای ورود و سرمایه گذاری به بخش 
فراهم شود. استان  این  جنوب  و  شمال  در  بزرگ  معادن 

وزیر صنعت، معدن و تجارت خاطر نشان کرد: هدف از 
ایجاد کارخانه لوله در سیستان و بلوچستان پیرامون تکمیل 
طرح انتقال آب از دریای عمان بود که پس از اتمام این 
طرح پیشنهاد می شود سایز لوله ها را تغییر داده تا از آن در 
تمام شهرها و طرح ها استفاده شود حتی مبنای صادراتی به 
کشورهای خلیج فارس را داشته باشد.استاندار سیستان و 
بلوچستان هم در این جلسه گفت: تمام مدیران موظف به 
همکاری در طرح انتقال آب از دریای عمان هستند اخیراً 
گلایه سوخت در این پروژه مطرح بود که در این جلسه 
همکاری  خواستار  نفتی  فرآورده های  و  پخش  شرکت  از 
در این زمینه هستیم تا مشکلی در روند اجرای طرح ایجاد 
نشود.محمد کرمی اظهار داشت: همه مدیران باید با جدیت 
همکاری کنند تا طرح انتقال آب از دریای عمان به نتیجه 

برسد و مردم از آن بهره مند شوند.
وی ادامه داد: در بحث تجارت در مرز احداث ۱۰ بازارچه 
ساخته  مورد  سه  تاکنون  که  کردیم  توافق  را  پاکستان  با 
وجود  نیز  مرزی  پایانه های  و  رسمی  بازارچه های  شده، 
دارند که در بحث دریایی با کشورهای پاکستان، افغانستان 
و آسیای میانه در زمینه تجارت کار را رونق خواهیم داد و 

از این ظرفیت استفاده می کنیم.
باغات  سواحل،  ظرفیت  دریا،  اقتصاد  گفت:  همچنین  او 
از  دامپروری  و  کشاورزی  حوزه  گرمسیری،  میوه های 
که  است  بلوچستان  و  سیستان  بکر  ظرفیت های  دیگر 
گام  می تواند  فرصت ها  این  از  استفاده  و  سرمایه گذاری 

مهمی در توسعه این استان باشد.
زاهدان-خبرنگار نسیم

صادرات ۴۴٠ میلیون دلاری لوازم خانگی
 آمار دقیقی از قاچاق لوازم خانگی

 وجود ندارد
 دبیر انجمن صنایع لوازم خانگی با اشاره به برگزاری بیست 
و سومین نمایشگاه بین المللی لوازم خانگی )هامکس ۱۴۰٢( 
از ۳ تا ۶ آبان ماه در محل دایمی نمایشگاه های بین المللی 
گذشته  سال  دلار  میلیون   ۴۴۰ مجموع  در  گفت:  تهران، 

صادرات لوازم خانگی داشته ایم.
تعداد  داشت:  اظهار  خبری  نشست  در  هاشمی«  »عباس 
صنعتی  واحد   ۳۰۹ نمایشگاه  این  در  کنندگان  مشارکت 
هستند که ۱٢ شرکت نمایندگی خارجی و ۱٧ شرکت کننده 
حضور  ترکیه  و  چین  کشورهای  از  خارجی  سازان  قطعه 
تجاری،  های  هیات  حضور  افزود:  داشت.وی  خواهند 
برگزاری  علمی،  رویداد  تخصص،  های  نشست  برگزاری 
 Ted Talk تور دانشجویان و دانش آموزی، نخستین رویداد
خانگی،  لوازم   Tech Tour رویداد نخستین  خانگی،  لوازم 
اجرای پویش »هر خانواده کالای ایرانی«، ارائه جایزه ملی 
از  خدمت  میز  برپایی  و  فروش  از  پس  خدمات  و  نوآوری 

جمله برنامه های مهم این نمایشگاه است.
دبیر انجمن صنایع لوازم خانگی ادامه داد: هر ساله ۴۱ هزار 
متر مربع از نمایشگاه را به لوازم خانگی اختصاص می دادیم 
که امسال با توجه به فشردگی برنامه های تقویم نمایشگاهی، 
لوازم  صنعت  نمایشگاه  به  توانستیم  را  متر   ٧۰۰ و  هزار   ٢۰

خانگی اختصاص دهیم.
کالایی  گروه  در  صنعتی  واحد   ۳۱۳ اینکه  بیان  با  وی 
مختلف عضو این انجمن هستند، گفت: این نمایشگاه شامل 
تولیدکنندگان و کالاهای انرژی بر است ضمن اینکه برنامه 
ریزی کرده ایم نمایشگاهی با عنوان »خانه و آشپزخانه« در 
دهه اول آذرماه امسال برگزار کنیم و اکنون در حال دریافت 

مجوزها هستیم.
اصلی  محور  سه  در  نمایشگاه  امسال  کرد:  عنوان  هاشمی 
دانش بنیان، نقش بانوان و امنیت ملی، متفاوت تر از سال های 

گذشته برگزار می شود.
گردش  به  کمک  در  بانوان  نقش  اینکه  به  اشاره  با  وی 
امسال  گفت:  است،  محرز  خانگی  لوازم  صنعت  اقتصادی 
و  تولیدی  واحدهای  در  نخبه  بانوان  تجارب  و  حضور  از 
تحریم  داشت:  بیان  شد.هاشمی  خواهیم  بهره مند،  صنعتی 
که  شد  برقرار  کشورمان  در   ۱۳۹٧ سال  از  جهانی  های 
صنعت لوازم خانگی با تقویت ساخت داخل و شرکت های 
دانش بنیان کمترین آسیب را از تحریم ها را شاهد بودیم با 
به  صنعت  در  ثابت  اشتغال  و  تولید  کیفیت  و  کمی  افزایش 

دنبال تامین نیاز جامعه هستیم.
صادرات  به  اشاره  با  خانگی  لوازم  صنایع  انجمن  دبیر 
سال  نمایشگاه  دستاوردهای  از  یکی  گفت:  خانگی  لوازم 
بود.  دلاری  میلیون   ۶۵ صادرات  قرارداد  امضای  گذشته 
این صادرات در کالاهای چینی، پلاستیک و لباسشویی های 
دوقلو بود.وی خاطر نشان کرد: در مجموع ۴۴۰ میلیون دلار 

سال گذشته صادرات لوازم خانگی داشته ایم.
قیمتگذاری  خصوص  در  خانگی  لوازم  صنایع  انجمن  دبیر 
بر لوازم خانگی گفت: مجوز رسمی برای افزایش قیمت در 
یکسال گذشته نداشته ایم. نظر وزیر صمت بر بحث مکانیزم 
می کنیم  حرکت  سمت  این  به  اکنون  و  تقاضاست  و  عرضه 

اما در انتظار همراهی دولت برای تحقق شعار سال هستیم.
هاشمی گفت: اداره کردن جزیره ای بخش صنعت و تولید 
تولیدکنندگان  سردرگمی  باعث  امر  این  نیست،  درست 

می شود از این رو باید قوانین شفاف و روشن باشد.

وزیر صمت:
9٠ درصد معادن سیستان و 
بلوچستان به نیروهای بومی 

واگذار شده است

همزمان با سراسر کشور:
زنگ همبستگی با دانش آموزان  فلسطین در 

مدارس کهگیلویه و بویراحمد نواخته شد
از  درحمایت  همبستگی  زنگ  کشور  سراسر  با  همزمان 
بویراحمد  دانش آموزان فلسطین در مدارس کهگیلویه و 

نواخته شد.
آیین نمادین این زنگ در دبیرستان متوسطه دوم دخترانه 
مدیرکل  حضور   با  دقیقه   ٧:۳۰ ساعت  یاسوج  شاهد 
معاونین   ، بویراحمد  فرماندار   ، استان  آموزش و پرورش 
پرورش  و  آموزش  مدیر   و  استان  پرورش  و  آموزش 

شهرستان بویراحمد برگزار شد.
مدیرکل  آموزش و پرورش استان کهگیلویه و بویراحمد 
در این آیین با تبریک عملیات پیروز مندانه طوفان الاقصی  
نابودی  بخش  نوید  آفرین  غرور  پیروزی  این  گفت, 
همه  به  جدی  هشداری  و  بود  خواهد  صهیونسیتی  رژیم 

سازشکاران در منطقه خواهد بود.
این آیین  نیز در  شهرام مهدوی مطلق فرماندار بویراحمد 
رژیم  داد  نشان  مقاومت  جبهه  ارزشمند  پیروزی  گفت: 
صهیونسیتی رو به افول است و برای اولین بار است که 
مبارزان فلسطینی چنین حملاتی در این سطح انجام داده 

اند.
گفتنی است در آیین های نواختن زنگ همبستگی. با دانش 
 ، استان  مدارس  صبحگاهی  مراسم  در  فلسطین   آموزان 
برنامه های متنوعی در حمایت از مجاهدین فلسطینی اجرا 

و این پیروزی بزرگ را جشن گرفتند.

افتتاح نیروگاه شانزده 
مگاواتی در سیمین شهر

 استان گلستان
نیروگاه شانزده مگاواتی در سیمین شهر استان گلستان  با 
حضور داوود منظور معاون رئیس جمهور رئیس سازمان 

برنامه بودجه افتتاح شد.
بخش  گذاری  سرمایه  تومان  میلیارد   ۵۰۰ با  طرح  این 

خصوصی به بهره برداری رسید
این نیروگاه ۱۴ درصد برق مصرفی شهرستان بندرترکمن 

را تامین میکند
داوود منظور معاون رییس جمهور و رییس سازمان برنامه 
و بودجه کشور هفته گذشته در سفری دو روزه به گلستان 

سفر کرد.
شرکت در جلسه شورای برنامه ریزی گلستان شرکت کرد 
و بازدید از پروژه های مختلف استان  و نیز افتتاح پروژه 
برنامه های وی در  از  نیروگاه ۱۶ مگاواتی در سیمین شهر 

سفر به گلستان بود

بندرترکمن -خبرنگار روزنامه نسیم

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمان های فاقد 

سند رسمی 
مورخه   140260318004004563 شماره  رای  برابر 
1402/06/19 هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت 
مستقر  رسمی  سند  فاقد  های  ساختمان  و  اراضی  ثبتی 
ویایه   عاشوری  اله  سیف  تصرفات  رودبار  ثبتی  واحد  در 

فرزند  حمداله  مورد تایید قرار گرفت .
مساحت  به  مزروعی  زمین  قطعه  یک  1-ششدانگ 
و  مجاور  املاک  از  عبور  حق  با  مترمربع   22330/55
بالعکس به شماره پلاک فرعی 1388مجزی از پلاک 420 
مالکیت  از  18 گیلان  بخش  نصفی  در  واقع   17 اصلی  از 
شاه بابا نصری   و غیره به آدرس شهرستان رودبار نصفی  

محرز گردیده است.
 لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت آگهی می 
شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت 
متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار 
اولین آگهی به مدت 2 ماه اعتراض خود را به این اداره 
تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تسلیم 
تقدیم  قضایی  مراجع  به  را  خود  دادخواست  اعتراض 
مذکور  مدت  انقضای  صورت  در  است  بدیهی   ، نمایند 
و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر 

خواهد شد .
رییس ثبت اسناد رودبار

  اکبری
م الف 906

 تاریخ انتشار نوبت اول 1402/07/17
تاریخ انتشار نوبت دوم  1402/08/02

*************
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمان های فاقد 

سند رسمی 
مورخه   140260318004004561 شماره  رای  برابر 
1402/06/18 هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت 
مستقر  رسمی  سند  فاقد  های  ساختمان  و  اراضی  ثبتی 
فیشمی    احمدی  مرضیه  تصرفات  رودبار  ثبتی  واحد  در 

فرزند  بابا مورد تایید قرار گرفت 
مساحت  به  مزروعی  زمین  قطعه  یک  1-ششدانگ 
3751/46 مترمربع که مقدار  127 متر مربع در حریم دره 
قرار دارد به شماره پلاک فرعی 283 مجزی از پلاک 35 
از اصلی 13 واقع درفیشم  بخش 18 گیلان از مالکیت بانو 
فیشم    رودبار   شهرستان  آدرس  به  غیره  و  کیهان   غنچه 

محرز گردیده است.
 لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت آگهی می 
شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت 
متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار 
اولین آگهی به مدت 2 ماه اعتراض خود را به این اداره 
تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تسلیم 
تقدیم  قضایی  مراجع  به  را  خود  دادخواست  اعتراض 
مذکور  مدت  انقضای  صورت  در  است  بدیهی   ، نمایند 
و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر 

خواهد شد .
رییس ثبت اسناد رودبار

  اکبری
م الف 937

 تاریخ انتشار نوبت اول 1402/07/17
تاریخ انتشار نوبت دوم  1402/08/02

***********
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون 

تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمان های فاقد 
سند رسمی 

مورخه   140260318004004091 شماره  رای  برابر 
1402/06/02 هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت 
ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی مستقر در 
فرزند   پشتهانی    لطفی  میثم  تصرفات  رودبار  ثبتی  واحد 

وجیه اله  مورد تایید قرار گرفت 
احداثی   اعیان  بر  مشتمل  زمین  قطعه  یک  1-ششدانگ 
فرعی  پلاک  شماره  به  مترمربع   197/09 مساحت  به 
2413مفروز  از پلاک شماره  351 از اصلی 19 واقع در 
کلورز بخش 20 گیلان از مالکیت حسین مجتهد زاده    و 
گردیده  محرز  کلورز  رودبار  شهرستان  آدرس  به  غیره 

است.
 لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت آگهی می 
شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت 
متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار 
اولین آگهی به مدت 2 ماه اعتراض خود را به این اداره 
تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تسلیم 
تقدیم  قضایی  مراجع  به  را  خود  دادخواست  اعتراض 
مذکور  مدت  انقضای  صورت  در  است  بدیهی   ، نمایند 
و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر 

خواهد شد .
رییس ثبت اسناد رودبار

  اکبری
م الف 911

 تاریخ انتشار نوبت اول 1402/07/17
تاریخ انتشار نوبت دوم  1402/08/02

***********
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمان های فاقد 

سند رسمی 
مورخه   140260318004004575 شماره  رای  برابر 
1402/06/19 هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت 
ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی مستقر در 
واحد ثبتی رودبار تصرفات علی النقی سلخوری غیاثوند   

فرزند فرض  مورد تایید قرار گرفت 

1-ششدانگ یک باب خانه   به مساحت 80/09 مترمربع به 
شماره پلاک فرعی 5030مجزی   از پلاک 777باقیمانده  
مالکیت  از  19 گیلان  لوشان  بخش  واقع در   4 اصلی  از 
علی بهادیوند چگینی    و غیره به آدرس شهرستان رودبار 

لوشان محرز گردیده است.
 لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت آگهی می 
شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت 
متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار 
اولین آگهی به مدت 2 ماه اعتراض خود را به این اداره 
تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تسلیم 
تقدیم  قضایی  مراجع  به  را  خود  دادخواست  اعتراض 
مذکور  مدت  انقضای  صورت  در  است  بدیهی   ، نمایند 
و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر 

خواهد شد .
رییس ثبت اسناد رودبار

 اکبری
م الف 915

 تاریخ انتشار نوبت اول 1402/07/17
تاریخ انتشار نوبت دوم  1402/08/02

*****
قانون  نامه  آئین   13 ماده  قانون   3 ماده  موضوع  آگهی 
فاقد  ساختمانهای  و  اراضی  و  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین 

سند رسمی  حوزه ثبتی شهرستان لاهیجان
مورخه    140260318005002989 شماره  رای  برابر 
تکلیف  تعیین  قانون  موضوع  اول  هیات   1402/06/13
رسمی  سند  فاقد  ساختمانهای  و  اراضی  ثبتی  وضعیت 
مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک لاهیجان تصرفات 
مالکانه بلامعارض   متقاضی خانم سیده لیلا رضوی طوسی 
فرزند معزالدین به  ش ش 282 و کدملی 2721647652 
صادره از لاهیجان - نسبت به ششدانگ  یک قطعه زمین 
 201/50 مساحت  به  احداثی  بنای  بر  مشتمل  محصور 
مجزی  و  مفروزی   86 فرعی  پلاک  شماره  به  مترمربع 
شده از پلاک 1127 باقیمانده فرعی از اصلی 1127 واقع 
نشانی:  به  گیلان   13 بخش  لاهیجان  شهر  آباد  غریب  در 
لاهیجان- غریب آباد-  خ جمهوری 10- کوچه احمدی 
معصومه صادق طروقی محرز گردیده  مالکیت   مورد  از 

است.
به فاصله 15 روز  به منظور اطلاع عموم در دونوبت  لذا 
صدور  به  نسبت  اشخاصی  که  صورتی  در  میشود  آگهی 
توانند  می  باشند  داشته  اعتراضی  متقاضیان  مالکیت  سند 
اعتراض  ماه   2 مدت  به  آگهی  اولین  انتشار  تاریخ  از 
رسید  ظرف  اخذ  از  پس  و  تسلیم  اداره  این  به  را  خود 
مدت یکماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را 
صورت  در  است  بدیهی  نمایند.  تقدیم  قضایی  مرجع  به 
اقامه دعوا  و عدم وصول گواهی  انقضای مدت مذکور 

طبق مقررات سند مالکیت  صادر خواهد شد.
رییس ثبت  اسناد و املاک لاهیجان

 غلامعلی زاده   
تاریخ انتشار اول 1402/07/03
تاریخ انتشار دوم 1402/07/17

م الف  1110
*****

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمان های فاقد 

سند رسمی 
برابر رای شماره 140260318011006949 -1402/06/01 
اراضی  ثبتی  تکلیف وضعیت  تعیین  قانون  موضوع  هیات 
ثبتی  واحد  در  مستقر  رسمی  سند  فاقد  های  ساختمان  و 
صومعه سرا تصرفات مالکانه و بلا معارض متقاضی  آقای/ 
شماره  به  احمد   فرزند  لاسکی   علیزاده  فرزاد  خانم 
قطعه  یک  ششدانگ   در  رودبار  از  صادره   8 شناسنامه  
  280/86 مساحت  به  احداثی   اعیان  بر  مشتمل  زمین 
مترمربع پلاک 1395 فرعی  از 13 اصلی مفروز و مجزی 
شده از پلاک 5 واقع در قریه مرجقل  بخش 22 گیلان 
خریداری از  نسق ابولقاسم شفقی مرجقل  محرز گردیده 

است.
 لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 
15 روز آگهی می شود چنانچه اشخاصی نسبت به  صدور 
از  توانند  می  باشد  داشته  اعتراض  متقاضی  مالکیت  سند 
خود  اعتراض  ماه   2 مدت  به  آگهی  انتشار  اولین  تاریخ 
مدت  ظرف  رسید  اخذ  از  پس  و  تسلیم  اداره  این  به  را 
به  را  اعتراض دادخواست خود  تسلیم  تاریخ  از  ماه  یک 

مراجع قضایی تقدیم نمایند ، 
عدم  و  مذکور  مدت  انقضای  صورت  در  است  بدیهی 
وصول  اعتراض مدت مذکور طبق مقررات سند مالکیت 

صادر خواهد شد. 
یداله شهبازی

 رییس ثبت اسناد و املاک شهرستان صومعه سرا
م الف 910/1502

تاریخ انتشار اول:1402/07/03
تاریخ انتشار دوم:1402/07/17

***********
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمان های فاقد 

سند رسمی 
 140260318011002634 شماره  رای  برابر 
-1402/03/07و رای اصلاحی 140260318011006093  
تکلیف  تعیین  قانون  موضوع  هیات   1402/05/15 مورخ 
رسمی  سند  فاقد  های  ساختمان  و  اراضی  ثبتی  وضعیت 
بلا  و  مالکانه  تصرفات  سرا  صومعه  ثبتی  واحد  در  مستقر 
جدید   دادخواه  زهرا  خانم  آقای/  متقاضی   معارض 
از  صادره   7226 شناسنامه   شماره  به  منوچهر    فرزند 
صومعه سرا در ششدانگ  یک قطعه زمین مشتمل بر بنای  
مترمربع پلاک 477  به مساحت 44/88   )مغازه(  احداثی 
فرعی  از 37 اصلی مفروز و مجزی شده از پلاک 2 واقع 
در قریه نفوت  بخش 22 گیلان خریداری از  نسق رسول 

پسندیده فلاح  محرز گردیده است.
 لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 
15 روز آگهی می شود چنانچه اشخاصی نسبت به  صدور 
از  توانند  می  باشد  داشته  اعتراض  متقاضی  مالکیت  سند 
خود  اعتراض  ماه   2 مدت  به  آگهی  انتشار  اولین  تاریخ 
مدت  ظرف  رسید  اخذ  از  پس  و  تسلیم  اداره  این  به  را 
به  را  اعتراض دادخواست خود  تسلیم  تاریخ  از  ماه  یک 
صورت  در  است  بدیهی   ، نمایند  تقدیم  قضایی  مراجع 
مدت  اعتراض  وصول   عدم  و  مذکور  مدت  انقضای 

مذکور طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. 
شهرستان  املاک  و  اسناد  ثبت  رییس  شهبازی-  یداله 

صومعه سرا
م الف 910/1505

تاریخ انتشار اول:1402/07/03
تاریخ انتشار دوم:1402/07/17

*****
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمان های فاقد 

سند رسمی 
 -  140260318011007288 شماره  رای  برابر 
وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع  1402/06/07هیات 
مستقر  رسمی  سند  فاقد  های  ساختمان  و  اراضی  ثبتی 
معارض  بلا  و  مالکانه  تصرفات  ثبتی صومعه سرا  در واحد 
فرزند  قرابائی  گلریز  علی  سید  خانم  آقای/  متقاضی  
صومعه  از  624صادره  شناسنامه   شماره  به  موسی   سید 
بریکباب خانه  سرا در ششدانگ  یک قطعه زمین مشتمل 
از  فرعی    622 پلاک   مترمربع   1615/34 مساحت  به 
در  واقع   237 پلاک  از  شده  مجزی  و  مفروز  اصلی   20
قریه قرابا بخش 25گیلان خریداری از  نسق سید موسی 

گلریزمحرز گردیده است.
 لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 
15 روز آگهی می شود چنانچه اشخاصی نسبت به  صدور 
از  توانند  می  باشد  داشته  اعتراض  متقاضی  مالکیت  سند 
خود  اعتراض  ماه   2 مدت  به  آگهی  انتشار  اولین  تاریخ 
مدت  ظرف  رسید  اخذ  از  پس  و  تسلیم  اداره  این  به  را 
به  را  اعتراض دادخواست خود  تسلیم  تاریخ  از  ماه  یک 
صورت  در  است  بدیهی   ، نمایند  تقدیم  قضایی  مراجع 
مدت  اعتراض  وصول   عدم  و  مذکور  مدت  انقضای 

مذکور طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. 
یداله شهبازی

 رییس ثبت اسناد و املاک شهرستان صومعه سرا
م الف 910/1507

تاریخ انتشار اول:04 /1402/07
تاریخ انتشار دوم:17 /1402/07
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استان هااستان ها
زعفران کارت، طرحی پرسروصدا

 اما در هاله ای از ابهام در
 تربیت حیدریه

تربت   در  »زعفران کارت«  از  رونمایی  آیین  در  هرچند   
بهره مندی  برای  طرح  این  که  شد  اعلام  چنین  حیدریه 
هنوز  اما  است،  شده  دیده  تدارک  ایران  زعفران کاران 
می کنند  عنوان  زعفران  دست اندرکاران حوزه  از  بسیاری 

که از جزییات و نحوه اجرای آن بی اطلاع هستند.
 ۲۸ شهریور امسال در آیینی با حضور شماری از مسوولان 
در تربت حیدریه از زعفران کارت رونمایی و کاهش هزینه 
ها و قطع دست واسطه ها و دلالان از جمله اهداف اجرای 
این طرح در قطب اصلی تولید زعفران کشور عنوان شد.

و  زعفران  ارزش  زنجیره  نوآفرینی  کارخانه  مدیرعامل 
آیین  تربت حیدریه در  انبار سپرده کالایی بورس زعفران 
جمله  از  داشت:  اظهار  اعتباری  کارت  این  از  رونمایی 
کالا  سپرده  دریافت  ایران،  زعفران کاران  دغدغه های 
)زعفران( در موعد مقرر و از حساب مشخص بود که این 

مشکل با همکاری بانک تجارت ایران برطرف شد.
سیداحسان مصطفوی افزود: بر این اساس میزان اعتبار در 
نظر گرفته شده برای هر کارت، ۲۰ میلیارد ریال است و 
شرایطی برای کشاورزان فراهم شده تا قادر باشند با این 
میزان اعتبار، خود را به مراحل بعدی نظیر خرید سم، بذر 

و دیگر نیازمندی ها برسانند.
در  زعفران  بهره بردار  هزار   ۱۲ تاکنون  اینکه  بیان  با  وی 
این طرح  بیان کرد:  باشگاه مشتریان شناسایی شده است، 
دارای سه ضلع کشاورز، شرکت عامل و بانک است که هر 
سه ضلع با نسبت های مناسب از سود حاصله برخوردار 
می شوند، لذا پیش بینی می شود که طرح دارای آینده ای 

درخشان با موفقیتی تضمینی شده باشد.
این کارآفرین تربتی بیان داشت: از جمله مزایای زعفران 
نتیجه قطع دست واسطه ها و  کارت ، کاهش هزینه و در 
برداشت  از  کشاورز  به  اطمینان  دادن  همچنین  و  دلالان 

مبلغ سپرده گذاری است.
کشاورزانی  برای  تنها  کارت  این  البته  افزود:  مصطفوی 
هویت  و  باشند  داشته   را  لازم  شرایط  که  می شود  صادر 

شغلی آنها برای بانک محرز شده باشد.
وی تصریح کرد: برای اثبات حقوقی این امر نیاز به انجام 
مکاتباتی با جهاد کشاورزی و تعاون روستایی و دریافت 
تاییدیه است تا تنها کشاورزان واقعی مجاز به ورود به این 

مثلث اعتباری باشند.
تجارت  بانک  مدیره  هیات  رییس  نایب  ایرنا،  به گزارش 
ایران نیز در این آیین اعلام کرد: بر اساس قراردادی که 
امضا رسیده است، چنانچه در  به  با شرکت طلای سرخ 
شرکت  موجودی  کشاورز،  به  پرداخت  موعد  سررسید 
کافی نباشد، بانک مبلغ یاد شده را از منابع خود به حساب 

کشاورز واریز می کند.
قادر  کشاورز  اساس  این  بر  افزود:  شریفیان  حمیدرضا 
پرداخت های  بر  علاوه  کارت،  این  کمک  با  بود  خواهد 
حوزه کاری، به انجام دیگر مبادلات اقتصادی و تجاری 

بپردازد.
امکانات  جمله  از  پرداخت ها  دیگر  انجام  کرد:  بیان  وی 
با  قرارداد  عقد  بر  مازاد  تجارت  بانک  که  است  خاصی 
شرکت طلای سرخ و در نتیجه فعال کردن سامانه »آسان 

خرید« به ظرفیت این کارت ها اضافه کرده  است.
با این حال غالب دست اندرکاران حوزه تولید و صادرات 
این طرح  از جزییات  تربت حیدریه  زعفران در شهرستان 
اظهار بی اطلاعی کرده و یا از اظهار نظر در این خصوص 

خودداری می کنند.
آرزو می کنیم طرحی سودمند باشد

عضو هیات مدیره یک شرکت بین المللی فعال در حوزه 
زعفران نیز در گفت و گو با خبرنگار ایرنا اظهار کرد: با 
توجه به اینکه با سازوکار طرح آشنایی ندارم، هیچ نظری 
راجع به زعفران کارت ندارم اما آرزو می کنم طرح خوب 

و مفیدی باشد.
این  نتیجه   که  کرد  امیدواری  ابراز  جهانشیری  مهدی 
طرح منجر به ضرر کشاورزان نشود و افزود: پارسال نیز 
صندوق های سرمایه گذاری در حوزه زعفران وارد میدان 
و  کشاورز  زیان  آنها جز  کار  متاسفانه حاصل  که  شدند 

بی اعتمادی به آن صندوق ها نبود.
در  زعفران  عمده  صادرکننده  و  تولیدکننده  یک 
دارای  نیز گفت: طرح زعفران کارت هنوز  تربت حیدریه 
نمی توان در خصوص آن  اکنون  ابهامات زیادی است و 

نظری ارایه کرد.
وی که خواست نامش فاش نشود، با بیان اینکه تصمیمات 
به  بزرگی  ضربه  گذشته  سال  در  مسوولان  برخی 
زمانی  گفت:  است،  کرده  وارد  منطقه  این  زعفران کاران 
قطر  به  زعفران  تن   ۲۰۰ صادرات  برنامه  بزرگواری  که 
را رسانه ای کرده و اعلام داشت که پشت قضیه ایستاده  
است، به یک باره زعفران از کیلویی ۷۰۰ دلار به هزار و 
۴۰۰ دلار افزایش یافته و همه خوشحال شدند اما پس از 
یک ماه قیمت ها به ۸۰۰ دلار کاهش یافت و هم مشتریان 
خود را از دست دادیم و هم به اعتبار بین المللی ما خدشه 

وارد شد.
این صادر کننده زعفران ادامه داد: البته برخی از مسوولان 
دستگاه های دولتی نیز بی تقصیر نیستند زیرا در زمانی که 
را  بگذارند، خود  پیش  پا  تبیین چنین طرح هایی  باید در 
کنار می کشند.یک دست اندرکار دیگر حوزه زعفران نیز به 
خبرنگار ایرنا گفت: زعفران کارت دارای نکات مثبت و 
در عین حال نکات منفی است.منوچهر مالکی افزود: نکته 
مثبت طرح، پشتیبانی مالی بانک از بخش خصوصی است 
وصول  موقع  به  پولش  دهد  می  اطمینان  کشاورز  به  که 

خواهد شد.
نیز گفت: مشکل در  منفی طرح  نکات  وی در خصوص 
نحوه قیمت گذاری آن است و چنانچه کشاورز با شرکت 
عامل مورد حمایت بانک تجارت به تفاهم نرسد، به ناچار 
باید سراغ شرکت دیگری برود تا با قیمت بیشتری زعفران 
خود را بفروشد و در این صورت دیگر از دریافت زعفران 
کارت محروم خواهد شد.مالکی اظهار کرد: مشکل دیگر 
اینکه هنوز بانک تجارت اعلام نکرده است بابت خدماتی 

که ارایه می کند، چه میزان کارمزد دریافت خواهد کرد.
یک دست اندرکار حوزه زعفران نیز با اظهار بی اطلاعی از 
جزییات زعفران کارت به خبرنگار ایرنا گفت: مردم اگر از 
پشتوانه زعفران کارت اطمینان حاصل کنند حتماً حمایت 

می کنند، منتهی باید ابتدا از جزییات طرح آگاه شوند.
نیز  کارت  زعفران  است  قرار  اگر  افزود:  موحدان  هادی 
نتیجه اش زیان  همچون عملکرد پارسال تعاون روستایی، 

کشاورز باشد، به آن اعتماد نخواهند کرد.
در پاسخ به این اظهارات »مقیمی نژاد« رییس بانک تجارت 
را  مصاحبه  انجام  ابتدا  رضوی،  خراسان  جنوب  حوزه 
اما پس  ایرنا کرد  با خبرنگار  به ملاقات حضوری  منوط 
از دیدار حضوری، ارایه پاسخ را مشروط به انجام مکاتبه 

کتبی و کسب اجازه از مقام مافوق خود دانست.

افزایش ساخت و سازهای غیرمجاز؛

  چالش جدی در مازندران

کشت گیاهان دارویی؛ از صادرات خام تا فقدان برنامه علمی تولید

دانش آموزان در خراسان شمالی حاضر و معلمان غایب

کشور  دارویی  گیاهی  گونه  هزار   ۲ موجود  آمار  اساس  بر 
اقتصادی،  ظرفیت  این  که  حالی  در  است  انقراض  حال  در 
طور  به  هنوز  کارشناسان  گفته  به  کشور  ارزآور  و  اشتغالزا 
کامل شناسایی و بهره برداری علمی نشده و صادرات آن به 

صورت خام فروشی است.
شناسی(  اکولوژیک)بوم  و  اقلیمی(  کلیماتیک)شرایط  تنوع 
جغرافیایی، وجود میکروکلیماهای متعدد در پهنه جغرافیایی، 
کشورمان را تبدیل به گنجینه ای از گیاهان دارویی با حداکثر 
مواد موثره نموده است که برغم اقدامات انجام شده در این 
برای  نتوانستیم  واقعی  معنای  به  نیست  کننده  قانع  که  زمینه 
با  متناسب  را  تولید  علمی  راه  نقشه  اقتصادی  محصول  این 

جغرافیای استان های کشور تهیه و تدوین کنیم.
شهرت  کیفیت،  لحاظ  از  ایران  دارویی  گیاهان  از  بسیاری 
از  ای  پهنه  در  گرفتن  قرار  دلیل  به  کشورمان  دارد،  جهانی 
ایران  ارسباران،  رویشی  ناحیه  پنج  گیرنده  بر  در  که  جهان 
تنوع  عمانی،  فارس-  خلیج  زاگرسی،  هیرکانی،  تورانی، 
اقلیم   ۱۳ از  اقلیم   ۱۱ دارای  و  دارد  توجهی  قابل  ژنتیکی 

شناخته شده جهانی است.
و  هزار  هشت  آن  در  شده  شناخته  های  گونه  که  طوری  به 
۴۲۳ گونه گیاهی است که بیش از دو سوم قاره اروپاست، 
تحقیقات نشان داده که بیش از۲ هزار و ۳۰۰ گونه از گیاهان 
عطری،  خوراکی،  صنعتی،  دارویی،  خواص  دارای  کشور 
ادویه ای و آرایشی- بهداشتی هستند و از این تعداد یکهزار 
و ۷۲۸ گونه منحصر به فرد و در سرزمین ایران رویش دارد و 
به  عنوان یک ظرفیت انحصاری در کشور محسوب می شوند 
راستای  در  بالقوه،  ظرفیت  یک  عنوان  به  توانند  می  که 
ساماندهی بهره برداران و کاهش دام موجود در عرصه های 
های  فعالیت  برای  مناسبی  بسیار  جایگزین  طبیعی،  منابع 
دامداری در مراتع باشند و با ایجاد پوشش گیاهی، بهره وری 
چندین برابر دام، ارزش خواهد داشت و یکی از منابع مهم 
صادرات غیرنفتی و تامین ارز و ایجاد زیرساخت های علم 
نقش  بهینه  برداری  بهره  اصول  رعایت  با  کشور،  فنآوری  و 

آفرینی کنند.
کشت گیاهان دارویی؛ از صادرات خام تا فقدان برنامه 

علمی تولید
در حال حاضر که سهم ایران در بازار جهانی گیاهان دارویی 
۲ درصد است، مازندران با استفاده از ظرفیت دانش بنیان و 
افزایش سطح زیر کشت این گیاهان به همراه رونق صنعت 
بسته بندی و فرآوری به دنبال افزایش سهم ایران در بازارهای 

جهانی به ۱۰ درصد است.
مازندران با توجه به موقعیت مکانی و شرایط آب و هوایی 
و  ها  دشت  در  که  است  دارویی  گیاهان  از  بسیاری  منشاء 
به صورت  تا رامسر  از گلوگاه  استان  این  مناطق کوهستانی 
با  سیزدهم  دولت  دیگر  طرف  از  کنند.  می  رشد  خودرو 
دارویی  گیاهان  بندی  بسته  و  فراوری  صنعت  از  حمایت 
افزایش سطح  برای  دیگر حمایت  از طرف  و  یک طرف  از 
در  ایران  سهم  افزایش  درصدد  دارویی  گیاهان  کشت  زیر 

صادرات به کشورهای آسیایی و اروپایی است.
از  دارویی  گیاهان  های  فرآورده  اخیر  سال   ۲ در  چند  هر 
مازندران به برخی از کشورهای منطقه و اروپا رسیده است 
اما سهم ۲ درصدی ایران با توجه به ظرفیت های موجود اغنا 
کننده نیست و مدیران ارشد هدف گذاری ۱۰ درصدی سهم 
جهانی را نشانه گرفتند که با توجه به شرایط موجود این آمار 

دست یافتنی است.
به حساسیت  توجه  با  برای رونق صادرات  اخیر  ۲ سال  در 
و  بندی  بسته  صنعت  کننده  وارد  کشورهای  بهداشتی  های 
تبدیلی و فرآوری گیاهان دارویی در مازندران رونق گرفته 
دارد  خوبی  اقبال  جهان  در  که  محصولاتی  از  یکی  است. 

فرآورده های گیاهان دارویی است.
کشت  زیر  هکتار   ۳۰۰ و  هزار  یک  دارای  مازندران  استان 
گیاهان  نوع  میزان ۴۰۰  این  از  باشد که  دارویی می  گیاهان 

دارویی خودرو و پرورشی زیر کشت است.
کشت گیاهان دارویی؛ از صادرات خام تا فقدان برنامه 

علمی تولید
با برنامه ریزی های دولت سیزدهم ۳۰۰ هکتار دیگر در قالب 

طرح توسعه ای در استان مازندران ۳۰۰ هکتار دیگر به زیر 
کشت این گیاه دارویی خواهد رفت.

و  تولید  اصلی  های  مکان  از  یکی  روستا  اینکه  به  توجه  با 
در  است  مصمم  دولت  باشد،  می  دارویی  گیاهان  پرورش 
اشتغال  مازندران جهت  روستای   ۵۰۰ توانمندی  قالب طرح 
پایدار و رونق اقتصادی کشت و پرورش گیاهان دارویی را 
رونق دهد. همچنین دولت با استفاده از جوانان تحصیل کرده 
بدنبال کیفی کردن فرآورده ها  بنیان  روستا و ظرفیت دانش 
از راههای رونق کشت گیاهان  تولید است. یکی  افزایش  و 

دارویی فعال شدن واحدهای فرآوری این محصول است.
و  بندی  بسته  صنعت  رونق  جهت  در  مازندران  استاندار 
واحدهای  افزایش  خواستار  دارویی  گیاهان  های  فرآورده 
فرآوری گیاهان دارویی در سراسر استان به خصوص مناطقی 

هست که این گیاهان کشت می شود.
در حال حاضر یک واحد فرآوری در بابلسر فعال است که 
صنایع  مختلف  های  حوزه  در  که  غذایی  صنایع  گروه  این 
آن  فعالیت  مهم  های  از شاخه  یکی  کند  می  فعالیت  غذایی 

فرآورده های گیاهان دارویی مازندران است.
از  ۶ کشور جهان  به  را  دمنوش  نوع   ۴۰ تولیدی  این واحد 
نمایشگاههای  در  شرکت  با  که  کند  می  صادر  آلمان  جمله 
از  دیگر  برخی  به  صادرات  مقدمات  اروپا  در  مختلف 

کشورهای اروپایی در حال فراهم شدن است.
روسیه،  قزاقستان،  تاجیکستان،  از  اعم  کشورهایی  همچنین 
عراق و ترکمنستان از دیگر کشورهایی هستند که صادرات 
فرآورده های گیاهان دارویی در این کشورها انجام می شود.

آن چیزی که در مازندران هدف گذاری شده است گسترش 
این شعبه در سراسر مازندران می باشد که این امر سهم ایران 
را در تصاحب بازار جهانی گیاهان دارویی بر مدار افزایش 

قرار می دهد.
بهره مندی از ظرفیت دانش بنیان

در این پیونداستاندار مازندران بیان کرد: روستاهای مازندران 
گیری  بهره  با  که  است  دارویی  گیاهان  تولید  اصلی  کانون 
بنیان  دانش  ظرفیت  و  روستاها  کرده  تحصیل  جوانان  از 
صادرات گیاهان دارویی را کیقی سازی و افزایش می دهیم 
اقتصاد  فرآوری  و  تولیدی  واحد  های  شعبه  گسترش  با  و 

روستاهای مازندران متحول خواهد شد.
خشک،  مناطق  از  بسیاری  افزود:  پور  حسینی  محمود  سید 
دارویی  گیاهان  از  سرشار  مازندران  جنگلی  و  کوهستانی 
فرآورده های  به  و  گیاهان ساماندهی  این  باید  باشد که  می 

مختلفی تبدیل شود.
گیاهان  درصد   ۲ ایران  حاضر  حال  در  داشت:  اظهار  وی 
دارویی جهان را تامین می کند که با برنامه ریزی های انجام 

شده این آمار باید به ۱۰ درصد افزایش یابد.
این مقام مسوول با اشاره به اینکه حمایت های لازم را جهت 
دارویی  گیاهان  فرآوری  تولیدی  واحد  های  شعبه  گسترش 
این  داشت:  بیان  دهیم،  می  افزایش  روستایی  مناطق  در  را 
واحدها در مناطق محروم که سرشار از گیاهان دارویی می 
تباشد، ایجاد انگیزه خواهد کرد و رونق اقتصادی روستا به 

ارمغان می آورد.
یک  عنوان  به  که  چیزی  آن  کرد:  بیان  مازندران  استاندار 
از  باید تمامی کالاهای صادراتی  دغدغه جدی مطرح است 

این استان از گمرک مازندران انجام شود.
حسینی پور اضافه کرد: هر چند برخی از کالاهای مازندران 
برای صادرات به اروپا باید به بنادر جنوب منتقل شوند اما 
گمرک های مازندران نباید از این مهم نادیده گرفته شود و 

باید خروجی صادرات از گمرک مازندران باشد.
مازندران  در  مهم  های  برنامه  از  یکی  که  داشت  اظهار  وی 
این است که با ایجاد یک سامانه جامع نیاز گیاهان دارویی 
با استفاده  واحدهای تولیدی شناسایی و همه درخواست ها 

از ظرفیت های داخلی تامین شود.
روند افزایشی کشت گیاهان دارویی

داشت:  بیان  نیز  مازندران  کشاورزی  جهاد  سازمان  رییس 
قرار  کشت  دارد  ضرورت  کشاورزان  شدن  گرم  دل  برای 

دادی گیاهان دارویی را گسترش دهیم.
شرایطی  هیچ  تحت  تولیدی  واحد  این  افزود:  عنایتی  حسن 
تولیدی خود  با گسترش واحد  ندارد و  بازار فروش  مشکل 

می تواند صادرات را چند برابر افزایش دهد.
وی با بیان اینکه در حال حاضر یک هزار و ۳۰۰ هکتار در 
مازندران زیر کشت گیاهان دارویی است، اظهار داشت: در 
اضافه  این مجموعه  به  دیگر  هکتار   ۳۰۰ توسعه  قالب طرح 
طرح  در  سیزدهم  دولت  حمایت  با  گفت:  شد.وی  خواهد 
و  گذاری  سرمایه  مازندران  روستای   ۵۰۰ سازی  توانمند 
کشت گیاهان دارویی از جایگاه ویژه ای برخوردار می باشد.

مازندران ۱۰ درصد محصولات کشاورزی کشور را تولید می 
کند و این موضوع نشان دهنده قابلیت مازندران در صادرات 
کشاورزی  محصولات  تولید  سبد  در  است.  محصولات  این 
استان، محصولاتی همچون برنج، مرکبات و محصولات تازه 
مرزها  سوی  آن  در  پرطرفدار  کالاهای  زمره  در  کشاورزی 
میان، مصنوعات ساخته دست  این  در  و  می شود  محسوب 
هنرمندان مازنی مانند فرش دستباف و صنایع دستی فاخر با 
توجه به اصالت در رنگ و نقش آنها و همچنین محصولات 
گیاهان  و  الکترونیک  و  برق  حوزه  در  استان  بنیان  دانش 
دارویی و دیگر موارد مشتریان ویژه ای در آن سوی مرزها 

دارد.

هنوز  و  از سال تحصیلی جدید سپری شده  هفته   ۲  حدود 
و  شهرها  در  شمالی  خراسان  درس  کلاس های  از  برخی 

بلاتکلیفی  در  دانش آموزان  و  ندارد  معلم  روستاها 
را  موضوع  این  پرورش  و  آموزش  اما  می برند  سر  به 

تکذیب می کند.
چندین روز از آغاز سال تحصیلی جدید گذشته است 
تا حدی  و تب و تاب مدرسه رفتن در دانش آموزان 
فروکش کرده است اما در خراسان شمالی هنوز دانش 
آموزانی وجود دارند که بین رفتن و نرفتن به مدرسه 
در تردید هستند که این سردرگمی آنها را از تحصیل 

دور کرده است.
نبود معلم در تعدادی از کلاس های درس روستایی و 
مناطق محروم به دغدغه ای برای والدین تبدیل شده، 
این درحالی است که آموزش و پرورش استان مدعی 

است که تاکنون هیچ مدرسه ای بدون معلم نیست.
عضو  های  گفته  در  درس  کلاس  در  معلم  نبود  البته 
به  است  بوده  مشهود  نیز  مجلس  آموزش  کمیسیون 
در  بجنورد  مردم  نماینده  وحیدی  محمد  که  طوری 
مجلس شورای اسلامی چندی پیش اعلام کرد که ۲۳ 

هزار کلاس درس در کشور بدون معلم است.
با این حال سال تحصیلی جدید در خراسان شمالی با 

۱۹۲ هزار دانش آموز خراسان شمالی در مقاطع مختلف زیر 
نظر ۲۰ هزار فرهنگی در ۲ هزار و ۵۰ باب مدرسه آغاز شد 
ولی هنوز مشخص نیست که چه تعداد از این جویندگان علم 

از مدرسه بدلیل نبود معلم بازمانده اند.
تعدادی از والدین دغدغه مند در روستاهای دورافتاده استان 
خبرگزاری  با  مختلف  های  تماس  طی  گذشته  روز  چند  در 
میدانی  گزارش  و  بودند  مند  گلایه  موضوع  این  از  ایرنا 
خبرنگار ایرنا از تعدادی از معلمان و روستاها حاکی از این 
و  هستند  معلم  بدون  مناطق  این  در  آموزان  دانش  که  است 

هنوز این موضوع تعیین تکلیف نشده است.
کلاس های بدون معلم

یکی از والدین این دانش آموزان در تماس با ایرنا می گوید: 
بنا بر ادعای پسرم با گذشت ۱۶ روز از آغاز فعالیت مدارس 
هنوز معلم در کلاس درس حاضر نشده است و حضور آنها 

شود  می  ختم  کردن  تلف  وقت  و  بازی  به  تنها  مدرسه  در 
را  ها  کلاس  این  مدرسه  معاون  و  مدیر  هم  مواردی  در  و 

مدیریت می کنند.
مریم کاظمی که از روستای بوربور شهرستان بجنورد تماس 
از مدارس هنوز  بسیاری  افزاید: معلمان در  گرفته است می 
در حال جابه جایی هستند تعیین جا هنوز قطعی نشده و این 

امر دانش آموزان را سرگردان کرده است.
یکی از راهبرهای آموزشی هم که خواست نامش ذکر نشود 
در این باره می گوید: کمبود معلم در بیشتر مدارس بجنورد 
وجود دارد، در بیشتر مدارس مرکز استان یک پایه، خالی از 

معلم است و هنوز معلم در کلاس حاضر نشده است.
وی می افزاید: در ۲ هفته اخیر دانش آموزان در بلاتکلیفی 
راز  شهرستان  در  معلم  کمبود  مشکل  البته  اند،  برده  سر  به 

وجرگلان و مانه و سملقان بیشتر است.
بودن  خالی  مشکل  از  بخشی  اینکه  به  اشاره  با  راهبر  این 
گوید:  می  است  ها  جایی  جابه  به  مربوط  معلم،  از  مدارس 

و  هستند  خدمت  محل  جایی  جابه  خواستار  معلمان  برخی 
این  به  مربوط  هم  ها  کلاس  بودن  خالی  مشکل  از  بخشی 

معلمان است.
تناقض در یک ادعا

آموزش و پرورش با اذعان به کمبود نیروی معلم اعلام 
نیروهای  کارگیری  به  با  مشکل  این  که  است  کرده 
خریدخدماتی، بازنشسته، سرباز معلم و طلبه ها جبران 

شده است.
این  در  شمالی  خراسان  پرورش  و  آموزش  مدیرکل 
باره می گوید: با وجود کمبود نیروی معلم در مدارس 
هیچ  اکنون  و  است  شده  مدیریت  مشکل  این  استان، 
را  خود  های  ابلاغ  معلمان  نیست،  معلم  بدون  کلاسی 

گرفته اند و جانمایی ها انجام شده است.
سال  نخست  هفته  کند:  می  اظهار  اکبری  ابوالقاسم 
تحصیلی، برخی از کلاس ها بدون معلم بود که معاون 
و یا مدیر مدرسه در کلاس درس حاضر شده و تدریس 
می کرد اما اکنون این مشکل برطرف و به خانواده ها 
اطمینان می دهیم که هیچ کلاسی خالی از معلم نیست.

کارگیری  به  با  معلم  کمبود  کند:  می  تصریح  وی 
نیروهای خریدخدماتی و بازنشسته ها جبران شده است 
جبران  برای  بازنشسته  نیروی  نفر   ۷۵۰ که  طوری  به 

کمبود معلم خدمت خود را استمرار داده اند.
گوید:  می  شمالی  خراسان  پرورش  و  آموزش  مدیرکل 
آزمون  در  شده  پذیرفته  معلم  نیروی  نفر   ۲۵۵ جاری  سال 
یافته  برای تدریس در کلاس های درس حضور  استخدامی 
امر  به  معلم خرید خدمات هم  نیروی  نفر   ۱۹۰ اند همچنین 

تدریس مشغول هستند.
اکبری خاطرنشان می کند: ۵۰ نفر سرباز معلم و ۵۰ نفر طلبه 
به صورت تخصصی برای امر تدریس به کار گرفته شده اند.

کند:  تاکید می  پرورش خراسان شمالی  و  آموزش  مدیرکل 
انجام شده،  برنامه ریزی  با  اطمینان می دهیم  به خانواده ها 

اکنون کلاس بدون معلم در مدارس استان وجود ندارد.
 ۳۶ هستند،  دختر  شمالی  خراسان  آموزان  دانش  درصد   ۴۸
نقاط  در  مابقی  و  روستایی  مناطق  در  آموزان  دانش  درصد 

شهری مشغول به تحصیل هستند.

 

ساخت و سازهای خارج از ضوابط یا غیرمجاز در زمان 
به  استان است که  از دغدغه های اجتماعی  حاضر یکی 
گفته سیدمحمود حسینی پور استاندار مازندران باید برای 

رفع این معضل فراگیر تدابیر ویژه ای اتخاذ شود.
ساخت و سازهای غیرمجاز در حریم شهرها و روستاهای 
های  دهه  از  که  است  هایی  پدیده  جمله  از  مازندران 

گذشته به وفور در منطقه پدیدار شده است.
زمان  در  فراگیر  معضل  ،این  امر  کارشناسان  گفته  به 
حاضر اثرات مخربی نظیر تخریب سیمای کالبدی شهرها 
و روستاها، از بین رفتن منابع، تعرض به حریم رودخانه 
ها و سواحل و عرصه های طبیعی و در نهایت آلودگی 

زیست محیطی برجا گذاشته است.
ساخت  گسترش  دلیل  به  موجود  رسمی  آمار  برابر 
غرب  ملی  اراضی  در  غیرمجاز  و  رویه  بی  سازهای  و 
غیرمجاز  مشترک  هزار   ۳۰ حاضر  زمان  در  مازندران، 
دارند  دسترسی  انرژی  این  به  انشعاب  داشتن  بدون  برق 
و استفاده بی رویه می کنند و همین معضل نیز در دیگر 

بخش ها مشکلاتی را دامن زده است.
مازندران به دلایل برخورداری از مناظر بی بدیل طبیعی و 
تاریخی برای افراد غیربومی جذاب است و این شاخص 
ها و ویژگی های طبیعی موجب شده تا آنها در این دیار 
برای  سرپناهی  تهیه  فکر  به  هوا  و  آب  و خوش  سرسبز 

خود و خانواده باشند.
اگرچه خرید و فروش زمین و ساخت ویلا در مازندران 
بررسی  مورد  موضوع  این  بارها  و  نیست  ای  تازه  قصه 
رقم  دیگر  ای  گونه  به  داستان  بار  این  اما  گرفته  قرار 
خورده به طوری که تقاضای بالا و نامعقول برای خرید 
کرده  ایجاد  ها  قیمت  در  شدید  مرج  و  هرج  یک  زمین 
منطقه  این  شهرهای  کارشناسان  از  برخی  اعتقاد  به  که 
ناهمگونی در امورات مختلف ایجاد کرده است که درمان 

کارشناسی راه حل برون رفت از این معضل است.
زمین  اخیر  های  سال  در  ویژه  به  گذشته  دهه  چهار  در 
جلگه ای یا جنگلی، داخل بافت یا خارج بافت، سند دار 
یا بی سند مشتری های متنوعی دارد و قیمت زمین ها هم 
به  تنها  افراد به طور کلی مهم نیست و آنها  برای برخی 

زمین دار شدن فکر می کنند.
مجموع مساحت مازندران ۲۴ هزار و ۴۰۰ کیلومتر است 
جزو  استان  این  وسعت  درصد   ۷۰ موجود  آمار  طبق  و 
خزر،  دریای  سواحل  قالب  در  ملی  طبیعی  های  عرصه 
جنگل و مرتع است، غرب مازندران با جمعیتی افزون بر 
یک میلیون نفر از ۲۱ شهر و حدود هزار و ۱۵۰ روستا 

برخوردار است.

کلزا اقتصادی ترین کشت
 پاییزه در همدان است

به  کلزا  گفت:  همدان  شهرستان  کشاورزی  جهاد  مدیر 
عنوان گیاهی روغنی یکی از اقتصادی ترین کشت های 

پاییزه در این شهرستان است.
رحمان ایرانپور افزود: کلزا یکی از گیاهان روغنی است 
که دانه های آن حاوی ۴۲ تا ۴۵ درصد روغن و کنجاله 
داشتن  علت  به  و  است  پروتئین  درصد   ۴۰ تا   ۳۶ آن 
باکیفیت  خوراکی  روغن  یک  )۴۰درصد(  روغن  درصد 

محسوب می شود.
وی ادامه داد: کشت کلزا در تناوب با گندم دارای اثرات 
بسیار سودمندی بر زمین زراعی دارد از جمله اینکه می 
کشاورزی  مزارع  در  را  هرز  های  علف  و  آفات  تواند 

کنترل کند.
کرد:  اظهار  همدان  شهرستان  جهادکشاورزی  مدیر 
درسال  همدان  شهرستان  در  کلزا  کشت  سطح 
های  نهاده  میزان  و  هکتار   ۲۴۰  ، زراعی۱۴۰۳-۱۴۰۲ 
تن   ۳۶ ازته،  کود  تن   ۳۶ آن  برای  توزیع شده  شیمیایی 

کود فسفاته و ۲۴تن کود پتاس است.
روغن کلزا به دلیل ترکیب مناسب اسید های چرب غیر 
کیفیت  با  اشباع  چرب  اسیدهای  میزان  کمترین  و  اشباع 
ترین روغن گیاهی است با توجه به میزان آب مصرفی، 

کلزا در برنامه الگوی کشت جایگاه ویژه ای دارد.
به علت ریز بودن بذر کلزا ضروری است که بستر کشت 

آماده شده دارای خاک نرم و یکنواخت باشد.
است،  کشور  کشاورزی  مهم  های  قطب  از  یکی  همدان 
وسعت  از  درصد   ۲.۱ داشتن  وجود  با  استان  این  که 
به  را  کشاورزی  بخش  تولیدات  از  درصد   ۴.۴ کشور، 

خود اختصاص داده است.
استان همدان دارای ۶۹۲ هزار هکتار زمین زراعی)آبی و 
بردار در بخش کشاورزی است  بهره  دیم( و ۱۱۷ هزار 
ریالی  ارزش  منتشر شده،  آمارهای  آخرین  اساس  بر  که 
تولیدات کشاورزی استان معادل ۶۶ هزار و ۳۰۰ میلیارد 

ریال است.
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مناف هاشمی: 
از ۶ رشته توقع بیشتری داشتیم
 باید به سمت ورزش های جدید 

برویم

نیاز به سرمایه گذاری در چند رشته ؛
تحلیل »مهدی علی نژاد« از عملکرد 

ورزش ایران در بازیهای آسیایی بزرگ ترین  و  دنیا  والیبال  سرمربیان  مشهورترین  از  یکی 
کاندیدای حضور در تیم ملی پاسخ پیشنهاد احتمالی ایران را 

داد.پاسخ بزرگ ترین گزینه جانشینی عطایی به پیشنهاد ایران
 والیبال ایران کابوس وارترین دوران خود را طی یک دهه اخیر 
تجربه می کند. چهاردهمی در لیگ ملت ها، ناکامی در قهرمانی 
آسیا مقابل هزاران هوادار ارومیه ای و در نهایت عملکرد فاجعه 
بار در انتخابی المپیک که باعث شده شانس والیبال ایران برای 

حضور در پاریس به کمترین میزان ممکن برسد.
عطایی  بهروز  که  بود  جمهوری چک  مقابل  از شکست  بعد 
رسماً از هدایت تیم ملی والیبال ایران استعفا داد و از همان 
لحظه شایعات و گمانه زنی ها در مورد سرمربی بعدی والیبال 
ایران به اوج خود رسیده است. اما به نظر می رسد محبوب ترین 
گزینه در بین هواداران ایرانی ویتال هاینن است. مربی مشهور 
بلژیکی که خودش نیز چند باری برای حضور در ایران ابراز 
علاقه نشان داده و می توان گفت که بزرگترین گزینه جانشینی 

بهروز عطایی در تیم ملی است.
به همین بهانه گفتگویی با این سرمربی بزرگ بلژیکی دنیای 
والیبال ترتیب دادیم که اینجا مشروح صحبت های ویتال هاینن 

با ورزش سه را می خوانید.
آقای هاینن از وضعیت این روزهای والیبال ایران خبر 

دارید. اوضاعمان اصلا خوب نیست.
بله کم و بیش در جریانم. در مورد نتایج اخیر تیم ملی والیبال 

ایران باید بگم که الان نمیشه قضاوت کرد.
در مقدماتی المپیک بازی ها در ۹ روز انجام میشه. باید ببینید 
خوب بازی می کنین یا نه، دیدین که آلمان و بلژیک چی کار 
کردن. وقتی خوب بازی کنین همه چیز خوب پیش میره، همه 
فرصت  تورنمنت  یه  در  میره،  پیش  سریع  خیلی  خیلی  چیز 

جبران ندارین.
حالا به نظر می رسه که تیم ملی والیبال ایران برای رفتن 

به المپیک شانس خیلی کمی داره!
باید بگم که درست میگی، شرایط زیاد مساعد به نظر نمیاد، 
رنکینگ  جدول  در  صربستان  از  امتیاز   ۵۰ الان  می کنم  فکر 
پایین تر هستین، دیگه سرنوشتتون دست خودتون نیست، چون 
به  بستگی  و  نیست  ایران  دست  دیگه  اختلاف  این  در  تغییر 
مسلما  خب  کنن،  کار  خوب  اونا  اگه  داره؛  صربستان  نتایج 
شما شانسی ندارین، بنابراین انتخابی المپیک دیگه دست شما 
نیست. قبلًا هم با خودت حرف زدم و گفتم که امسال سال 

تعیین کننده ای برای تیم هاست.
 حتماً هم در جریان هستید که آقای عطایی بعد از بازی 

مقابل چک استعفا داد. 
نتایج  این  مسئولیت  او  که  میده  نشون  عطایی  اقای  استعفای 
این کار  برای  نمیدونم که الان زمان درستی  قبول کرده،  رو 
بود یا نه، میشه درباره اش بحث کرد اما اگه ایشون احساس 
کرده که باید استعفا بده، باید بپذیریم. اما همین نشون میده که 
او کسی نیست که خودش رو بی تقصیر بدونه، همین استعفا 

یعنی ایشون مسئولیت رو برعهده گرفته. واقعا لحظه سختیه.

ایران  به  آیا حاضرید  کنید.  مورد خودتون صحبت  در 
بیاید و هدایت تیم ملی رو در این مقطع به عهده بگیرید. 
سوال مهم تر اینکه می تونید با این وضع کمک کنید بریم 

المپیک؟
و  ایران  که  گفتم  همیشه  من  خنده(؛  سختی)با  سوال  چه 
است،  زنده  اون ها  در  والیبال  که  هستن  کشورهایی  لهستان 
شما بازیکنان جوان فوق العاده ای دارین، در والیبال روحیه 
بالایی دارین، به همین خاطر فکر می کنم هر کسی دوست داره 
مربی ایران باشه، اما همونطور که گفتم شرایط شما در حال 
حاضر با مربی دیگه تغییر نمیکنه، بلکه به نتایج تیم های دیگه 
بنابراین هیچ مربی نمیتونه تضمین کنه که شما  بستگی داره. 
رو به المپیک می رسونه، باید همه جوره بهتون کمک بشه، در 
همه زمینه ها باید شرایط فراهم بشه، بنابراین فقط خوب بازی 

کردن شما مهم نیست، نتایج تیم های دیگه هم مهم هستن.
این هم می دونید که چقدر اینجا محبوب هستید.

چی میتونم بگم؟ واقعا باعث افتخارمه که ایرانیان به من باور 
دارن، فکر می کنم این یه احساس متقابله، چون من وقتی ایران 
مردم  میکنم  فکر  و  بودم  قائل  احترام  واقعا  مردم  برای  بودم، 
هم اون حس رو به من برگردوندن، این چیزیه که در زندگی 
یاد گرفتیم، یاد گرفتیم که به هم  احترام بذاریم و منم به مردم 

ایران واقعا احترام میذارم.
خیلی ها  بپرسم.  معروف  سعید  مورد  در  هم  سوال  یه 
رابطه  خاطر  به  بشی  ایران  سرمربی  شما  اگه  می گن 

خوبت با سعید می تونی اون رو به تیم ملی برگردونی.
در مورد سعید معروف بگم که من همیشه باهاش رابطه خوبی 
داشتم. همون طوری که در ویدئوی تبریک تولدش که برای 
خودت فرستادم گفتم، باور دارم که یه روزی باهم همکاری 

موضوع  او  برگشت  موقعیتی.  چه  در  نمیدونم  اما  می کنیم، 
اما خب  نمیکنه  ایجاد  تغییری  نهایت  در  چون  نیست  اصلی 

میتونه کمک کننده باشه.
برگردیم سر بحث اصلی. قبول دارین ایران الان به یه 

سرمربی برای بلند مدت احتیاج داره؟
دقیقا داری درست میگی. باید مربی بلندمدت در تیم حاضر 
باشه، نمیشه به یه مربی فرصت کوتاهی داد چون واقعا کار 
دشواریه، باید برنامه بلندمدت داشته باشین، باید مربی ای رو 
پیدا کنین تا کار کنه، وقت بذاره و بازیکنان جوان رو حتی 
به تیم ملی برسونه، فکر میکنم فدراسیون ایران باید این کار 

رو بکنه.
 اگر نشه خودتون به ایران بیاید، کدوم گزینه رو پیشنهاد 

میدین؟
اگه من به ایران نیام، گزینه های خوب زیادی در جهان هستن، 
همونطور که گفتم همه دوست دارن مربی تیم ملی کشوری 

باشن که والیبال در اون این همه طرفدار داره و زنده است.
می دونید که دوستتون آنتیگا هم یکی از گزینه های تیم 

ملی ایرانه
بله دوست من آنیتگا یکی از گزینه های مربیگری تیم ملی ایران 
انتخاب قرار  افراد زیادی هستن که میتونن در لیست  هست. 
بگیرن و بخوان به ایران بیان، امیدوارم ایران فرد مناسبی رو 
پیدا کنه که بتونه بهش کمک کنه. اما آنتیگا هم در تیم ملی 
لهستان و بعد هم در کانادا ثابت کرده که مربی خیلی خوبیه، 

به نظر من هم مربی فوق العاده ایه.
مرسی از وقتی که گذاشتین. شاید ملاقات و مصاحبه بعدی 

ما در ایران باشه. 
نمی دونم. شاید...)با خنده(

در طی روزهای گذشته، ثبت قرارداد دو بازیکن پرسروصدای 
سپاهان علامت سوال های پرشماری را در ذهن هواداران فوتبال 

ایجاد کرده است.
هزینه کرد  از  جلوگیری  برای  فوتبال  فدراسیون  مسئولان 
به  بیست وسوم،  لیگ  در  حضور  برای  باشگاه ها  سرسام آور 
سراغ تنظیم قوانین جدیدی رفتند که یکی از مهم ترین قوانین 
لیگ  باشگاه های  برای  بودجه  ایجاد سقف  بحث  وضع شده، 
مانند حضور در  متغیرهایی  بود؛ آن هم در شرایطی که  برتری 
لیگ قهرمانان آسیا، دریافت مجوز حرفه ای ملی و یا فروش 
باشگاه ها  بودجه  سقف  افزایش  باعث  می توانست  بازیکنان 
شود. وضع این قانون باعث اعتراض شدید چندین باشگاه از 

جمله سپاهان اصفهان است.
میلیارد   3۰۰ حدوداً  بودجه  سقف  وضع  از  که  سپاهانی ها 
سقف  که  بود  این  درخواست شان  داشتند،  گلایه  تومانی 
پیدا  افزایش  تومان  میلیارد  به 6۰۰  برای فصل جدید  بودجه 
کند اما برخلاف خواسته این باشگاه، مسئولان کارگروه ناظر 
تا  کردند  مخالفت  درخواست  این  با  ورزشی  قراردادهای  بر 
آید؛  به وجود  اصفهانی  طلایی پوشان  برای  ویژه ای  شرایط 
جذب  سراغ  به  تابستانه  بازار  در  سپاهانی ها  آنکه  به ویژه 
مانند  بازیکنانی  با  شدند  موفق  و  رفتند  سرشناس  ستاره های 
رضا اسدی، رضا شکاری، عیسی آل کثیر و برایان دابو در کنار 
پیام نیازمند، هادی محمدی و احسان پهلوان به توافق برسند!

از حکم جنجالی تا سکوتِ ناگهانی!
به  سپاهان  باشگاه  از  ورزشی  قراردادهای  بر  ناظر  کارگروه 
دلیل عدم رعایت قوانین جدید نقل وانتقالاتی شکایت کرد و 
همچنین باشگاه های استقلال تهران، پرسپولیس تهران، تراکتور 
تبریز و پیکان تهران هم شکایت خود را علیه سپاهانی ها در 
این  شکایت  که  چند  هر  رساندند.  به ثبت  انضباطی  کمیته 
مستندات  اما  شد  رد  مستندات  ارائه  عدم  دلیل  به  باشگاه ها 
ارائه شده از سوی کارگروه باعث صدور یکی از سنگین ترین 
حکم های تاریخ فوتبال ایران شد و باشگاه سپاهان اصفهان به 
کسر 4 امتیاز و پرداخت جریمه 4۰ میلیارد تومانی محکوم شد.

منصور قنبرزاده نایب رئیس دوم فدراسیون فوتبال که مسئولیت 
برعهده  را هم  قراردادهای ورزشی  بر  ناظر  ریاست کارگروه 
موضع  سپاهانی ها  اقدامات  علیه  مصاحبه  چندین  در  دارد، 
گرفت و مدعی شد که مطابق حکم کمیته انضباطی، 6 بازیکن 
نمی توانند  خود  قراردادهای  اصلاح  زمان  تا  تیم  این  جدید 
برای تیم اصفهانی به میدان بروند. جالب آنکه بعد از چندین 
با  فوتبال  فدراسیون  رئیس  تاج  مهدی  قنبرزاده،  مصاحبه 
دستوری ویژه، اعضای کارگروه ناظر بر قراردادهای ورزشی را 
ممنوع المصاحبه کرد و در اتفاقی عجیب و غیرمنتظره برخلاف 
رأی صادره از سوی کمیته انضباطی، 6 بازیکن سپاهان هم تا 

زمان صدور رأی کمیته استیناف مجوز بازی گرفتند!
قانونی که دور زده شد؟

به  نسبت  بارها  مصاحبه های خود  در  سپاهان  باشگاه  مدیران 
مقابل،  نقطه  در  و  کردند  تاکید  نقل وانتقالات  قوانین  رعایت 
موضع شان  ورزشی  قراردادهای  بر  ناظر  کارگروه  اعضای 
رئیس  تاج  مهدی  آنکه  از  بعد  بود.  سپاهان  باشگاه  تخلف 
سکوت  به  را  همکارانش  و  قنبرزاده  فوتبال،  فدراسیون 
دعوت کرد، به نظر می رسد که شرایط در سازمان لیگ تغییر 
بازیکن   6 بازی  مجوز  نه تنها  به طوری که  داشت؛  محسوسی 
خبرساز سپاهان تا زمان صدور رأی کمیته استیناف صادر شد 
بلکه سپاهانی ها توانستند در زمینه ثبت قرارداد عیسی آل کثیر 

و برایان دابو هم موفق عمل کنند.
البته  به دلیل پر شدن سقف بودجه سپاهان و  آل کثیر و دابو 
فصل  ابتدایی  هفته های  در  قراردادشان،  غیرمتعارف  اعداد 
جدید قادر به همراهی سپاهان در لیگ برتر و لیگ قهرمانان 
آسیا نبودند اما با پیگیری های انجام شده در روزهای گذشته، 
شرایط تغییر کرد و هر دو بازیکن مجوز بازی گرفتند و شب 
اولین حضور رسمی شان در ترکیب سپاهان  گذشته توانستند 
سپاهان  سرپرست  سلیمی  مهدی  آنکه  جالب  کنند.  تجربه  را 
شب گذشته مدعی شد که در کنار ثبت قرارداد آل کثیر و دابو، 
سپاهانی ها همچنان برای ثبت قرارداد بازیکن جدید هم سقف 

بودجه شان جای خالی دارد!
نرمش ناگهانی به سود سپاهانی ها!

باشگاه  دفاعیات  بررسی  حال  در  استیناف  کمیته  مسئولان 
سپاهان هستند اما با توجه به نرمش ناگهانی مسئولان سازمان 
لیگ در زمینه ثبت قرارداد دو بازیکن جدید سپاهان، احتمال 
شکسته شدن رأی صادره از سوی کمیته انضباطی وجود دارد؛ 
به ویژه آنکه یکی از ۵ بند ذکر شده در حکم کمیته انضباطی، 
مرتبط با سقف بودجه بود! با این اوصاف، در شرایطی که گفته 
قراردادهای  بر  ناظر  کارگروه  از سوی  محکمی  ادله  می شود 
ورزشی و البته سازمان بازرسی کل کشور علیه باشگاه سپاهان 
که  می رسد  نظر  به  حالا  اما  شده  ارائه  انضباطی  کمیته  به 

سپاهانی ها توانسته اند شرایط را به سود خود تغییر بدهند.
قراردادهای ورزشی  بر  ناظر  رئیس کارگروه  قنبرزاده  منصور 
بعد از حواشی به وجود آمده و شکایت باشگاه سپاهان از او به 
دادگاه، با دستور مهدی تاج رئیس فدراسیون فوتبال، سیاست 
وتو شدن  دید در صورت  باید  و  پیش گرفته  در  را  سکوت 
حکم کمیته انضباطی، او به سکوت خود ادامه خواهد داد و یا 
درباره علل ثبت قرارداد عیسی آل کثیر و برایان دابو و وتوی 
احتمالی رأی کمیته انضباطی توضیحاتی را ارائه می کند. آنچه 
مشخص است اینکه اذهان عمومی چشم انتظار پاسخی شفاف 
پرونده  مسیر  تغییر  علل  درباره  فوتبال  فدراسیون  سوی  از 

باشگاه سپاهان در سازمان لیگ و کمیته انضباطی است!

بر  یک  نتیجه  با  فصل  این  در  مرتبه  سومین  برای  استقلال 
لیگ  جدول  صدر  در  و  گذشت  خود  رقبای  سد  از  صفر 

قرار گرفت. بیست وسوم 
بازی رسمی  قالب یک  41 روز مجددا در  از  استقلال پس 
به میدان رفت و موفق شد در رفسنجان با یک گل بر مس 
به  امتیاز   12 کسب  و  مسابقه  پنج  انجام  با  تا  کند  غلبه 
صدر جدول رده بندی صعود کند. تیم تحت هدایت ساکت 
الهامی هم با تحمل سومین باخت در ششمین بازی، دوباره 

وارد بحران شد و فعلا در جایگاه دوازدهم ایستاد.
نکونام نتیجه محبوب  با  استقلال  هت تریک 

اینجا  به  تا  بازی، تعداد گل زده استقلال   ۵ انجام  با وجود 
فقط 6 گل بوده است. نکته عجیب تر این است که سه گل 
ثمر  به  آبادان  صنعت نفت  با  بازی  در  گل ها  از  نیمی  یعنی 
چهار  در  رسیده  به ثمر  گل های  دیگر  درصد   ۵۰ و  رسید 
نکونام  جواد  است.  شده  رقبا  دروازه  وارد  دیگر  مسابقه 
برتر  لیگ  در  جواب پس داده  الگوی  که  محبوبش  فرمول  با 

ایران هم به حساب می آید، موفق شده ۹ امتیاز را با 3 برد 
یک بر صفر به ارمغان بیاورد و تیمش را با وجود حواشی 
فراوان در جمع صدرنشین ها جای بدهد. نکونام در تیم های 
بردهای  به  و  بوده  واکنش گرا  سرمربی  یک  نیز  خود  قبلی 
دیگر  نتیجه  از  اگر  دارد.  زیادی  علاقه  اختلاف  حداقل  با 
ندارید،  خبر  هم  شد  توامان  باخت  با  که  استقلال  مسابقه 
باید بدانید که در آن دوئل برابر سپاهان هم شکستی یک گله 

تهرانی ها شد. عاید 
مس رفسنجان به ملوان و استقلال خوزستان پیوست

و  نشست  بار  به  دوم  هفته  در  صفر  بر  یک  پیروزی  اولین 
آزادی  تماشاگر  از  خالی  ورزشگاه  در  پایتخت نشین  تیم 
دست  برتری  به  مرادمند  محمدحسین  گل  تک  با  توانست 
از  هفته چهارم و پس  بعدی در  بر صفر  پیروزی یک  یابد. 
این بار  آمد.  دست  به  سپاهان  مقابل  صفر  بر  یک  شکست 
استقلال  با  جدال  در  تا  رسید  محمدی  مهرداد  به  نوبت 
فصل  پیروزی  سومین  با  مصادف  گلش  نخستین  خوزستان، 

شود.
در  و  نبود  بر صفر  یک  سریالی  بردهای  ماجرای  پایان  این 
بر حریف خود چیره شدند  با یک گل  آبی ها  نیز  رفسنجان 
و امتیاز خود را به 12 رساندند. میثم تیموری، مدافع اسبق 
استقلال همانند مرادمند و محمدی و البته با چاشنی اشتباه، 
در نیمه دوم گلزنی کرد تا ناخواسته سه امتیاز حساس دیگر 

اندوخته های نکونام اضافه کند. به 
نیست تنها  استقلال 

به  برای رسیدن  نتیجه ممکن  متداول ترین  بر صفر،  برد یک 
پیروزی در فوتبال ایران است. تراکتور هم پیش از استقلال 
خودش  و  شد  خارج  بحران  از  اقتصادی  بردهای  همین  با 
 6 از  نیمی  هم  پرسپولیس  کرد.  اضافه  مدعیان  جمع  به  را 
با  بازی رسمی خود در این فصل )در تمامی رقابت ها( را 
آلومینیوم  است.  رسانده  پایان  به  صفر  بر  یک  پیروزی های 
اراک، تراکتور تبریز و الدحیل قطر قربانی های مدافع عنوان 

قهرمانی لیگ و جام حذفی در فصل ۰3-14۰2 بوده اند.

پاسخ بزرگ ترین گزینه جانشینی عطایی به پیشنهاد ایران

معجزه ای که فقط در فوتبال ایران اتفاق می افتد؛ 

از ثبت قرارداد دابو و آل کثیر تا احتمال بازگشت 4 امتیاز!

هت تریک متفاوت استقلال در رفسنجان؛ 

من یک بر صفر را دوست دارم!

سرپرست کاروان ایران در بازی های آسیایی هانگژو گفت: در 
مورد مدال ها اظهار نظر نمی کنم اما توقع از شش رشته بیشتر بود.

در  ایران  کاروان  عملکرد  از  خود  ارزیابی  در  هاشمی  مناف   
که  شاکرم  را  خدا  کرد:  بیان  هانگژو   2۰22 آسیایی  بازی های 
ورزشکاران همه تلاش خود را کردند و آنچه که باید در میدان از 
خودشان نشان می دادند را انجام دادند تا بتوانند پرچم ایران را به 
اهتزاز دربیاورند و جایگاه ایران را در نقطه ای نگه دارند که یک 

رضایت نسبی وجود داشته باشد.
ما جایگاه خود  تا  ایستاده اند  نکنیم کشورهای دیگر  *فکر 

را بهتر کنیم
او ادامه داد: به هر حال فضا، فضای بین المللی است و فضایی 
نیست که فکر کنیم سایر کشورها ایستاده اند تا ما جایگاه خودمان 
را بهتر کنیم. مطمئن باشید که خیلی از کشورها با انرژی خیلی 
برخی  حتی  بگیرند.  را  ایران  جایگاه  که  می کنند  تلاش  بالایی 
گذشته  سال  پنج  در  که  شرایطی  با  که  بوده  این  تحلیل ها  از 
کارنامه  این  دهم شویم.  و  نهم  ما هشتم،  داشت،  ایران  ورزش 
در  که  رشته ای   34 تمام  دارم  اعتقاد  است.  ما  فدراسیون های 
قالب 2۸ فدراسیون در اینجا حضور پیدا کردند، ظرف یک ماه 
متفاوت است. کمیته  به رشته  بررسی کنیم، چون مسائل رشته 
المپیک پشتیبان بوده و تلاش کرده چیزی کم نگذارد. شاید ما 
این  هم کوتاهی هایی داشتیم. وزارت ورزش هم تلاش کرد و 
قابل تقدیر است. دولت هم در 13 ماه گذشته هر چه تیم جدید 
برنامه ریزی و بودجه خواست، کمک  المپیک از سازمان  کمیته 
ورزش  به  که  بوده  این  نگاهش  همیشه  هم  دولت  است.  کرده 
به نوعی  نگاه شادابی، سلامتی و نشاط آوری و  به عنوان یک 
یک موضوع اجتماعی در کشور حمایت کند، ولی اینکه آیا ما 

توانستیم خودمان را به رقبا برسانیم، جای بحث دارد.
*برآورد از شطرنج در حد برنز بود

هاشمی عنوان کرد: ما مدال های خود را با بانوان شروع کردیم 
و مدال آخر نیز توسط خانم سارا بهمنیار کسب شد. این نشان 
می دهد که بانوان مدال های خوبی گرفتند و اتفاق خوبی تا اینجا 
افتاد. باید خوشحال باشیم که ۵ رشته فارغ از ۵4 مدال کسب 
المپیک،  کمیته  مسئولان  ما  به  و  دادند  نشان  را  شده، خودشان 
وزارت ورزش، دولت و مجلس پیام دادند که اگر در این چند 
بگیریم.  زیادی  مدال های  می توانیم  شود،  سرمایه گذاری  رشته 
بگیرد، در شطرنج  نمی کرد که ژیمناستیک مدال  هیچکس فکر 
در  بود  قیمت  هر  به  ولی  بود،  برنز  برآوردها در حد یک  همه 
روزهای آخر تصمیم گرفتیم که بیایند و طلای بازی های آسیایی 
را گرفتیم. این نشان می دهد که بچه های ما باهوش هستند و اگر 
داشته  را  زیادی  افراد  می توانیم  کنیم،  سرمایه گذاری  آنها  روی 

باشیم که مدال های خوش رنگی بگیرند.
*باید روی اسکیت بیشتر سرمایه گذاری کنیم

او افزود: تنیس روی میز با مدال برنز تیمی، 1۵۰ میلیون چینی 
را خوشحال کرد که ژاپن را شکست دادیم. چین و ژاپن مهد 
تنیس روی میز هستند، ولی جایگاه خودمان را پیدا کردیم. در 
ما  به  آخر  روز  تا  اسکیت  در  همین طور.  هم  دوچرخه سواری 
می گفتند که چرا می خواهید اعزام کنید، ولی واقعیت این است که 
رییس کمیته ملی المپیک و ستاد بازی ها تصمیم گرفتند رشته ای 
را که به مدال نزدیک است، اعزام کنند. در نهایت هم دختر ما 
رکورد جهان را زد و چهارم شد و یک نقره هم گرفتیم. این رشته 
پر خرج نیست و کم خرج محسوب می شود و باید سرمایه گذاری 
کنیم و مدال بگیریم. چین تایپه اگر ششم شده، فقط شش تا هفت 

مدال را از اسکیت گرفته است.
*باید به سمت رشته های جدید برویم

المپیک گفت: درست است که رشته های خوبی  دبیرکل کمیته 
مثل کاراته، تکواندو، کشتی، وزنه برداری، تیراندازی و تیروکمان 
باید برای ما کار کنند و بعضی هایشان این را هم انجام می دهند 
و البته برخی در حد انتظار نبودند، ولی باید به سمت رشته های 
جدید برویم که خرجی ندارند، ولی پرطرفدار هستند. حتما برای 
بتوانیم در ژیمناستیک، تجهیزات را کامل  باید  دوره های بعدی 
کنیم. در اسکیت قول می دهم تعداد مدال بیشتری خواهیم گرفت، 

نه یک عدد.
*از ۶ رشته توقع بیشتری داشتیم

هاشمی در مورد تعداد مدال کاروان گفت: در خصوص مدال ها 
نباید اظهار نظر کنم، چون خود فدراسیون ها حضور پیدا می کنند. 
ضمن اینکه وزارت ورزش هم در بحث های فنی رشته ها بوده 
است. ما در حوزه پشتیبانی و آوردن کاروان تلاش کردیم که 
از  قبل  را  فدراسیون ها  بودجه  درصد  نکنیم، حتی ۹۰  کوتاهی 
آمدن به هانگژو دادیم. به ورزشکاران قبل از اعزام یک توجهاتی 
کردیم و پاداش آنها را در پای سکو به موقع پرداخت کردیم. 
حتی مشکلاتی اگر داشتند، سعی کردیم رفع کنیم. به همین دلیل 
13 طلا 21 نقره و 2۰ برنز کارنامه ایران بوده است. هر چند خود 
من از پنج، شش رشته توقع بیشتری داشتم. الان نمی خواهم اسم 
ببرم که مذاق مردم و فدراسیون ها را تلخ کنیم، ولی باید رییس 
فدراسیون و همکاران کمیته المپیک و وزارت ورزش کنار آنها 
بنشینند و تحلیل کنند. توقع ما از برخی رشته ها که 1۷ - 1۸ و 
حتی 2۰ نفر را آوردند و پنج سال پشتیبانی کردیم و هیچ مدالی 
نگرفتند، یا آنهایی که توقع طلا داشتیم و نشد، بیشتر بود. طبیعی 
است کشوری که کنار ما است و رقیب ما محسوب می شود، 6 تا 
بیشتر از ما در یک رشته طلا آورده و در راس ما قرار گرفته است.

* ۳ طلا را با ناداوری از دست دادیم
هاشمی در مورد کم بودن تعداد طلای ایران تاکید کرد: اندونزی 
این دوره ۷ طلا گرفت.  از 2۰ طلا داشت،  بیش  که دوره قبل 
میزبان  چین  است.  مهم  خیلی  میزبانی ها  که  می دهد  نشان  این 
نقل کار  بود. حمل و  خوبی بوده است و دهکده در حد هتل 
سختی بود، ولی هتل ها عالی بودند. برخی رشته ها با محل اسکان 
فاصله داشتند، ولی تعداد محدودی سرپرست کاروان داشتیم که 
1۵ نفر بودند و طوری تقسیم کردیم که به آنها برسیم و توجه 
بیهوده  به آنها دادیم. همچنین رعایت کردیم که هزینه  لازم را 
نکنیم و رعایت صرفه جویی را کردیم، ولی با این تفاسیر از ۵، 6 
رشته ای که توقع طلا داشتیم، این اتفاق رخ نداد و به نقره و برنز 
رسیدند. اگر 6 طلای دیگر می گرفتیم، به رده ششم می رسیدیم. 
ضمنا ناداوری ها را هم در سه مورد در کبدی و ووشو و تکواندو 
حضور داشتم و در واقع سه طلا در ناداوری رفت. با این حال 
امیدواریم مردم رضایت داشته باشند و بدانند که ورزشکاران همه 
تلاش خود را کردند. وزارت ورزش چه در دوره قبلی و چه 
الان که کیومرث هاشمی مسئولیت را بر عهده گرفته، حضور پیدا 

کردند و این به بچه ها انرژی داد.
*اگر کوتاهی کردیم مردم ببخشند

بچه ها  کردیم  تلاش  گفت:   پایان  در  ایران  کاروان  سرپرست 
و  پرچم  حوزه  در  اسلامی  جمهوری  فرهنگی  مسائل  و  اصول 
سرود و هماهنگی های مختلفی که در این حوزه را داشتیم، بتوانند 
رعایت کنند. جلسات مختلفی را فرهادی زاد با بانوان و نوروزی 
در حوزه پزشکی داشتند و همکاران ما در کادر سرپرستی هم 
تمام انرژی خود را گذاشتند. برخی حتی نزدیک به 3۰ روز وقت 
گذاشتند. ما 6 ماه نیز جلسات فنی در تهران داشتیم  و اینجا نیز 
این جلسات را برگزار کردیم تا بتوانیم تیم ها را به موقع به محل 
رقابت شان اعزام کنیم. امیدوارم این عملکرد رضایت ملت ایران 

را داشته باشد.

عملکرد  با  رابطه  در  جوانان  و  ورزش  وزارت  اسبق  معاون 
بازی های آسیایی هانگژو صحبت  ایران در  ضعیف کاروان 

هایی را بیان کرد.
مهدی علی نژاد نایب رئیس فدراسیون جهانی ووشو و معاون 
اسبق وزارت ورزش و جوانان در خصوص عملکرد و آسیب 
هانگژو  آسیایی  بازی های  در  ایران  ورزشی  کاروان  شناسی 
گفت: در دو رویداد المپیک و بازی های آسیایی، ما شاهد رقابت 
بین کشورها هستیم نه فدراسیون ها، حاکمیت کشورها به دنبال 
به رخ کشیدین نحوه مدیریت و قدرت خود در این مسابقات 
از  اینگونه  تمام رشته های ورزشی در  آنجایی که  از  هستند. 
مسابقات به رقابت می پردازند ما می توانیم عملکرد کشورها در 

مدیریت ورزش را شاهد باشیم.
او ادامه داد: ما در بازی های آسیایی سال 2۰۰6 دوحه موفق به 
کسب 11 مدال طلا شدیم و در رده ششم جدول قرار گرفتیم؛ 
تعداد طلاهای ایران در سال 2۰1۰ به عدد 2۰ رسید و در مکان 
چهارم آسیا قرار گرفتیم که جهش بسیار خوبی بود. اما متأسفانه 
این عدد 2۰ برای مدال های طلای کاروان کشورمان تقریباً ثابت 
ماند به گونه ای که ما در سال 2۰14، 21 مدال طلا و در سال 
2۰1۸، 2۰ طلا کسب کردیم و عملکرد کشورمان در مدت 12، 

13 سال تغییر چندانی نکرد.
علی نژاد افزود: می توان گفت ما در 3 دوره گذشته شاهد افت 
عملکرد کاروان ایران نبودیم و بعضاً رقبای ما به واسطه شرایطی 
که داشتند از ما سبقت می گرفتند. به عنوان مثال در سال 2۰1۸ 
کشور اندونزی که میزبان بازی های آسیایی بود، رشته ای را وارد 
مسابقات کرد به نام »پنجاب سیلاک« که کمتر کشوری در آن 
نماینده داشت و توانست در آن رشته 14 مدال طلا را از آن 
خود کند. و اگر این رشته در آن مسابقات نبود، ما می توانستیم 
در مکان پنجم جدول قرار بگیریم که اندونزی از میزبانی خود 

نهایت استفاده را برد و توانست از ما سبقت بگیرد.
۳۵ درصد از مدال های طلای گذشته خود را از دست 

داده ایم!
علی نژاد که با رادیو ورزش گفت و گو می کرد، خاطر نشان 
کرد: متأسفانه در این دوره عملکرد ما نزولی بوده و 3۵ درصد 
مدال های طلای خود را از دست داده ایم و به جایگاهی که در 
2۰ سال گذشته داشتیم، عقب گرد کردیم. این اتفاق بسیار تلخ 
است و باید بررسی کارشناسی شود. نکته ای دیگری که می توان 
به آن اشاره کرد، این است که در این دوره از مسابقات ما 
فاصله ۵ ساله با دوره قبلی داشتیم. ما دو سال قبل در مسابقات 
المپیک 2۰2۰ توکیو حضور پیدا کردیم که با توجه به اینکه 
رشته هایی مانند ووشو، کوراش و... هم در آن حضور نداشتند 

در بین کشورهای آسیایی در مکان چهارم قرار گرفتیم.
وزارت ورزش و جوانان مسئول این عملکرد ضعیف است

معاون اسبق توسعه ورزش قهرمانی و حرفه ای وزارت ورزش 
و جوانان در خصوص راه حل برای ورزش کشور در مسابقات 
شاهد  ما  گذشته  سال  دو  در  گفت:  رو  پیش  رویدادهای  و 
ایم  نبوده  از سوی وزارت ورزش و جوانان  عملکرد خوبی 
و نتیجه ای که گرفتیم حاصل همان عملکرد ضعیف است. بی 
برنامگی و بی نظمی در این دو سال بسیار بر ورزش کشور 
حاکم شده بود که خدا را شکر دولت محترم تغییراتی در رأس 
مدیریت آن صورت داد و مطمئنم که کیومرث هاشمی با توجه 
به فعالیت های ورزشی و تجربه ای که دارد، می تواند شرایط 

ورزش کشور را رو به جلو هدایت کند.
او ادامه داد: خود دولت و مجلس هم از عملکرد ورزش کشور 
راضی نبودند و این عملکرد ضعیف و عقب گرد به گذشته، 
دقیقاً نتیجه دستاورد وزارت ورزش است. خراب کردن راحت 
و ساختن مجدد بسیار سخت و زمان بر است. ما در برخی از 
رشته ها با آسیب بزرگی مواجه شده ایم و اینکه چطور باید 
در ۹، 1۰ ماه آنها را به جایگاه قبلی رساند واقعاً نیازمند یک 
مدیریت حرفه ای است. در اینگونه مواقع آدم های باتجربه باید 

به کمک ورزش کشور بیایند.
در رشته هایی که شانس مدال آوری داریم باید سرمایه 

گذاری کرد
علی نژاد درباره فعالیت هایی که کمیته ملی المپیک و وزارت 
ورزش و جوانان باید در این مدت انجام دهند تا در المپیک 
پاریس شاهد کیفیت بهتری از کاروان ایران باشیم، بیان کرد: 
مسئولان باید آسیب شناس کنند و مهم تر از آن برای کارهایی 
که انجام می دهند برنامه ریزی کنند. تیراندازی ایران شرایط 
المللی را دارد، وزنه برداری هم  مدال آوری در میادین بین 
برخلاف دوره های گذشته که قهرمان می شدیم در این دوره 
نایب قهرمان شدیم. ما در المپیک می توانیم مدال خوشرنگی 
ما  هم  نوردی  رشته صخره  در  کنیم.  رشته ها کسب  این  در 
استعدادهای زیادی داریم که باید روی آن سرمایه گذاری شود 
و باید به رشته هایی که می توانند پرچم ایران را به اهتزاز در 

آورند باید بیشتر توجه کرد.

سرمربی تیم فوتبال مس رفسنجان گفت: ما در این دیدار به اندازه 
ای بازی کردیم که بتوانیم امتیاز بگیریم و به نظرم می توانستیم 

پیروز هم باشیم.
ساکت الهامی سرمربی تیم فوتبال مس رفسنجان پس از شکست 
مقابل استقلال در هفته هفتم لیگ برتر اظهار داشت: به گروه داوری 
که فوق العاده قضاوت کردند و هر دو تیم خسته نباشید می گویم. 

به تیم خوب استقلال هم بابت برد تبریک می گویم.
وی ادامه داد: ما در این دیدار به اندازه ای انرژی مصرف کردیم که 
از این بازی امتیاز برداریم. حتی می توانستیم برنده باشیم اما فوتبال 
همین است. موضوعی که برای من مهم بود، رسیدن مس رفسنجان 

به هارمونی واقعی است.
وی افزود: اگر بخواهم در خصوص موضوعات فنی صحبت کنم 
باید بگویم که یکی از بهترین بازی های مس رفسنجان را امروز 
شاهد بودید. چیزی جز این هم نمی توانم بگویم چرا که فکر همه 
چیز را کرده بودیم الا توپی که وارد دروازه ما شد. فوتبال همین 
است یک روز خوش است و یک روز بد، ولی از بازیکنانم راضی 
هستم و دست تک تک آن ها را می بوسم و تنها شرمنده هواداران 

شدیم و قول می دهم در بازی های بعدی جبران کنیم. 
سرمربی تیم فوتبال مس رفسنجان در خصوص اضافه شدن شیمبا 
به جمع نارنجی پوشان گفت: ببینید شیمبا تازه به جمع ما پیوسته 
است و سایر بازیکنان هم قطعا رفته رفته بهتر می شوند و به آن 
روزهای آرمانی خود می رسند. کیفیت مس رفسنجان امروز در اوج 
خود قرار داشت و نمی توانسیتم با کیفیت تر از این بازی کنیم. 
بازیکنانی را هم که داریم سعی می کنیم به رونی که می خواهیم 
برسانیم. هرچند فوتبال همیشه با نتیجه ارزیابی می شود اما باید 
بگویم که در آینده اگر اتفاقاتی که امروز در بازی با استقلال نیافتد 
می توانیم نتایج خوبی را بگیریم.الهامی تصریح کرد: در بازی ها 
گل هایی را می خوریم که اصلا فکرش را نمی کنیم. اگر گل های 
تاکتیکی بخوریم اینقدر ناراحت نمیشم. شما نگاه کنید مات گل 
را زمانی خوردیم که برتر بودیم نیمه دوم را ما خیلی خوب آغاز 
کردیم اما توپ به شکل عجیبی وارد دروازه ما شد. فوتبال ما امروز 

در شرایطی قرار دارد که نوید روزهای خوبی را می دهد.

ساکت الهامی:
می توانستیم برابر استقلال پیروز شویم



فلاحت پیشه : 

مهاجران غیرقانونی برای هربار ورود به کشور ۵۰۰ دلار به شبکه مافیایی پرداخت می کنند 
۳۰ سال است که بودجه انسداد مرزها در کشور اجرایی نمی شود 

سردار رادان خبر داد

برخورد با کله گنده های قاچاق کشور

سخنگوی ستاد انتخابات کشور :
امکان تغییر حوزه انتخابیه همچنان وجود دارد

فرصت اعتراض ها تا ۲۶ مهر است

حاجی دلیگانی:
 طرح ثبت رسمی معاملات اموال هر چه زودتر تایید شود

نماینده پیشین مجلس شورای اسلامی گفت: مجلس و دولت 
باید  می آید،  مجلس  به  آذر   ۱۵ که  امسال  بودجه  در  حداقل 
بدهند  شکل  مرزها  انسداد  تکمیل  برای  را  ویژه ای  ردیف 
از  من  شود.  حل  غیرقانونی  مهاجران  به  مربوط  مشکلات  تا 
که  بودند  کسانی  می کردم،  دیدار  که  پناهندگان  کمپ های 
بعضا سابقه بیش از ۳ بار ورود به ایران و استرداد را داشتند 

بار دیگر ۵۰۰ دلار  و می گفتند حتی اگر مسترد شوند 
را جمع می کنند تا به مافیا بدهند و وارد کشور شوند. 
عزم  یک  نیازمند  معتقدم  من  که  است  واقعیتی  اینها 

مشترک برای حل آن است. 
حشمت الله فلاحت پیشه، نماینده پیشین مجلس شورای 
سوال  این  به  پاسخ  در  ایلنا،  با  گفت وگو  در  اسلامی 
اثر ازدیاد مهاجران  با توجه به نگرانی هایی که در  که 
به  دلیل  است،  آمده  وجود  به  کشور  به  افغانستانی 
وظیفه  و  می بینید  کجا  در  را  نگرانی  این  آمدن  وجود 
دستگاه دیپلماسی در این خصوص چیست، گفت: فقط 
دستگاه های  ندارد.  ارتباط  خارجه  وزارت  به  موضوع 
و  کشور  وزارت  خارجه،  وزارت  جمله  از  مختلف 
اتفاقا  هستند.  مسئول  رابطه  این  در  دیگر  دستگاه های 
انسانی  موضوع  یک  می بینیم  الان  که  دلایلی  از  یکی 
که ایرانی ها بارها به آن افتخار می کردند که ایران یکی 
یکی  این  و  است  دنیا  کشورهای  پناهنده پذیرترین  از 
از خصایص انسانی خوب برای ایرانی ها بود در حال 
حاضر تبدیل به تهدید شده است. دلیل آن همین، نگاه 

بخشی است.
نگاه  ترین آن،  از مهم  البته دلایلی دارد که یکی  افزود:  وی 
بخشی نگر است. یعنی هیچ وقت هیچ  سیاست جامعی در این 
باید  اول  درجه  در  هستم  معتقد  من  و  نگرفته  شکل  رابطه 
کشور  ملی  منافع  راستای  در  را  جامعی  سیاست  دستگاه ها 
پیش  در  انسانی  اصول  و  همجواری  رعایت حسن  با  البته  و 
و  وزارتخانه ها  مسئولان  از  هرکدام  با  شما  الان  لذا  بگیرند. 
دستگاه های مختلف مصاحبه کنید، هرکدام یک موضع حق به 
جانب می گیرند و دستگاه های دیگر را به عنوان مسئول معرفی 
می کنند. این آشفتگی در بخش های مختلف سیاست خارجی 

ایران دیده شده و این هم یکی از مسائل است.
این تحلیل گر مسائل سیاسی تصریح کرد: موضوع دومی که 
ایران  در  مهاجران  موضوع  واقعا  که  است  این  دارد  وجود 
از مصاحبه ها  به یک مافیا شده است. یعنی من برخی  تبدیل 
واقعیت  آن ها لاپوشانی است.  از  بعضی  را می بینم،  و خبرها 
مواجه  انسان  قاچاق  مافیای  یک  با  الان  ما  که  است  این 
خیلی  و  پناهندگی  عنوان  تحت  موضوعی  با  فقط  نه  هستیم 
بررسی  را  موضوع  که  زمانی  من  می برند،  سود  مافیا  این  از 
از  خیلی  می رفتم،  مرزی  نقاط صفر  در  به کمپ ها  می کردم، 
مهاجران کشورهای همسایه که عمدتا از افغانستان و بعضا از 
که  بود  برای چندمین بار  بودند،  هم  دیگر  و جاهای  پاکستان 
وارد می شدند، بازداشت می شدند و به افغانستان برگشت داده 
می شدند. می گفتند برای هربار به افراد و برخی شبکه ها پول 
ورود  بار  هر  برای  دلار   ۵۰۰ حداقل  یعنی  می کنند  پرداخت 

پرداخت می کردند، بنابراین یک مافیا شکل گرفته است.
وی افزود: تعریف مافیا از نظر من این است که هر پدیده ای 
و  قانونی  برخورد  امکان  که  شد  قوی  حدی  به  وقتی 
به  مافیا  یعنی  گرفت،  کشور  یک  از  را  مؤثر  سیاست گذاری 
انسان  قاچاق  در  سودشان  عده ای  وقتی  است.  آمده  وجود 
ما  متأسفانه  نیست و  قابل کنترل  به راحتی  قاچاق  این  باشد، 
نه با موضوع پناهندگان، بلکه با مافیایی مواجه هستیم که از 
مظلومیت این مهاجران و پناهندگان سوء استفاده می کنند. لذا 
باید با رخنه این مافیا و قدرت و نفوذشان حتما برخورد شود.

سوء استفاده های  سوم  موضوع  کرد:  تصریح  فلاحت پیشه 
افراد  از  برخی  مثلا  می شود.  شنیده  اخیرا  که  است  سیاسی  
را می بینیم که با یک نگاه کاملا سیاسی – انحرافی حتی این 
بدهند  رأی  حق  اتباع  این  به  که  می کنند  مطرح  را  موضوع 
کاملا  نگاه،  این  غیره.  یا  کنند  پیدا  حضور  انتخابات  در  که 
نگاه ضدمنافع ملی است. یعنی مشروعیت بخشی به تغییر بافت 
جرم انگاری  موضوع  این  اصل  باید  که  کشور  در  جمعیتی 
آوارگان  موضوع  از  می کنند  سعی  که  کسانی  یعنی  شود. 
استفاده سیاسی کنند به نظر من جرم علیه منافع ملی دارند و 
که  محاکمه شدند  اتهامات خیلی سبک تر  با  متاسفانه کسانی 
به نظر من، این اتهام خیلی سنگین تر از آن اتهام است. یعنی 
یک  اگر  کنند.  سیاسی  سوءاستفاده  می کنند  سعی  عده  یک 
پای  را  مردم  بتواند  که  نداشته  را  لازم  توانایی  سیاسی  نظام 
صندوق های رأی بیاورد، باید در جای دیگر مسأله را بررسی 
اتباع  به  دادن  رأی  حق  با  را  صندوق  شلوغی  آنکه  نه  کرد 

خارجی شکل بدهند.
نماینده پیشین مجلس در ادامه گفت: موضوع بعدی که خیلی 
مهم است و به آن دامن زده می شود، وصل کردن این موضوع 
به کینه و اختلاف است و طبق امر این کار صورت می گیرد. 

می بینیم برخی این موضوع را تحلیل می کنند و کسانی که به 
و  سنگدل  افراد  را  دارند  نقد  کشور،  در  مهاجران  بی سامانی 
افراد کینه توز معرفی می کنند. در صورتی که من معتقدم چنین 
افرادی که این هشدارها را می دهند،  دلسوز این کشور هستند، 
نمی شود یک دهم تا یک هشتم جمعیت ایران از اتباع خارجی 
نشناسد.  امنیتی  آسیب  یک  عنوان  به  را  این  کشور  و  باشد 

ایرانی ها در گذشته نشان داده اند که با یک دید انسانی سال ها 
همسایه  کشورهای  اغلب  از  پناهندگان  صرف  را  منابع شان 
کردند؛ اما الان یک تهدید امنیتی و تغییر بافت جمعیتی دیده 

می شود که خطرناک است.
است  این  بگویم،  می خواهم  که  آخری  موضوع  افزود:  وی 
که از یک زمانی این موضوع تبدیل به تهدید شد و برخی از 
بود که  این  دلیل آن هم  بیدار کرد  از خواب  را  ما  مسئولان 
مقابل  در  نتوانستند  که  افغانستان  نظامیان  اعظم  بخش  شاید 
عبارتی  به  کردند.  مهاجرت  ایران  به  کنند،  مقاومت  طالبان 
مهاجرت وجود  برای  دو کشور  فقط  عملا  اینکه  به  توجه  با 
از  طالبان  موج  چون  ایران،  دیگری  و  پاکستان  یکی  داشت، 
از  افغانستانی  نظامی  هیچ  عملا  شد،  وارد  پاکستان  مرزهای 
مرز پاکستان وارد افغانستان نشد و اغلب نظامی ها وارد ایران 
شدند. پاکستان در مرزهای خودش شرایط جنگی اعلام کرده 
و با زور یک میلیون مهاجر افغانستانی را اخراج می کند. من 
ایران  بعدی شان  مقصد  طبیعی  طور  به  مهاجران  این  معتقدم 
خواهد بود.این تحلیل گر مسائل سیاسی در پاسخ به این سوال 
این معضل  برای حل  دیپلماسی و وزارت کشور  که راهکار 
چیست، گفت: اعتقادم بر این است، همان طور که در سراسر 
در  دارد،  وجود  ساماندهی  پناهندگان  و  مهاجران  برای  دنیا 
ایران هم باید این کار صورت بگیرد و هرگونه مقابله با این 
ساماندهی جرم انگاری شود.وی ادامه داد: راه حل این است 
که ابتدا فراخوانی که وزارت کشور داد، حتی اگر تمدید شد 
به عنوان یک فراخوانی که همراه با هشدارهای اجرایی است 
صورت  به  هستند،  ایران  در  که  مهاجرانی  همه  شود.  اعلام 
بعدی  موضوع  کنند.  اعلام  را  خودشان  حضور  اظهارنامه ای 
مدیریت  برای  باید  دیگر  همه کشورهای  مانند  که  است  این 
پناهندگان چه بخشی که در کشور حضور دارند و چه بخشی 
که حضورشان در کشور قابل قبول نیست و باید به افغانستان 
ثبت نام  که  کسانی  تمام  بگیرد.  شکل  سازوکاری  بازگردند 
نمی کنند باید همه آنان را به عنوان حضور غیرقانونی قلمداد 
به  یعنی  شوند.  بازگردانده  خودشان  کشور  به  باید  که  کرد 
عبارتی اولین قانون شکنی آنها بزرگترین قانون شکنی آنهاست 
که حاضر نیستند حضور خود را در کشور اظهار کنند و اگر 
خاک  به  افراد  این  است  موظف  دولت  نکردند،  را  کار  این 
وجود  هم  واقعیتی  البته  افزود:  کند.وی  استرداد  افغانستان 
داخلی  سازوکارهای  همه  که  معضلی  یک  معتقدم  من  دارد، 
ترکیه  است.  مرزها  انسداد  موضوع  کشانده  شکست  به  را 
کرد.  دیوارکشی  را  ایران  و  خود  مرز  بین  سال   ۳ طول  در 
همین  روی  البته  و  سیم خاردار  متر   ۲ با  متری   ۳ دیوارهای 
دیوار مسلسل خودکار قرار داده و در طول ۳ سال این کار 
عظیم را انجام داده است. اما ۳۰ سال است که ردیفی تحت 
عنوان انسداد مرزها در بودجه ایران وجود دارد که هیچ وقت 
عمرانی  بی کفایتی  نه  معتقدم  من  و  نشد  مرز  انسداد  به  منجر 
که معمولا در خیلی از پروژه های عمرانی وجود دارد مانع این 
کار است و نه کمی نقدینگی و بودجه بلکه مافیا اولین کار 
بود.  مرزها  انسداد  از شکل گیری  کرد جلوگیری  که  پرکاری 
در  ایران  در  عمرانی  پروژه های  عمر  بپذیریم  اگر  چون حتی 
بدترین شرایط ۵ تا ۸ برابر زمان مقرر شده است، عمر پروژه 
برابر زمان مقرر رسیده است. به شاید ۱۸-۱۷  انسداد مرزها 

به  ما  معتقدم در شرایط کنونی، کشور  وی تصریح کرد: من 

راحتی می تواند این مشکل را حل کند و البته راه حل آن این 
است که در درجه اول مجلس شورای اسلامی، دو تحقیق و 
تفحص را در دستور کار قرار دهد؛ یک تحقیق و تفحص از 
سرنوشت طرح های مربوط به انسداد مرزها که به چه روزی 
و  نمی شوند؟  نهایی  چرا  و  داشتند  موانعی  چه  شده،  دچار 
دومین تحقیق و تفحص از عدم اجرای سیاست های مهاجرتی 
کشور که منجر به شکل گیری بحران کنونی شده است. 
من معتقدم مجلس و دولت حداقل در بودجه امسال که 
۱۵ آذر به مجلس می آید، باید ردیف ویژه ای را برای 
تکمیل انسداد مرزها شکل بدهند تا این مشکلات حل 
شود. چون من از همان کمپ های پناهندگان که دیدار 
بار   ۳ از  بیش  بعضا سابقه  بودند که  می کردم، کسانی 
ورود به ایران و استرداد را داشتند و می گفتند حتی اگر 
مسترد شوند بار دیگر ۵۰۰ دلار را جمع می کنند تا به 
مافیا بدهند و وارد کشور شوند. اینها واقعیتی است که 
من معتقدم نیازمند یک عزم مشترک برای حل آن است.

نگرانی  این  که  سوال  این  به  پاسخ  در  فلاحت پیشه 
و  اجرایی  دستگاه های  در  می توان  شکل  چه  به  را 
این  قضیه  واقعیت  گفت:  کرد،  برطرف  قانون گذاری 
اتباع  برخورداری  میانگین  حاضر  حال  در  که  است 
یارانه ای  هزینه های  و  حمایتی  سیاست های  از  بیگانه 
است.  ایرانی ها  استفاده  میانگین  از  بیشتر  بسیار  دولت 
بخشی از این موضوع را می توان با یکسری توجیهات 
ناشی  اما بخش دیگر آن  توجیه کرد.  انسانی  و دلایل 
نظام  ساماندهی  در  که  دولتی  است،  واقعیت  این  از 
این  نمی تواند  هیچ عنوانی  تحت  است،  ناکام  کشور  حمایتی 
ضعف خود را توجیه کند. به ویژه کسانی که اظهار حضور 
در کشور نکردند، طبیعتا هرگونه ماندن و برخورداری آنها از 

امکانات کشور ممنوع است.
وی افزود: مثال عرض می کنم: مثلا الان تمام ایرانی ها کاملا 
به  ملک  یک  که  ایرانی  هر  یعنی  می گیرند.  قرار  رصد  مورد 
بانکی دارد، تمام کسانی که کارت ملی  نامش است، کارت 
در  کاملا  آن ها  تمام   .. و  دارند  شناسایی  کارت  هرگونه  یا 
راحتی می تواند در عرض  به  و دولت  کشور رصد می شوند 
چند دقیقه به آنها دسترسی پیدا کند و به عبارتی هیچ ایرانی 
 ۶۰ از  بیش  اما چیزی حدود  ندارد.  از دولت  پنهانی  زندگی 
از لحاظ  تا ۷۰ درصد مهاجرینی که در کشور هستند، چون 
ندارند،  را  سجلی  خدمات  از  برخورداری  شرایط  سجلی 
عملا هیچ گونه رصدی در مورد آنها وجود ندارد. لذا هر آن 
شوند.  امنیتی  یا  اجتماعی  مشکل  یک  به  تبدیل  است  ممکن 
آن مشکلی که الان خودش را نشان داده مشکل اقتصادی و 
بعضا مشکلات اجتماعی است که باید از تبدیل آن به مشکل 
امنیتی جلوگیری شود.فلاحت پیشه در پاسخ به این سوال که با 
توجه به آنکه شما از وجود مافیا در این حوزه نام بردید، آیا 
راهکاری برای برخورد با آن ها وجود دارد، گفت: ما می بینیم 
در  بلافاصله  می شود،  مرتکب  جرمی  کسی  وقتی  کشور  در 
است،  اتهامی  شرایط  در  که  زمانی  حتی  و  سال  چند  طول 
اخبار آن منتشر می شود. وقتی که در کشور ما جرمی ۸ ماه 
سربسته  اخبار  یکسری  تازه  ماه   ۸ از  بعد  گرفته،  شکل  پیش 
از  عبارتند  مافیا  است.  پشتش  مافیا  یعنی  این  می شود،  داده 
باید  نفوذ  راه  دارد.  نفوذ در ساختارهای مختلف  جریانی که 
با مافیای یقه سفید مهاجران مقابله کرد. آن  باید  بسته شود و 
چیزی که ما می گوییم مربوط به مهاجرانی هستند که مظلومانه 
می کنند  سوءاستفاده  آنها  از  شرایطی  هر  در  و  دلیل  هر  به 
اما  می شوند.  ما  کشور  جمله  از  مختلف  کشورهای  وارد  و 
نفوذ  مختلف  جاهای  در  که  هستند  آنهایی  یقه سفید  مافیای 
هرچه  و  است  سودآور  آنها  برای  کار  این  کماکان  و  دارند 
گروه  در  هم  چندگانه  مافیای  این  می شویم  نزدیک  مرزها  به 
دزدان به هم نزدیک می شوند و تبدیل به قدرتی می شوند که 
اولین بار  برای  افزود:  کند.وی  برخورد  آن  با  نمی تواند  کسی 
یک  به  یکبار  من  می گویم.  مصاحبه  این  در  را  موضوع  این 
برخی  علیرغم  و  بود  که  هرشکلی  به  و  رفتم  مرزی  استان 
و  دیدم  را  مرزی  صفر  نقطه  شد،  انجام  که  کارشکنی هایی 
درددل  من  با  استاندار  آن  کرد.  تشکر  من  از  آنجا  استاندار 
کرد و گفت برای من ننگ بود که ۵ سال استاندار این استان 
مرزی هستم اما هنوز نتوانستم به مرز بروم زیرا اجازه نداده اند 
بود مرز  نتوانسته  استاندار کشور  ببینید  ببینم. شما  را  که مرز 
نماینده اصلی دولت  ببیند. یعنی  استان محل خدمت خود را 
نتوانسته بود مرز را ببیند و از بنده تشکر کرد. جالب این است 
که در آن زمان بنده می خواستم بروم کلی کارشکنی صورت 
نبینم، چون من در یک سال از تمام  گرفت که من مرزها را 
نقاط صفر مرزی بازدید کردم. بنابراین وقتی می گوییم مافیا، 
معتقدم یک مجوز  مواجه هستیم.  یقه سفید  مافیای  با  متاسفانه 
جدی و فراقوه ای برای مقابله با مافیاهای چندگانه در کشور 
نیاز است. از جمله مافیایی که یکی از نتایج آن، پدیده تغییر 

بافت جمعیتی در کشور است.

قاچاق  کله گنده های  با  برخورد  از  کشور  کل  انتظامی  فرمانده 
قاچاقچی  را  کولبر  ما  گفت:  حال  عین  در  و  داد  خبر  کشور 
کالای  و  باشد  قانون  مسیر  در  قانونمند  باید  کولبر  و  نمی دانیم 
قاچاق حمل نکند؛ کولبر باید آقای خودش باشد نه بازیچه یک 
عده سرمایه دار که با قاچاق کالا به اقتصاد کشور ضربه می زنند. 
امنیت  همایش  در  رادان  احمدرضا  سردار  ایسنا،  گزارش  به 
نمایندگان  حضور  با  که  مرزنشین  اقوام  مشارکت  با  پایدار 
فرماندهی  با  ویدئوکنفرانسی  به صورت  و  مرزی  استان های 
، ضمن  شد  برگزار  فراجا  مرزبانی  ستاد  محل  در  آنها  مرزبانی 
خیرمقدم به حاضران افزود: ایام ربیع الاول و ایام وحدت را که 
پشت سر گذاشتیم تبریک عرض می کنم چراکه همه روزهایمان 
از  توطئه های دشمن  به  اشاره  با  روز و هفته وحدت است.وی 
مختلف  عرصه های  در  دشمن  داد:  ادامه  اسلامی  انقلاب  آغاز 
انقلاب همواره سعی کرده با اختلاف افکنی نقشه های شوم خود 
را عملی کند اما مردم و اقوام در کنار هم نقشه دشمنان را نقش 
بر آب کردند و چشم رزمندگان شدند تا توطئه های دشمنان را 

خنثی کنند.
دفاع  ایام  در  مرزنشینان  رشادت های  به  اشاره  با  رادان  سردار 
مقدس گفت: مرزنشینان خوزستان، کردستان و کرمانشاه در ایام 
جنگ تحمیلی با رشادت های خود در کنار رزمندگان جنگیدند 
در  حضور  داوطلبان  اولین  جزو  بلوچستان  و  سیستان  مردم  و 
جبهه ها بودند و هرچقدر دشمن تلاش کرد تا با اختلاف افکنی 
مختلف  اقوام  باهمبستگی  اما  کند  سست  را  ما  مقاومت  جبهه 
این جبهه، مقاوم تر و همبستگی آن بیشتر شد. همه اقوام همواره 
کنار هم ایستاده اند و هیچ قومی نداریم که در دفاع از کشور، 
حریم و حرم شهید نداده باشند. علی رغم همه اختلاف افکنی های 
دشمن اما شیعه و سنی در تمامی نوار مرزی برای حفظ خاک 

این مرزوبوم در کنار هم ایستادند.

سردار رادان افزود: دشمن همواره تلاش کرده است قوای مسلح 
را از مردم و مردم را از قوای مسلح بگیرد اما امروز مردم همه 
قوای مسلح و قوای مسلح همه مردم، باهم و در کنار هم هستند 
و هر اتفاقی هم که بیفتد باید در کنار هم و برای هم با بهترین 
به  اشاره  با  کشور  انتظامی  کل  شود.فرمانده  حل  ممکن  روش 
خط قرمز پلیس اظهار داشت: تعرض به آرامش و امنیت مردم 
به  تعرض  برای  که  اینجاست  و  است  پلیس  قرمز  خطوط  جز 
خط قرمز پلیس و برای مردم  از مرزی ترین شهر تا عمق کشور 
پایتخت، اصفهان، شیراز و ...   خون می دهیم؛ برای برادری میان 
مردم و نیروهای مسلح خون خود را فدا می کنیم. در عرصه های 
و  اقوام  همه  از  هست  خاطرشان  همه  اسلامی  انقلاب  مختلف 
مذاهب شیعه و سنی در کنار هم نماز می خواندند و بعد در کنار 
این  از  هیچ گاه  و  می جنگیدند  آرامش  و  امنیت  حفظ  برای  هم 
با خون جوانان  نخواهیم کشید چراکه  بودن دست  باهم  نعمت 

این مرزوبوم این تعهد و برادری  ثبت شده است.

سخنگوی ستاد انتخابات کشور گفت: امکان تغییر حوزه انتخابیه 
به  متقاضی  اگر  و  است  شده  فراهم  اصلی  نام  ثبت  مرحله  در 
دنبال آن است که حوزه انتخابی خود را تغییر دهد، این امکان 
ثبت نام  فرآیند  تشریح  در  اسلامی  است.محسن  فراهم  او  برای 
لغایت  مهر   ۲۷ از  گفت:  دوازدهم  مجلس  انتخابات  داوطلبان 
انتخابات دوازدهمین دوره مجلس  نهایی  آبان فرآیند ثبت نام   ۳
غیر  صورت  به  البته  که  داشت  خواهیم  را  اسلامی  شورای 

حضوری و الکترونیکی صورت می گیرد.
به  باید  نام  ثبت  انتخابات  جدید  قانون  اساس  بر  افزود:  وی 
صورت غیرحضوری و الکترونیکی انجام شود و به همین خاطر 
سامانه پنجره واحد وزارت کشور طراحی شده است و کسانی 
شش  مراجع  از  و  کردند  شرکت  ثبت نام  پیش  مرحله  در  که 
وزارت  ناحیه  از  و  گرفتند  را  خود  مدارک  تأیید  گواهی  گانه 
می توانند  است،  شده  پیامک  آنها  برای  پیگیری  کد  هم  کشور 

وارد سامانه شوند و ثبت نام خود را نهایی کنند.سخنگوی ستاد 
انتخابات کشور ادامه داد: پرسشنامه ای را بر اساس تبصره ماده 
نظارت  مرکزی  هیئت  تأیید  به  در حقیقت  دیده ایم که  تهیه   ۵۳
هم رسیده است و حاوی اطلاعات شخصی، خانوادگی، سوابق 
علمی، شغلی، فرهنگی، سیاسی و مذهبی داوطلب است. تکمیل 
داوطلبان  است  و لازم  می برد  زمان  دقیقه   ۴۵ تا   ۳۰ آن حدود 
آمادگی لازم را از پیش داشته باشند و مدارک خود را در حوزه 
سوابق اطلاعات شخصی، کارت ملی و کارت های مرتبط همراه 

خود داشته باشند.
فرصت اعتراض ها تا ۲۶ مهر است

وی در خصوص متقاضیانی که نسبت به مدارک و استعلام های 
فرآیند  اواسط  در  حاضر  حال  در  گفت:  دارند،  اعتراض  خود 
اعتراض هستیم و تا بیست و ششم مهرماه شش دستگاه فرصت 

دارند به آنها که اعتراض دارند، پاسخ دهند.

چه  هر  باید  گفت:  مجلس  حقوقی  و  قضایی  کمیسیون  عضو 
زودتر طرح الزام به ثبت رسمی معاملات اموال غیر منقول تأیید 
رسمی  قولنامه های  و  قراردادها  جعل  جلوی  تا  شود  قانونی  و 
درباره  مهر  با  گفتگو  در  دلیگانی  حاجی  شود.حسینعلی  گرفته 
غیر  اموال  معاملات  ثبت رسمی  به  الزام  آخرین وضعیت طرح 
بهبود وضعیت  برای  را  این طرح  مجلس  داشت:  اظهار  منقول، 
ایراد گرفت  اما شورای نگهبان به آن  ثبت اسناد تصویب کرد، 
و  مجلس  میان  اختلاف  رفع  برای  است  مدتی  مصوبه  این  و 
شده  ارجاع  نظام  مصلحت  تشخیص  مجمع  به  نگهبان،  شورای 
هر  باید  نظام  مصلحت  تشخیص  مجمع  اینکه  بیان  با  است.وی 
چه زودتر درباره این مصوبه اعلام نظر کند، گفت: مقام معظم 
رهبری حدود سه ماه قبل معاملات غیر رسمی اموال غیر منقول 
باید  که  کردند  تاکید  و  خواندند  فساد  بزرگ  منشاء های  از  را 
دارد،  ایرادی  هم  اگر  و  شود  اعتبار  سلب  معاملات  اینگونه  از 
مصلحت قطعی کشور و نظام، تصویب نهایی این قانون است. بر 
این اساس باید هر چه زودتر طرح الزام به ثبت رسمی معاملات 

اموال غیر منقول تأیید و قانونی شود.
ادامه  عضو کمیسیون قضائی و حقوقی مجلس شورای اسلامی 
منقول  غیر  اموال  معاملات  رسمی  ثبت  به  الزام  طرح  اگر  داد: 
تأیید نشود و سندهای عادی ابطال نشود، امنیت اسنادی کشور 
از بین می رود و هر فردی می تواند یک متن و امضایی را تهیه 

کند و مدعی شود که مالک اموال مردم است.

ثبت  به  الزام  طرح  اگر  مقابل،  در  کرد:  تاکید  دلیگانی  حاجی 
دست  شود،  قانون  به  تبدیل  منقول  غیر  اموال  معاملات  رسمی 
رسمی  قولنامه های  و  قراردادها  از  برخی  جعل  با  که  افرادی 
این  آنان نمی توانند  بسته می شود و دیگر  کلاهبرداری می کنند، 

اقدام را انجام دهند.
نماینده مردم شاهین شهر در مجلس شورای اسلامی تصریح کرد: 
باید قولنامه و هر نوع سند غیررسمی را که در ثبت اسناد ثبت 
نمی شود، فاقد اعتبار بشناسیم. بخش قابل توجهی از پرونده های 
و عادی  قولنامه ای  معاملات  به  مربوط  دادگستری ها  در  قضائی 
دست  یک  با  افرادی  که  شده  دیده  مواردی  در  حتی  و  است 
است،  نفر  یک  به  متعلق  رسمی  سند  با  که  را  ملکی  نوشته، 

مصادره می کنند. باید جلوی این کار گرفته شود.

صاحب امتیاز و مدیر مسئول: ابراهیم بهمنی جلالی
لیتوگرافی و چاپ شاخه سبز قم		
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